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nie zatrzyma się 
tylko na ulicy 
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STRONA 6 

Kilka dni temu jakość powietrza w mieście była oceniania jako dobra 

Słupsk na smog nie narzeka, 
ale zawsze mogłoby być lepiej 

& 

Alek Radomski 
aleksander.radomski@gp24.pl 

Stupsk 

W ostatnich dniach na Pomorzu no
towane są wysokie wartości stężeń 
pyłu zawieszonego PMIO, czyli 
o cząstkach o wielkości 10 mikrome
trów lub mniejszych. 

Jak informuje Wojewódzki Inspektor 
Ochrony Środowiska w Gdańsku, naj
wyższe stężenia średniodobowe 

w ubiegłym tygodniu zanotowano 
na stacjach w Lęborku (172 g/m3) 
i Malborku (158 g/m3). O wiele lepiej 
sytuacja wyglądała wówczas w Trój
mieście. 

W miniony piątek Słupsk na mapie 
inspekcji środowiska odznaczony był 
na zielono, co oznacza, że jakość po
wietrza oceniano tu jako dobrą. Ale 
Gdańsk i Gdynia pod tym względem 
wyglądały lepiej, bowiem tam jakość 
powietrza była o klasę wyżej. 

Nie da się ukryć, że okres zimowy 
to czas, kiedy zawartość pyłów jest 
wyższa. Przede wszystkim za sprawą 
palących w piecach słupszczan, ale 
i układów ciśnienia. Pyły, które za

miast zostać rozwiane przez wiatr zo
stają nad miastem, tworząc warstwę 
smogu. Jeden z takich przypadków 
„Głos Pomorza" opisywał równo rok 
temu, kiedy to w powietrzu było aż 
o 345 proc. cząstek PMlO więcej. 

W Słupsku to Straż Miejska zajmuje 
się kontrolowaniem tego, czym miesz
kańcy palą w piecach. Przeszkoleni 
funkcjonariusze, w celu pobrania pró
bek popiołu, mają prawo wejść 
do mieszkań w godzinach 6-22, 
a do firm nawet przez całą dobę. Pod
pisano już umowę ze specjalistycz
nym laboratorium, do którego trafią 
podejrzane próbki popiołu, by zostać 
poddane analizie. 

- Jesteśmy na etapie typowania, 
w którym piecu może dochodzić 
do spalania śmieci - mówi Paweł 
Dyjas, komendant Słupskiej Straży 
Miejskiej. - Zima jeszcze się nie skoń
czyła i myślę, że z pewnością złapiemy 
tych, którzy zanieczyszczają środowi
sko. 

Słupska Straż Miejska często 
stwierdza, że mieszkańcy używają 
opału niskiej jakości, ale dozwolonego. 
Funkcjonariusze tłumaczą wówczas, 
że lepiej wydać więcej pieniędzy i ku
pić opał bardziej kaloryczny. 

Za palenie materiałami niedozwo
lonymi grozi mandat w wysokości 
do 500 zł, a jeśli sprawa trafi do sądu, 

nałożona kara rośnie nawet do 5000 
złotych. 

W walkę z zanieczyszczeniem po
wietrza zaangażowani są też strażnicy 
w Gdańsku. W obecnym sezonie 
grzewczym (dane dotyczą okresu 
od początku października ubiegłego 
roku do pierwszej połowy lutego) 
na alarmowy numer 986 wpłynęły 
484 zgłoszenia dotyczące spalania od
padów. - W tym czasie strażnicy prze
prowadzili 207 kontroli spalania odpa
dów w paleniskach do tego nieprzy
stosowanych. Nałożyli 35 mandatów 
na łączną kwotę 2780 złotych, było też 
46 pouczeń - informuje Wojciech 
Siółkowski, rzecznik tej formacji. 

Rozpoczął się 
Tydzień Pomocy 
Ofiarom 
Przestępstw 

\ł\inkxrspnm1edłiv>os$ci 
Jak co roku, jeden z tygodni lutego jest 
poświęcony osobom pokrzywdzonym 
przestępstwem. W sądach i prokura
turach w regionie słupskim trwają spe
cjalne dyżury, podczas których można 
skorzystać z bezpłatnych porad. Idea 
obchodów Tygodnia Pomocy Ofiarom 
Przestępstw zrodziła się w 2000 roku. 
Ma na celu zwrócenie uwagi na po
trzeby pokrzywdzonych. 
STRONA 3 

Co słychać 
w Parlamencie 
Europejskim? 
Przegląd wydarzeń 
w2017roku 
DODATEK „GŁOSU" 

Kamil Stoch 
mistrzem olimpijskim 

Kamil Stoch (na zdjęciu w środku), nasz 
reprezentacyjny skoczek narciarski, wziął rewanż 
za nieudany olimpijski konkurs skoków 

na normalnej skoczni w Pjongczang. W sobotę. 17 Drugie miejsce zajął Niemiec Andreas Wellinger 
lutego, podczas skoków na dużej skoczni był (na zdjęciu pierwszy z lewej), a trzeci był Robert 
najlepszy i zdobył tytuł mistrza olimpijskiego. Johansson z Norwegii (pierwszy z prawej). (WF) 
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Pogoda w regionie 
Dzisiaj 

2°C /i 
-4°C 

Barometr 
1023.7mbar 

Wiatr 
płd./wsch.5km/h 

Uwaga 
lekkie opady śniegu 

Wtorek Środa Czwartek 
2°C -4°C 0°C -7°C -1°C -TC 

£> 
Uwaga: zachmurzenie małe 

Wojciech Frełkhowski ,  ̂
wojciech.frelidiow5ki@gp24.pl 

ZMIANA RUCHU 
BEZ ZMIANY 
NAWYKÓW 
komentarz 

Kwestia organizacji ru
chu kołowego w cen
trum Słupska ponow
nie znalazła się na ta
pecie. Tym razem 

chodzi o ulicę Piekiełko, którą 
po przebudowie nie tylko zro
biono jednokierunkową, ale 
jeszcze objęto strefą zamiesz
kania. I od razu pojawiły się 
kłopoty. Głównie z powodu 
kierowców jeżdżących na pa
mięć, którzy nie respektują 
przepisów, zgodnie z którymi 
jadąc ulicą Piekiełko znajdują 
się na drodze podporządko
wanej. Czyli muszą ustąpić 
pierwszeństwa autom 

na skrzyżowaniu z ulicą 
Zamenhofa. Kilka dni temu 
akurat tamtędy przechodzi
łem i przypatrzyłem się, jak to 
się dzieje w praktyce. W ciągu 
pięciu minut na jakieś 10 sa
mochodów wyjeżdżających 
z ulicy Piekiełko przed skrzy
żowaniem z ul. Zamenhofa 
zatrzymały się tylko trzy. 
Reszta kierowców pruła 
do ulicy Grodzkiej tak, jakby 
nadal znajdowali się na dro
dze z pierwszeństwem prze
jazdu. Moim zdaniem upłynie 
jeszcze kilka miesięcy, zanim 
wszyscy słupscy kierowcy zo
rientują się, że ulica Piekiełko 
nie ma pierwszeństwa. Oby 
obyło się bez stłuczek. 

Tymczasem władze 
Słupska planują, aby strefą 
zamieszkania objąć więcej 
ulic w centrum miasta. Cho
dzi o spowolnienie ruchu, 
a tym samym zwiększenie 
bezpieczeństwa, głównie pie
szym. Idea w sumie słuszna, 
ale czy kierowcy połapią się, 
kto, gdzie i z której strony ma 
pierwszeństwo? 

liitbyłnica 
Gmina dzieliła się 
swoim doświadczeniem 
z samorządowcami 
Kobylnica była gospodarzem wi
zyty studyjnej samorządowców 
w ramach projektu „Rozwój Part
nerstwa Publiczno-Prywatnego 
w Polsce". Kilkanaście osób do
wiedziało się, jak udało się prze
prowadzić skomplikowaną 
procedurę, która doprowadziła 
do powstania Zakładu Opiekuń
czo-Leczniczego w Kobylnicy. 
Obecnie jest w nim 126 miejsc, 
a zatrudnienie znalazło kilkadzie
siąt osób. - Partnerstwo publicz-
no-prywatne to wciąż skompliko
wany temat, a kilka lat temu 
naprawdę trudno było znaleźć 
ewentualne wzory postępowania 
- podkreśla Leszek Kuliński, 
wójt gminy Kobylnica. 
- Warto zwracać uwagę na doko
nania najlepszych. Trzeba podpa
trywać i korzystać z wiedzy, którą 
posiadają ci, którzy taki sukces 
osiągnęli. Wśród nich jest właśnie 
gmina Kobylnica - zaznaczał To
masz Potkański, zastępca dyrek
tora biura Związku Miast Polskich. 
(MARA) 

ruchomie 
tył pod wpływem 
larkotykow, 
vjechałdorowu 

Tuchomie 
Bj 
nari 
wjechał do rowu 
Na drodze Tuchomie - Kramarzy-
ny kierujący oplem stracił pano
wanie nad pojazdem, wjechał 
do rowu i dachował. W chwilę 
po zdarzeniu nadjechali policjanci, 
którzy patrolowali tę trasę. Na
tychmiast udzielili pomocy kie
rowcy i powiadomili pogotowie. 
Jak się okazało, samochodem kie
rował 30- letni mieszkaniec 
Miastka. Mężczyzna posiada za
kaz kierowania pojazdami mecha
nicznymi. Dodatkowo badanie 
narkotesterem potwierdziło, że 
mężczyzna jest pod wpływem 
amfetaminy. 30-latkowi została 
pobrana krew do badań, a samo
chód, którym kierował, został od-
holowany na parking. Mężczyzna 
za swoje zachowanie odpowie 
przed sądem. Za kierowanie po
jazdem mechanicznym mimo za
kazu sądu grozi kara pozbawienia 
wolności do 3 lat, natomiast za 
kierowanie pojazdem pod wpły
wem środka działającego podob
nie do alkoholu grozi kara aresztu. 
(ZIDA) 
I.V i,t  1,) i  J <i S-Jt,(i' *|i• 

Przerwy na papierosa 
będą odpracowywane 
Rozmowa 

O nowych przepisach w prawie 
pracy z dr Katarzyną Ant olak-
-Szymańską. prawniczką. 

Wśród zmian w nowym Ko
deksie pracy są te dotyczące 
przerw na papierosa Od kie
dy będą obowiązywać? 
Prace nad nowymi regula

cjami zakończą się prawdo
podobnie w marcu, ale 
do znowelizowanego kodek
su jeszcze daleko. 

Co wiadomo o tej części 
projektu, która dotyczy 
przerw na papierosa? 
Pracodawca, jeśli zezwala 

na przerwy dla palących, bę
dzie mógł się domagać, aby 
osoby z nich korzystające zo
stawały dłużej w pracy. Nie 
będą to nadgodziny, więc pra
ca nie będzie wynagradzana. 

Odpracowywana? 
Tak. Jeżeli pracodawca 

wyrazi pracownikowi zgodę 
na 10 minut przerwy na pa
pierosa, to taka osoba zosta
nie w pracy 10 minut dłużej; 

Palacze nie będą mogli bez 
konsekwencji wydłużać 
przerwy na papierosa 

jeśli pół godziny, to zostanie 
pół godziny dłużej i tak dalej. 

Pracownicy nie będą zado
woleni. 
Podobny mechanizm jest 

w przypadku godzinnej 
przerwy na lunch. Taka 
przerwa nie jest wliczana 
do czasu pracy, trzeba ją 
odrobić. 

Czy w obecnym prawie są 
takie przerwy, których nie 
trzeba odpracowywać? 
Pracownikowi, którego 

dobowy wymiar czasu pracy 
wynosi co najmniej sześć go

dzin, przysługuje prawo 
do przerwy trwającej co naj
mniej 15 minut, wliczanej 
do czasu pracy. Niepełno
sprawny ma prawo do do
datkowej przerwy w pracy 
na gimnastykę lub wypoczy
nek. Jej czas jest wliczany 
do czasu pracy. Pracowniko
wi, który wykonuje pracę 
przy monitorze, pracodawca 
obowiązany jest zapewnić 
5-minutową przerwę wlicza
ną do czasu pracy po każdej 
godzinie przy obsłudze ekra
nu. W firmach, w których są 
wyznaczone miejsca dla pala
czy, przeważnie można 
zejść na papierosa podczas 
na przykład pięciominutowej 
przerwy. 

Czy niepłatny dodatkowy 
czas pracy nie jest sprzecz
ny z przepisami? 
Dość powszechne jest nad

używanie przerw na papiero
sa, więc planowana regulacja 
mogłaby pozwalać pracodaw
cy na wyegzekwowanie peł
nego czasu pracy. 

Tomasz Rozwadowski 

Wystartował plebiscyt 
„Laur piękna 2018". 
Zgłoś swój salon! 
Anna Zawiślak 
anna.zawislak@polskapress.pl 

Masz ulubiony salon kosme
tyczny? Korzystasz z usług 
zaufanej fryzjerki? Zgłoś ich 
do plebiscytu, który wyróżnia 
najpopularniejszych z branży. 

W tym roku, jak w latach ubie
głych wyróżnimy salony fry

zjerskie, salony urody, studio 
fitness oraz konkretne osoby 
fryzjera, kosmetyczkę i instruk
tora fitness, w tym roku dodat
kowo będziemy mogli wyróż
nić stylistkę paznokci, masaży
stę oraz SPA. Zgłoszenie należy 
zrobić wypełniając ankietę 
na www.gk24.pl/uroda. 

Na zgłoszenia czekamy 
do 27 lutego. Głosowanie w ple
biscycie przebiegać będzie 

dwuetapowo. Pierwszy powia
towy etap rozpoczynamy 2 
marca i potrwa on do 27 marca. 
Drugi - regionalny etap, do któ
rego wejdą osoby i miejsca, 
które zajmą pierwszą pozycję 
w swoim powiecie rozpocznie 
się 29 marca i zakończy się 13 
kwietnia. 

Na laureatów czekają na
grody, m.in. weekend SPA, 
kampanie reklamowe, zapro
szenia na koncert, wideo-
prezentacje z kampanią w me
diach społecznościowych. 

Wszystkie informacje znaj
dziecie na stronie www.gk24.pl 
/uroda lub pod nr tel. 94 347 35 
4. 
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W niedzielę kilkudziesięciu wolontariuszy, miłośników zwierząt, odbyło spacer z psami 
ze słupskiego schroniska dla zwierząt. Chętnych do spaceru było znacznie więcej niż psów 
w schronisku. Imprezę zorganizowano z okazji walentynek, w tym przypadku dla psiaków. (WF) 
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EHS2 
Na Czytelników czekamy 
w redakcji „Głosu Pomorza" 
w Słupsku przy 
ul. Henryka Pobożnego 19 
teł. 59 848 8100 

KALENDARIUM 
19 lutego 
1654 
W Oleśnicy odbyła się egzekucja se
ryjnego mordercy 251 osób Mel
chiora Hedloffa. 

1807 
Około1200 powstańców z Wiel
kopolski i Mazowsza i 500 żołnie
rzy regularnej armii pod wodzą 
gen. Sokolnickiego zaatakowało 
z 18 na 19 lutego Słupsk, w celu 
zdławienia organizowanej tam 
pruskiej partyzantki. Zginęło ok. 
200 Polaków i 50 Prusaków. 

1S07 
Na Starym Rynku w Bydgoszczy 
uroczyście odczytano dekret Na
poleona Bonapartego o utworze
niu Księstwa Warszawskiego. 

1987 
USA zniosły sankcje gospodarcze 
wobec PRL, nałożone po wpro
wadzeniu stanu wojennego. 

1993 
W Wojsku Polskim została wpro
wadzona dewiza „Bóg, Honor, Oj
czyzna". 

1919 
Opuszczony przez Niemców Bia
łystok został przyłączony do Rze
czypospolitej. 

I CYTATY Z TWITTERA | 
Rafał A. Ziemkiewicz, 
publicysta 
„Rząd powinien pomagać obywa
telom w tym, czego nie mogą 
zrobić sami, i nie mieszać się w to, 
co mogą zrobić sami". Jeśli 
„pomocniczość" rozumiemy takjak 
Abe Lincoln, to i ja jestem za nią. 

Marek Jurek, europoseł 
Szkoda, że amb. Jones, opowiada-
jącomierzeniusięztrudnymimo
mentami narodowej historii i o po
mocy USA w odzyskaniu niepodle
głości przez Polskę wl918 il989, 
nie wspomniało pomocy w narzu
ceniu Polsce dominacji sowieckiej. 
Miał świetną okazję, ty zmierzyć się 
z rocznicą Jałty. 

WALUTYmUTEGO i 
USD 
EUR 
CHF 
GBP 

3.3173 . 
4.1559 ; 

3.6049 ) 
4.6769 . 

wzrost ceny w stosunku 
do notowania poprzedniego 
(-) spadek cen w stosunku 
do notowania poprzedniego 

http://www.gk24.pl/uroda
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Słupska Inicjatywa Obywatelska (Zdzisław Grabiński i Michał Górecki) poinformowała o śledztwie w sprawie wycinki drzew przez PGK 

Dzięki stowarzyszeniu jest 
śledztwo w sprawie wycinki 

Grzegorz Hiiarecki 

Słupsk 

Prokuratura Rejonowa 
w Słupsku wszczęła właśnie 
śledztwo w sprawie zniszcze
nia w świecie roślinnym 
znacznych rozmiarów, po
przez wycinkę drzew na dział
kach 580 i 582 w Bierkowie. 
zleconą przez szefostwo 
Przedsiębiorstwa Gospodarki 
Komunalnej w Słupsku. 

To skutek zawzięcia się Michała 
Góreckiego ze Słupska, który 
postanowił, że nie odpuści, 
a znajdzie winnych wycinki 
drzew z 2015 roku, za którą 
gmina Słupsk naliczyła PGK 
ponadmilionową karę. Choć 
początkowo prezydent Robert 
Biedroń udawał, że sprawy nie 
ma, ignorując pisma oraz tłu
macząc na konferencji praso
wej, że czeka na działania od
powiednich organów, to teraz 
będzie musiał zareagować 

Okazało się, że kolejne 
pisma słupszczanina zmusiły 
do ujawnienia dokumentów 
PGK. Obecny prezes PGK Jan 
Gurgun musiał więc sam skie
rować w styczniu br. zawiado
mienie o możliwości popełnie
nia przestępstwa przez swojego 
poprzednika, który nie zadbał 

0 wycenę drewna pozyskanego 
z wycinki. A że sprawę zgłosił 
też sam słupszczanin, w proku
raturze zapadła decyzja o połą
czeniu postępowań i wszczęciu 
śledztwa. 

- 119 wyciętych drzew 
1 półtoramilionowa kara, a pre
zydent Robert Biedroń czeka 
na decyzję sądu. Bulwersująca 
sprawa jest przeciągana, choć 
skutki dla miasta będą kosz
towne - tłumaczy Michał Góre
cki. - Odsetki bowiem biegną. 
Moim zdaniem, prezydent do
brze o tym wie, ale chce, by 
sprawa miała finał po wybo
rach. A ja nie odpuszczę, jestem 
ekologiem i nie zgadzam się, by 
wycinano las pod byle preteks
tem. A tu taki ekologiczny pre
zydent, a zamiast lasu ma być 
wiatrak. Taka to ekologia. 

O sprawie pisaliśmy w sierp
niu ubiegłego roku. Wtedy Ro
bert Biedroń przyznał na kon
ferencji prasowej, że czeka 
na wyrok sądu. Sprawa kary dla 
PGK jest w NSA, a terminu roz
prawy nie ma. Tymczasem 
z protokołów z rad nadzor
czych PGK wiemy, że miejska 
spółka od lat już szykuje re-. 
zerwę finansową na ów wyrok, 
a władze miasta o tym wiedzą. 

Przypomnijmy, pewnie 
gdyby nie mapy Google, na któ
rych są zdjęcia lasu, a obecnie 
drzew tam nie ma, sprawa by 
nigdy nie nabrała takiego roz
głosu i nie musiała czekać 
na sądowy werdykt. Ten już za-

NOWE STOWARZYSZENIE 

SIO! WKRACZA 
DO AKCJI 

Michał Górecki, były dzia
łacz Naszego Słupska 

i grupy referendalnej odwo
łującej poprzedniego prezy
denta miasta, założył stowa
rzyszenie Słupska Inicjatywa 

Obywatelska. W skrócie 
SIO!. Jak mówi, by patrzeć 
na ręce władzy. Nie zajmo

wać się polityką, ale 
transparentnością władzy 

samorządowej. 

STOWARZYSZENIE 
WYSTĄPIŁO DO RADY 
SIO! oficjalnie wystąpiło 
do przewodniczącej rady 
miejskiej o niezwłoczną 

interwencję radnych w spra
wie wycinki drzew. 

W piśmie tym informuje, że 
PGK chciało ukryć fakt znik

nięcia drewna z wycinki. 
Sugeruje, że mogło zostać 

skradzione przez pracowni
ków miejskiej spółki. Nie 
mówiąc już o szkodach 

w świecie roślinnym znacz
nych rozmiarów oraz 

o wysokiej karze, która wisi 
nad PGK. Zwraca uwagę 

na bierność w tej sprawie 
prezydenta. W reakcji spra
wa stanie na czwartkowym 

., ppsiedzeniu.kpfpisj'(cacjy, v 

padł, ale nie do końca. Słupskie 
PGK, któremu urzędnicy 
z gminy Słupsk naliczyli za wy
cięcie drzew najpierw karę pół
tora miliona złotych, potem 
niższą, bo w międzyczasie 
zmieniły się przepisy, odwołuje 
się. Najpierw od decyzji wójt 
gminy Słupsk Barbary Dykier 
do Samorządowego Kolegium 
Odwoławczego w Słupsku, 
a po porażce - do Naczelnego 
Sądu Administracyjnego 
w Warszawie. 

- Trochę tego nie rozumiem, 
po co ta sprawa znalazła się aż 
w NSA. Fakt wycinki jest bez
sporny. Kary są zgodne z pra
wem. Nawet chciałam PGK 
pójść na rękę, proponując 
spłatę w ratach, bo wiem, że tak 
duża kwota może być proble
mem w budżecie rocznym. Nie 
byli zainteresowani. Tak jakby 
chodziło tylko o grę na zwłokę 
- oceniła nam wtedy Barbara 
Dykier. 

Teren w pobliżu wysypiska 
miała oczyścić z samosiejek wy
najęta przez PGK zewnętrzna 
firma wiosną 2015 roku. Zrobiła 
to i dostała wynagrodzenie. Nie 
wiadomo jednak, co się stało 
z drewnem wartym kilkanaście 
tysięcy złotych. Po zgłoszeniu 
urzędnicy gminy zrobili ewiden
cję i naliczyli kary PGK, ponie
waż wycięto ponad 10-letnie 
drzewa, anato zgody niebyło. -
Ktoś popełnił błąd, a zapłacą 

Rozpoczął się Tydzień 
Pomocy Ofiarom 
Przestępstw 
Wymiar sprawiedliwości 
Bogumiła Rzeczkowska 
t)ogumila.rzeakowska@gp24.pl 

Jak co roku.jeden z tygodni lu
tego, jest poświęcony oso
bom pokrzywdzonym prze-
stępstwem. W sądach i proku
raturach w regionie słupskim 
trwają specjalne dyżury, pod
czas których można skorzy
stać z bezpłatnych porad. 

„Przed nami kolejny, już 17. Ty
dzień Pomocy Osobom Pok
rzywdzonym Przestępstwem. 
Od 19 do 25 lutego każdy zain
teresowany będzie mógł uzy
skać bezpłatną poradę prawną 
w prokuraturach regionalnych, 
okręgowych i rejonowych w ca
łym kraju", ogłasza biuro pra
sowe Prokuratury Krajowej. 
„W organizację Tygodnia -
oprócz Ministerstwa Sprawied
liwości i Prokuratury Krajowej 
- aktywnie włączyli się asy
stenci sędziów, referendarze, 
adwokaci, radcowie prawni, 
aplikanci, psycholodzy, kurato
rzy sądowi, policjanci oraz inni 
specjaliści". 

W ten oto sposób dyżury 
pełnione podczas Tygodnia Po
mocy Osobom Pokrzywdzo
nym Przestępstwem będą 
miały charakter interdyscypli
narny. Informacji będą udzielać 
nie tylko prokuratorzy, adwo
kaci, radcowie prawni, notariu
sze, aplikanci adwokaccy, 
radcowscy i notarialni, poli
cjanci, kuratorzy sądowi i ko
mornicy, ale także psycholo
dzy, lekarze, pracownicy po
mocy społecznej. 

- Idea obchodów Tygodnia 
Pomocy Ofiarom Przestępstw 
zrodziła się w2000 roku w Mi
nisterstwie Sprawiedliwości. 
Ma na celu zwrócenie szczegól
nej uwagi na potrzeby i prawa 
osób pokrzywdzonych prze
stępstwem. Jest ona związana 
z dniem 22 lutego obchodzo
nym jako Międzynarodowy 
Dzień Ofiar Przestępstw. W Pol
sce dzień ten ustanowiony 

Dniem Ofiar Przestępstw 
na mocy ustawy z dnia 12 lu
tego 2003 roku o ustanowieniu 
22 lutego Dniem Ofiar Prze
stępstw. Ma on służyć przypo
minaniu o trudnej sytuacji ofiar 
przestępstw i ich rodzin - infor
muje Prokuratura Krajowa. 

W dniach od 19 do 25 lutego 
w Prokuraturze Okręgowej 
w Słupsku oraz w prokuratu
rach rejonowych w Słupsku, 
Lęborku, Chojnicach, Miastku, 
Bytowie i Człuchowie wyzna
czeni prokuratorzy będą udzie
lać porad prawnych osobom 
pokrzywdzonym przestęp
stwem oraz osobom, które 
czują się osobami pokrzywdzo
nymi. 

Porady prawne będą udzie
lane w siedzibach prokuratur 
w godzinach 9-15. Konkretne 
miejsca pełnienia dyżurów 

Idea obchodów 
Tygodnia Pomocy 
Ofiarom Przestępstw 
zrodziła się w 2000 
roku w Ministerstwie 
Sprawiedliwości 

oraz nazwiska prokuratorów 
udzielających porad prawnych 
będą zamieszczone na tabli
cach informacyjnych poszcze
gólnych prokuratur. 

Natomiast w Sądzie Okręgo
wym w Słupsku pokrzywdzeni 
będą mieli możliwość skorzy
stać z bezpłatnych porad i infor
macji udzielanych w budynku 
sądu przy ul. Zamenhofa 7. 
Zgłaszać należy się do Biura Ob
sługi Interesanta. Dyżury 
od poniedziałku do piątku 
w godzinach 8-15 będą pełnili 
asystenci sędziów. 

W tych samych dniach 
w godz. 9-14 w budynku Sądu 
Rejonowego w Słupsku przy ul. 
Grodzkiej 6 będą dyżurowali 
kuratorzy zawodowi. 
©© 

Osoby pokrzywdzone przestępstwem mają okazję 
do skorzystania z bezpłatnych porad prawnych 
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Słupsk chce nowego 
środka trasportu. 
Stawia na rower cargo 

Alek Radomski 
aleksander.radomski@gp24.pi 

Stupsk 

Kilkanaście rowerów towaro
wych, służących do przewozu 
zakupów, rzeczy, a nawet 
dzieci, ma pojawić się w Słup
sku. Ich zakup plus eksperty
zy mają kosztować milion zło
tych. Pojawią się za rok. 

Na razie nie jest określone, czy 
ma to być rower dwu-, czy też 
trzykołowy. W zasadzie nie 
wiadomo też, czy ewentualny 
kosz powinien znajdować się 
z przodu, czy z tyłu pojazdu 
oraz czy będą one udostęp
niane za darmo, czy za symbo
liczną złotówkę. Jak ma wyglą
dać rower typu cargo - tak na
zywa się go w słupskim ratuszu 
- dookreślić mają w konsulta
cjach mieszkańcy. Kłopot 
w tym, że słupszczanie na kon
sultacje nie chodzą. 

Nowe rowery to element 
kampanii badawczo-rozwojo-

wej, na którą miastu udało się 
pozyskać środki zewnętrzne. 
Jej głównym celem jest wdro
żenie nowego środka tran
sportu. W sumie za milion zło
tych zakupionych ma być 12-15 
rowerów, które zostaną 
udostępnione mieszkańcom, 
urzędnikom i spółkom miej
skim. 

- Ale dla mnie największą 
wartością dodatnią nie jest to, 
że będziemy mieć kilkanaście 
sztuk rowerów, ale to, że wokół 
projektu jest całe mnóstwo 
działań wspierających - mówi 
Robert Linkiewicz, szef wy
działu komunikacji słupskiego 
ratusza. - Pozyskamy eksperta, 
zrobimy różnego rodzaju bada
nia i wykonamy ekspertyzy 
z zakresu kierunków rozwoju 
transportu rowerowego na te
renie miasta. 

Choć w marcu ratusz ma 
podpisać umowę na dofinanso
wanie całego projektu, to na 
same rowery trzeba będzie 
jeszcze poczekać. Środki na ten 
cel pojawią się pod koniec tego 
roku. To oznacza, że nowy śro
dek transportu wjedzie dopiero 
w 2019 r.©® 

•aamati 

ihtóu 
Kolejny przegląd 
twórczości 
Bytowski oddział Zrzeszenia Ka-
szubsko-Pomorskiego i Muzeum 
Zachodniokaszubskie zapraszają 
do udziału w konkursie plastycz
nym w ramach XXVI Przeglądu 
Twórczości Kaszubskiej Dzieci 
i Młodzieży. Prace należy dostar
czyć do Muzeum Zachodnioka-
szubskiego w Bytowie (do Mag
daleny Sudoł), ul. Zamkowa 2, 
do 21 marca do godz. 16. 
(Z1DA) 

Tuchomie 
Kierował ciągnikiem 
bez uprawnień 
Na drodze pomiędzy Tuchomiem 
a Tuchomkiem policjanci zatrzy
mali do kontroli ciągnik rolniczy 
z przyczepą. W tracie czynności 
okazało się, że kierujący nie po
siada uprawnień do kierowania 
takim pojazdem. Mężczyzna 
za popełnione wykroczenie został 
ukarany mandatem. 
(ZIDA) 

Słupsk y 
Masza 
i jej kasza 
W sobotę w Teatrze Lalki Tęcza 
odbyła się najnowsza premiera. 
Tym razem poznaliśmy historię 
Maszy, bohaterki rosyjskich kre
skówek, od lat bardzo popular
nych wśród najmłodszych wi
dzów. Podbiła ona serca najmłod
szych słupszczan. Spektakl „Nie

dźwiedź i Masza - czyli gdzie moja 
kasza?" to przeniesienie na scenę 
popularnej rosyjskiej kreskówki. 
Tytułowa Masza trafiła do domku 
Niedźwiedzia. Początkowe niepo
rozumienia między bohaterami 
zniknęły, a w ich miejsce pojawiła 
się przyjaźń. Spektakl, skierowany 
do najmłodszej widowni, jest pe
łen humoru zarówno słownego, 
jak i sytuacyjnego, ale ma również 
morał. Scenariusz na podstawie 

tekstów źródłowych napisała 
Marta Guśniowska, sztukę reży
serował dyrektor Teatru Tęcza Mi-
chałTramer. A co się najbardziej 
podobało najmłodszym widzom? 
Trzyletni Maks na moje pytanie 
odpowiedział pytaniem: - Kiedy 
znowu przyjdziemy na Maszę? 
Tak więc brawa dla reżysera i wy
konawców, bo czy w teatrze lalki 
może ich spotkać wyższa po
chwała? (GH) 

Materia) Informacyjny 

Polacy zadowoleni z efektów działania funduszy unijnych w Polsce 
Unia Europejska inwestuje w tysiące projektów w Polsce, aby stymulować gospodarkę 
i wspierać rozwój zawodowy młodych ludzi. Jak wynika z badania przeprowadzonego przez 
SW Research pod koniec stycznia br., jedynie 2,6% respondentów w Polsce nigdy nie spot
kało się z żadnymi informacjami na temat funduszy europejskich. 

Ponad 80% badanych po
zytywnie oceniło efekty dzia
łania funduszy europejskich 
w Polsce, a 83% nie dostrze
ga żadnych negatywnych 
skutków inwestycji unijnych. 
Polakom łatwiej wskazać kon
kretne projekty powstałe dzię
ki funduszom UE, niż podać 
nazwę programu, z którego 
były one finansowane. 30% 
badanych nie potrafi wskazać 
żadnego programu lub fundu
szu UE, a tylko 8% Polaków 
słyszało wcześniej o tzw. Pla
nie Junckera. 
- Dzięki finansowemu 

wsparciu UE można było re
alizować bardzo kosztowne 
programy budowy i moderni
zacji infrastruktury technicz
nej, budowy autostrad i dróg 
szybkiego ruchu, telefoniza
cji, gazyfikacji, oczyszczalni 
ścieków. Myślę, że większość 
Polaków to docenia. Warto 
zaznaczyć, że przy okazji 
członkostwa w Unii Polska 

podniosła swój status bez
pieczeństwa. To jest ważne 
dla inwestorów i kontaktów 
gospodarczych - powiedział 
Marek Prawda, Dyrektor 
Przedstawicielstwa Komisji 
Europejskiej w Polsce. 

Wśród obszarów, które Po
lacy wskazują jako najczęś
ciej finansowane przez Unię 
Europejską w Polsce, znala
zły się: ochrona środowiska 
(62,5% badanych), nauka 
i edukacja (52%) oraz rozwój 
działalności gospodarczej 
(48,7%). Jednocześnie to do
tacje unijne poprawiające in
frastrukturę oraz jakość dróg 
mają według ankietowanych 
największy wpływ na rozwój 
ich najbliższego otoczenia 
(62,5% badanych). 

Wśród ankietowanych 
16% aplikowało o dofinan
sowanie unijne. 27,5% re
spondentów ma w rodzinie 
kogoś, kto ubiegał się o ta
kie dofinansowanie, a 35% 

wskazało, że takie działanie 
podjął ktoś z bliskich zna
jomych. Ankietowani dekla
rują, że prawie 80% ze zło
żonych wniosków, zostało 
rozpatrzonych pozytywnie. 
Co ciekawe, 60% badanych 
odpowiedziało, że nie widzi 

żadnych przeszkód w pozy
skiwaniu funduszy unijnych. 

Polska jest największym 
beneficjentem pomocy unij
nej. W latach 2014-2020 Unia 
Europejska przeznaczyła 
dla naszego kraju 82,5 mld 
euro. Wartość dofinansowa

nia UE w ponad 72 tys. zło
żonych wniosków wyniosła 
286,6 mld zł. 

Jak na tym tle wypada 
województwo zachodnio
pomorskie? W tym regionie 
zdecydowana większość 
badanych pozytywnie oce
nia efekt działania funduszy 
unijnych (81,8%). O środki 
unijne wnioskowało 9% an
kietowanych, co jest jednym 
z najniższych wyników w kra
ju. Efekty działania fundu

szy unijnych ankietowani 
z Zachodniopomorskiego 
najczęściej widzą w poprawie 
infrastruktury i jakości dróg 
(66,3%), w ochronie środo
wiska (50,1%) oraz w cyfry-
zacji i informatyzacji regionu 
(40,8%). Badanie „Jak Unia 
Europejska inwestuje w Pol
sce" przeprowadziła agencja 
SW Research na zlecenie 
Komisji Europejskiej (1016 re
spondentów, wywiady on-line, 
19-23.01.2018 r.). 

. 

mj 
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NAWET O 30% 

Dzięki wsparciu Unii Europejskiej młody polski naukowiec mógł spełnić marzenie o powrocie do kraju i założeniu własnej 

firmy. Dziś dr Żelazowski i jego współpracownicy z SatAgro rozwijają aplikację dla rolników, która wykorzystuje zdjęcia z satelitów 

NASA i Europejskiej Agencji Kosmicznej. Monitoring satelitarny gruntów rolnych daje polskim rolnikom możliwość 

zmniejszenia zużycia nawozów nawet o 30 procent. Mniej nawozu to oszczędności oraz lepsza jakość plonów i mniejsze 

zużycie wody. Rolnictwo precyzyjne ma też korzystny wpływ na środowisko. 

Poznaj inne projekty, które napędzają rozwój technologiczny w Polsce na vw.europa.eu/investey 

ZRÓWNOWAŻONY ROZWÓJ ZACZYNA SIĘ TUTAJ 
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Strefa zamieszkania nie 
zatrzyma się tylko na Piekiełku 

Alek Radomski 
aleksander.radomsia@gp24.pl 

Słupsk 

Ostatnia zmiana organizacji 
ruchu u zbiegu ul. Zamenhofa 
i Piekiełko tylko nieznacznie 
polepszyła sytuację na i tak 
wciąż skomplikowanym 
skrzyżowaniu. Instruktorzy 
nauki jazdy winią wprowadzo
ną tam strefę zamieszkania 
i postulują jej usunięcie. Mia
sto myśli odwrotnie i rejon ob
jęty strefą chce powiększyć, 
ale stopniowo. 

Niektórzy kierowcy jadący ul. 
Piekiełko od strony ul. Jedności 
Narodowej do ul. Grodzkiej ła
mią przepisy. Na skrzyżowaniu 
z ul. Zamenhofa nie przepusz
czają innych aut, zapominając, 
że włączają się do ruchu, 
opuszczając strefę zamieszka
nia, która została tam wprowa
dzona po ostatnim remoncie. 
O problemie poinformowali na
szą redakcję instruktorzy nauki 
jazdy. 

- Pracownicy naszej szkoły 
informują mnie, że kierowcy 
nie wiedzą, jak zachować się 
na tym skrzyżowaniu, wymu
szają pierwszeństwo prze
jazdu. Zdarzają się tam sytua
cje, które mogą kończyć się 

Oznakowanie pionowe na skrzyżowaniu już jest (ul. Zamenhofa od strony sądu). To poziome 
ma zostać wymalowane, kiedy tylko pozwoli na to pogoda 

stłuczkami - mówi Janusz Drob 
ze szkoły OSK Plus. - Niekiedy 
muszę tłumaczyć, jak tam się 
poruszać również doświadczo
nym kierowcom. 

Przypomnijmy, że wcześniej 
pierwszeństwo na skrzyżowa
niu miały auta poruszające się 
ul. Piekiełko od strony Grodz

kiej, ale po interwencjach 
wprowadzono tam poprawki. 

Jak tłumaczyła „Głosowi" 
Magdalena Mirończuk, miejski 
inżynier ruchu, teraz jadąc ul. 
Zamenhofa od strony sądu 
okręgowego, nie zatrzymujemy 
się na znaku STOP, który zli
kwidowano i znajdujemy się 

na drodze z pierwszeństwem 
przejazdu w lewo w ulicę Pie
kiełko, w stronę ul. Grodzkiej. 
Z uwagi na fakt, że auta po pra
wej stronie i na wprost opusz
czają strefę ruchu, pierwszeń
stwo mamy również, jeśli 
zdecydujemy się pojechać na 
wprost w kierunku Starego 

OPINIA 

ZBIGNIEW W1CZK0WSKI, 
DYREKTOR WORD 

WSŁUPSKU 
Przypominam, że wyjazd ze 
strefy zamieszkania oznacza 
wjazd na drogę z pierwszeń
stwem. Aktualne rozwiąza
nie w rejonie ul. Piekiełko 
jest lepsze od tego, które 
wprowadzono wcześniej. 
Łamane pierwszeństwo, 

którego wprowadzenie tam 
sugerowałem, jest też 
dobrze oznakowane. 

Uważam jednak, że strefę 
zamieszkania na ulicy 

Piekiełko i tak należy zlikwi
dować. Docelowo również 
strefę zamieszkania na ul. 

Mostnika. Przecież nikt 
z kierowców i tak nie prze

strzega obowiązujących tam 
zasad. Lepszym rozwiąza

niem dla całego tego rejonu 
byłoby wprowadzenie strefy 

ograniczonej prędkości 
do 30 km/h. 

Rynku. Na pierwszeństwie je
steśmy również, poruszając się 
w drugą stronę, czyli skręcając 
z ul. Piekiełko w prawo. 

Natomiast auta włączające 
się do ruchu od jednokierunko
wego odcinka ul. Piekiełko, 
między ul. Jedności Narodowej 
a Zamenhofa, ustępują pierw

szeństwa wszystkim innym po
jazdom dookoła. 

- Teraz, kiedy wprowadzono 
tam tak zwane pierwszeństwo 
łamane, jest logiczniej - ocena 
Jacek Kaźmierski, instruktor 
nauki jazdy. - Rozwiązanie jest 
bardziej czytelne, myślę, że 
również dla kierowców. Ale na
leżałoby się poważnie zastano
wić, czy wprowadzona tam 
strefa zamieszkania w ogóle 
jest zasadna. 

Podobnie uważa Zbigniew 
Wiczkowski, dyrektor Woje
wódzkiego Ośrodka Ruchu 
Drogowego w Słupsku. Na stre
fie zamieszkania w tej części 
miasta nie pozostawia suchej 
nitki (patrz ramka obok). 

Tymczasem ratusz ze stref 
rezygnować nie zamierza. Co 
więcej, plany są ambitniejsze, 
bo strefa ma sięgnąć nawet 
po ulicę Grodzką. 

- Tak docelowo najprawdo
podobniej będzie - nie ukrywa 
Marek Biernacki, wiceprezy
dent Słupska. - Ponieważ my 
chcemy ten ruch studzić na ca
łym obszarze rewitalizacji. 
Tylko że wraz z przebudową 
Starego Rynku, potem przy 
okazji kontynuacji moderniza
cji ul. Piekiełko i po konkursie 
architektonicznym dla tej 
części miasta zobaczymy, jak 
szeroko strefa będzie się rozsze
rzać. Zobaczymy najpierw, 
co zostanie zaproponowane 
w obrębie rynku. O© 

Trzy teatry razem na urodziny Witkacego 
Słupsk 
Daniel Idusek 
daniel.klusek@gp24.pl 

W sobotę Nowy Teatr. Tęcza 
i Rondo organizują wydarze
nia z okazji 133. rocznicy uro
dzin Stanisława fenacego Wit-
kiewkza - Witkacego. 

W Nowym Teatrze o godz. 12 
rozpocznie się rodzinna gra 
miejska „Urodziny u Witka
cego". Familijne (i nie tylko) ze
społy zmierzą się w prawdziwie 

witkacowskich zadaniach. Na 
uczestników czekać będą zada
nia z zakresu twórczości dra
maturgicznej, plastycznej i filo
zoficznej Stanisława Ignacego 
Witkiewicza. Trzeba będzie też 
zamienić się w detektywa, by 
odkryć czekające na uczestni
ków tajemnice. 

Chętni mogą się zgłaszać 
do godz. 15. Liczyć się będzie 
nie szybkość, ale precyzja wy
konania zadań. Na najlepszych 
czekać będą nagrody. Wstęp 
jest wolny. 

Witkacy pod stołem 
„Opowieści spod stołu" zoba
czymy w sobotę o godz. 17 w 
Tęczy. To spektakl dla nastolat
ków inspirowany „ Juwenilia-
mi" Witkacego. Spotkania do
rosłych widziane z perspekty
wy dzieci są nudne. Mały Staś 
Witkiewicz ma dość. Nie chce 
kolejny raz słyszeć „nie nudź!", 
kiedy to właśnie w świecie do
rosłych jest nudno. Jak radzą 
sobie z tym obdarzone niezwy
kłą wyobraźnią dzieci? Prze
twarzają tę nudę i konwenanse 

w nieskrępowany świat pełen 
kolorów - w zabawę. Bilety 
kosztują 18 i 15 zł. 

Teatr łączy się z muzyką 
W teatrze Rondo w sobotę 
o godz. 19.05 rozpocznie się 
czwarty wieczór z cyklu „Mu
zyka w teatrze, teatr w mu
zyce". Zobaczymy spektakl Te
atru Tańca Enza „Droga na pół
noc". Przeniesiemy się w czasy 
zakończenia II wojny świato
wej, kiedy to ludność napły
wowa zasiedlała Ziemie Odzy

skane, wyludnione po wyjeź
dzie 12 min Niemców. Spektakl 
ukazuje trudne losy społecz
ności, której przyszło odnaleźć 
się w nowym miejscu po trau-
mie wojny. Wielokulturowość, 
w której trudno budować toż
samość, może się okazać prze
strzenią wymiany. Czy droga 
na północ okaże się drogą do 
wyzwolenia, czy do zbiorowe
go zapomnienia? 

Muzyka w wykonaniu m.in. 
zespołów Zgagafari i Rzepczy-
no oraz pokaz umiejętności 

tancerek z Teatru Tańca Enza to 
tygiel, w którym mieszane są 
dźwięki, emocje i ruch, okra
szone naszą lokalną historią. 

Zagrają muzycy: Olga Ha-
nowska - autorka muzyki, 
skrzypce, Adam Tepurski - lira 
korbowa, gitara, Robert Gorgol 
- flety, wokal, bębny, Małgo
rzata Burjan - wokal, bębny 
i Hubert Tepurski - gitara. Bilety 
kosztują 20 i 15 zł. Muzyczno-
-taneczne wydarzenie będzie 
też można zobaczyć w nie
dzielę o godz. 18.05. ©® 
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PROSTATA POD KONTROLĄ - ZADBAJ 0 SWOJĄ MĘSKOŚĆ W KAŻDYM WIEKU 

i 

METOD 
I ŁAGODZI SCHORZENIA PROSTATY W KILKA DN 

> Dłuższy wzwód, silna erekcja i gotowość do stosunku w każdej sytuacji - pokaż siłę swojej męskości 
w każdym wieku. Innowacyjna formuła brytyjskich urologów pomaga podnosić poziom testosteronu, 
a do tego zwiększa sprawność seksualną i pozwala na intensywniejsze doznania podczas stosunku. 
Jej działanie potwierdza ponad 6200 mężczyzn, którzy w krótkim czasie wzmocnili swoją potencję, 
odzyskali większą kontrolę w sypialni i pozbyli się kompleksów związanych z życiem intymnym. 

~~W Carl Neumann, 
specjalista ds. urologii 

słabienie potencji 
oraz schorzenia pros
taty dotykają niemal 

80% mężczyzn w różnym 
wieku. Ekspert wyjaśnia: 

„Prostata może szwankować z różnych 
powodów, w każdym wieku. Spadek 
seksualnych możliwości nie musi jednak 
utrudniać Ci życia. Dzięki nowatorskiej 
metodzie możliwe jest wzmocnienie potencji 
i zwiększenie stałej gotowości do stosunku, 
poprzez naturalne łagodzenie przerostu 
stercza. Kuracja może być prawdziwym 
przełomem w nieinwazyjnym wspieraniu 
męskich możliwości seksualnych". 

W grupie ryzyka jest 
każdy mężczyzna. Ty też! 

Turbodoładowanie Twojej męskości 
Problemy z prostatą zaczynają się niewin

nie. Przerywany strumień moczu, budząca 
w nocy potrzeba skorzystania z toalety 
i zwiększona częstotliwość oddawania 
moczu na początku nie wyglądają groźnie, 
a słabszy wzwód często zrzucany jest na stres 
i zmęczenie. Tymczasem lekceważony 
rozrost prostaty może doprowadzić do stop
niowego zwężania cewki moczowej i boles
nych dolegliwości, które negatywnie wpły
wają na pewność siebie każdego mężczyzny. 

Sprawna prostata jut 
po kilku zastosowaniach 
Specjaliści są zgodni: innowacyjna formuła 

może być przełomem w farmakologicznym 
zwiększaniu męskich możliwości seksu
alnych. Dzięki precyzyjnie dobranym składni
kom, preparat pomaga w przywracaniu pra
widłowej masy tkanki prostaty i pomaga 
łagodzić objawy związane ze zmniejszoną 
sprawnością gruczołu krokowego. 

BĄDZ SAMCEM ALFA 
W KAŻDYM WIEKU! 

Seks bez 
ograniczeń -
jakbym znów 
miał 20 lat! 

Nie przypuszczałem, że życie intymne po 
pięćdziesiątce może być tak rewelacyjne. 
Dzięki Tyroxilowi pozbyłem się zaburzeń 
erekcji i pokonałem prostatę, a moja 
żona najchętniej nie wypuszczałaby mnie 
z łóżka. Nie ma znaczenia, czy jestem 
zmęczony, czy piłem alkohol - za każdym 
razem możemy się namiętnie kochać 
i często na jednym stosunku się nie kończy. 

Krzysztof, 54 lata, Poznań 

Nigdy nie jest 
za późno, by 

być mężczyzną 
na 100% 
Problemy z prostatą wcale nie muszą 

odbierać satysfakcji z życia seksualnego. 
Uwielbiam miłosne zabawy ze swoją 
małżonką i wiem, że ona także wciąż 
potrzebuje sprawnego kochanka. Po 
kuracji wszystko działa jak należy, a ja 
znów mogę kochać się z żoną bez 
przeszkód. Zdecydowanie polecam. 

Henryk, 71 lat, Jasło 

Wielokrotna 

przyjemność 
za każdym 

razem 
Bez względu na wiek - nie ma lepszego 

widoku, niż Twoja kobieta rozpływająca 
się w rozkoszy. Po kuracji mogę kochać 
się z żoną nawet 3-4 razy z rzędu, 
zawsze jestem gotów. Silne erekcje, 
kontrola nad męskością i większa 
wytrzymałość sprawiły, że nasza 
sypialnia zapłonęła na nowo. 

Krzysztof, 43 lata, Warszawa 

Regularnie stosując 
nowe kapsułki, można: 

Wspomóc zwalczanie 
przerostu prostaty 

100° „ NATURALNY 
7 O  S K Ł A D  

Poprawić jakość życia seksualnego 

./ Wpłynąć na wzmocnienie potencji 

ORYGINALNA FORMUŁA 
6 SUPER PLUSÓW 
Hh Większe libido i silniejszy wzwód 
4* Stała gotowość do miłosnych igraszek 

Zmniejszenie częstomoczu 
Komfort korzystania z toalety 

•f Uregulowanie poziomu testosteronu 
Hh Brak interakcji z innymi lekami 

L-arginina, żeń-szeń oraz cynk wykazują 
właściwości wspierające zmniejszanie 
przerostu prostaty i pomagają naturalnie 
uwalniać od bolesnych dolegliwości. 

100% DYSKRECJI 
Przesyłka zostanie dostarczona 
do rąk własnych, w opakowaniu, 
które w żaden sposób nie 
zdradza jego zawartości. 

' 
\ 

Twoje dane osobowe zostaną 
usunięte z systemu tuż po 
dostarczeniu przesyłki. 

3x większy potencjał w sypialni 
Szacuje się, że nowa kuracja pomaga 

łagodzić objawy przerostu stercza już 
w kilkanaście dni, a do tego korzystnie 
wpływa na zwiększenie chłonności ciał 
jamistych penisa. Większość mężczyzn 
stosujących nowatorską formułę już po 
kilku dniach może cieszyć się mocniej
szym wzwodem, silniejszą erekcją oraz 
większym komfortem korzystania z toalety. 

SPECJ!ADNA1 
: Tylko dla 120 pierwszych osób! 
| By otrzymać oryginalny preparat m asiiżką -70%, zadzwoń: 

Bądź niezawodnym kochankiem 
Popularność nowatorskiego preparatu 

wciąż rośnie. To zrozumiałe, zwłaszcza 
że środek nie powoduje żadnych skutków 
ubocznych i jest bezpieczny nawet 
w połączeniu z alkoholem. 

479 20 36 
pon. - pt.: 08:00 - 20:00, sob. - nd.: 09:00 - 20:00 

Olei U w.ł.-iui do 05.03,2018 
Lk£b.i!.y^Kow<łń jiest »j£t.drikiflfiftl 

suplement dtety 
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Ostre reakcje na słowa premiera 
Morawieckiego z Izraela i USA 

Andrzej Dworak 
redakcja@poiskatimes.pl 

Wypowiedzi w Monachium 
premiera Mateusza 
Morawieckiego w kontekście 
nowej ustawy o IPN wywołały 
krytyczne reakcje w Izraelu 
i Nowym Jorku. 

W stolicy Bawarii zakończyła 
się 54. Monachijska Konferen
cja Bezpieczeństwa poświę
cona Unii Europejskiej i jej sto
sunkom z Rosją oraz USA, 
a także innym zagrożeniom dla 
świata. Wśród szefów rządów 
obecnych na konferencji był 
też premier Mateusz Mora-
wiecki, który przy okazji wy
stąpienia powiedział kilka słów 
0 nowej ustawie o IPN, czym 
wywołał gwałtowne reakcje 
obecnego na konferencji izra
elskiego premiera Beniamina 
Netanjahu oraz w samym Izra
elu. Przez chwilę sprawy bez
pieczeństwa zeszły na dalszy 
plan, na pierwszy wyszła 
awantura między Tel Awiwem 
a Warszawą. 

Polski premier przemawiał 
w sobotę przed południem 
1 został zapytany przez izrael
skiego dziennikarza Ronena 
Bergmana, którego rodzice po
chodzą z Polski, czy on, mó
wiący o polskich zbrodnia
rzach w czasie Holokaustu, 
o tym, że jego matka postano
wiła w związku z tym już nigdy 
nie mówić po polsku, będzie 
ukarany przez polski wymiar 
sprawiedliwości. 

Morawiecki nie odniósł się 
bezpośrednio do Bergmana. 
Wyjaśnił przyczynę powstania 
nowej ustawy o IPN i zapewnił, 
że nie przeszkodzi ona w gło
szeniu prawdy o zbrodniach 
Polaków w stosunku do Ży-

Mi 

% J - M  
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Słowa o „żydowskich sprawcach" wypowiedziane przez polskiego premiera spotkały się 
z krytyką szefa rządu Izraela oraz przewodniczącego Światowego Kongresu Żydów 

dów. Nie będzie karane mó
wienie o tym - przekonywał 
premier - że byli także polscy 
sprawcy. Byli też rosyjscy 
sprawcy, ukraińscy i żydowscy 
sprawcy. 

Na słowa o „żydowskich 
sprawcach" zareagował pre
mier Netanjahu, który wyraził 
oburzenie i zarzucił Morawiec-
kiemu, że ten nie jest zdolny 
do rozumienia historii i niedo
statecznie odczuwa tragedię 
„naszego narodu". W niedzielę 
obaj premierzy rozmawiali te
lefonicznie. Netanjahu powie
dział Morawieckiemu, że jego 
porównanie było błędem. 

Już w sobotę pojawiły się 
też w sieci wypowiedzi innych 

polityków izraelskich, którzy 
zarzucali Morawieckiemu 
i polskiemu rządowi „antyse
mityzm w najgorszym, starym 
stylu" i „fałszowanie historii". 
Niektórzy - m.in. Jair Lapid, 
szef opozycyjnej partii Jesch 
Atid - nawoływali też, żeby 
odwołać z Warszawy ambasa
dora Izraela i zmniejszyć rangę 
kontaktów dyplomatycznych. 
Kolejny głos przyszedł ze Świa
towego Kongresu Żydów. 
W oświadczeniu jego prze
wodniczący Ronald Lauder po
tępił „absurdalną i niesumien
ną" wypowiedź i nazwał ją 
próbą „fałszowania historii". 

Do słów premiera odniosła 
się też Beata Mazurek, rzecznik 

PiS. „Premier w Monachium 
powiedział prawdę, która jest 
trudna do przyjęcia przez 
stronę izraelską" - napisała na 
Twitterze. „Nie przeczymy, że 
dochodziło do indywidualnej 
współpracy z okupantem z róż
nych stron, dlatego za mówie
nie prawdy nie ma potrzeby 
przepraszać" - podkreśliła. 

Reakcje po słowach Mora
wieckiego odnotowały nie
mieckie media, umieszczając 
obok informację o wezwaniu 
marszałka senatu Stanisława 
Karczewskiego do donoszenia 
na rodaków naruszających 
nową ustawę o IPN. 

Wracając do konferencji, 
premier Morawiecki w moc

nych słowach przestrzegał, że 
Rosja jest problemem dla Eu
ropy i NATO. Wobec tego Eu
ropa musi się wzmacniać 
- także militarnie - żeby prze
ciwstawić się strategii Rosji po
legającej na poszerzaniu strefy 
wpływów. Dlatego państwa 
europejskie powinny wyda
wać 2 proc. budżetu na woj
sko. Z wystąpień na konferen
cji wyłonił się obraz między
narodowej wspólnoty skłóco
nej ostatnio bardziej niż kiedy
kolwiek. 

Tematem interesującym 
najbardziej Polaków była sytu
acja na wschodniej flance so
juszu. Przed konferencją roz
powszechniono analizę ame-

| Taką licżbą samolotów bojo-
< wych dysponuje NATO. Dla 
° porównania Rosja dysponuje 

1251 maszynami. 

rykańskiego think tanku Rand 
Corporation. Część analizy 
znalazła się w najnowszym 
„Munich Security Report". Au
torzy raportu rozpatrywali 
scenariusz niespodziewanego 
ataku sił Rosji na kraje bałtyc
kie. Rosja miałaby przewagę li
czebną w ciągu pierwszych ty
godni konfliktu. Państwa bał
tyckie razem z brygadą USA 
stacjonującą w Polsce mo
głyby wystawić 32 tys. żoł
nierzy. Rosja - 78 tys. Prze
waga w sprzęcie wojskowym 
(czołgi, pojazdy opancerzone 
czy działa artyleryjskie) by
łaby po stronie Rosji jeszcze 
większa. 
©® 

MORAWIECKI VS LAUDER 

MATEUSZ MORAWIECKI 
Jest niezmiernie istotne, aby 
zrozumieć, że nie będzie to 
karane czy postrzegane jako 

działalność przestępcza, 
jeżeli ktoś powie, że byli pol

scy sprawcy, tak jak byli 
żydowscy sprawcy, rosyjscy, 
ukraińscy, nie tylko niemiec
cy. Polskie ambasady musia

ły zareagować 260 razy 
w 2017 r., jeżeli chodzi 

o wyrażenie „polskie obozy 
śmierci", „polskie obozy 

koncentracyjne". Szanowni 
państwo, nie było „polskich 
obozów koncentracyjnych". 
Były niemieckie, nazistow
skie obozy koncentracyjne 
i sam fakt, że musimy to 

wyjaśniać, bierze się 
z naszej historii. Przez 45 lat 

nie mogliśmy bronić się 
w tej kwestii. Nie było pol
skiego niepodległego pań

stwa w tym czasie. 

RONALD S. LAUDER 
Polski premier wykazał 
odrażającą ignorancję 

swoim niesumiennym twier
dzeniem, że tzw. „żydowscy 

sprawcy" byli częściowo 
odpowiedzialni za próby zli

kwidowania europejskich 
Żydów przez nazistowskich 
Niemców. Jest to po prostu 
próbą fałszowania historii, 
która pobrzmiewa najgor

szymi formami antysemity
zmu i zaciemniania 

Holokaustu. Żądamy 
natychmiastowego odwoła
nia tych słów i przeprosin ze 
strony polskiego rządu za te 

absurdalne i obraźliwe 
uwagi. 

Brudziński chce zespołu do walki z faszyzmem. 
Dwa lata temu zlikwidowała go Beata Szydło 
ItŁiiW iihiw tfMrTOIłWI 
Kacper Rogacin 
Twitter:@krogacin 

Joachim Brudziński zwrócił się 
z prośbą do Mateusza 
Morawieckiego o powołanie 
zespołu ds. walki z nienawiścią 
oraz propagowaniem faszy
zmu i ustrojów totalitarnych. 
W 2016 r. podobny zespół roz
wiązała Beata Szydło. 

Szef Ministerstwa Spraw We
wnętrznych i Administracji 

chce powołania międzyresorto
wego zespołu ds. przeciwdzia
łania propagowaniu faszyzmu 
i innych ustrojów totalitarnych 
oraz przestępstwom inspirowa
nym nienawiścią. W oficjalnym 
komunikacie MSWiA podało, że 
celem działania zespołu mia
łaby być zmiana obowiązują
cych przepisów. 

„Zmiany te mają pozwolić 
na skuteczniejszą walkę z prze
stępstwami polegającymi 
na publicznym propagowaniu 
faszyzmu i innych ustrojów to

talitarnych oraz nawoływaniu 
do nienawiści" - napisano 
w komunikacie. 

Zespół miałby się składać 
z przedstawicieli MSWiA, Mini
sterstwa Sprawiedliwości, Mi
nisterstwa Spraw Zagranicz
nych oraz Ministerstwa Kul
tury, a także Policji, Agencji 
Bezpieczeństwa Wewnętrz
nego i Prokuratury Krajowej. 
Oprócz tego w skład zespołu 
mogłyby wchodzić organizacje 
pozarządowe zajmujące się 
ochroną praw człowieka. 

Koncepcja powołania ze
społu jest pokłosiem stycznio
wego wystąpienia Brudziń
skiego w Sejmie, które było re
akcją na opublikowany w pro
gramie „Superwizjer" w TVN 
materiał pokazujący zorganizo
wane w lesie obchody 128. 
rocznicy urodzin Adolfa Hit
lera. Za organizacją miało stać 
stowarzyszenie Duma i Nowo
czesność, którego delegalizacji 
natychmiast po ujawnieniu na
grania domagali się politycy 
opozycji. 

- To bardzo dobra inicja
tywa. Wspieram ją - powiedział 
zapytany przez dziennikarzy 
na konferencji w Monachium 
Mateusz Morawiecki. 

- Jakiekolwiek zło, które się 
rodzi, najlepiej jest dusić w za
rodku - dodał premier. 

Tymczasem okazało się, że 
w roku 2016 ówczesna premier 
Beata Szydło podjęła decyzję 
o likwidacji Rady ds. Przeciw
działania Dyskryminacji Raso
wej, Ksenofobii i Związanej 
z Nimi Nietolerancji. Wiele 
z działań, którymi ma obecnie 
zajmować się zespół ministra 
Brudzińskiego, było prowa
dzonych właśnie przez Radę, 
którą powołał w 2011 r. Donald 
Tusk. 

- Rada, w czasie swojego dzia
łania, nie wykazała się niczym 
szczególnym. Nie mamy żad
nych owoców jej działalności. Jej 
zadania wypełnia pełnomocnik 
rządu ds. społeczeństwa obywa
telskiego i równego traktowania 
- mówił ówczesny rzecznik pra
sowy rządu Rafał Bochenek. 

- Oczywiście trzymamy 
kciuki za tę inicjatywę, bo każda 
próba eliminacji radykalizmów 
jest godna pochwały. Aczkolwiek 
pamiętajmy, że w przypadku Pis 
bardzo często kończy się 
na szumnych zapowiedziach. 
Oby tak nie było w tym przy
padku - mówi Jakub Stefaniak, 
rzecznik Polskiego Stronnictwa 
Ludowego, dla Agencji Informa
cyjnej Polska Press. ©® 
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[HIT z Azji] pomógł już 2 min osób, pozbyć się szumów usznych w Polsce! 

; 
SZUMY USZNE 

Tfnó/sKch"20'""^3 
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Na szumy uszne zaczął uskarżać się już po 
40 r. życia. 

Słyszałem dziwne dźwięki z wnętrza głowy: 
piski, gwizdy, dzwonienie, szelest, trzaski i ten ciągły 
szum morza... Myślałem, że zwariowałem! Nie mo
głem spać, pojawiały się bóle głowy, zmęczenie i stres. 

Załamałem się, gdy ekspert powiedział, że tradycyj
ne metody rynkowe nie zawsze znajdą na to w 100% 
skuteczny sposób, że metody hormonalne mogły by mi 
pomóc, a z tych nie chcę korzystać by nie przybrać na 
wadze, z czym od zawsze mam problem... 

Nosiłem aparaty słuchowe, z wyższej i niższej półki, 
wzmacniacze słuchu, łykałem tabletki przeciwbó
lowe, lekarstwa na nadciśnienie - wszystkie te 
metody okazały się bezskuteczne. Stwierdzi 
łem, że musi być jakiś skuteczny na to sposób. 
Nigdy nie wierzyłem w jakieś „cudowne" środ
ki, jednak skoro nie miałem wyboru, a leczenie 
hormonalne spędzało mi sen z powiek, postano
wiłem raz w życiu spróbować. 
Z początku nic nie 
pomagało, aź tu nagle... 
Synowo żyje w Japonii, zainteresowała ją tamtejsza me
dycyna naturalna. Najpierw wysłała mnie na popularną 
u nich akupunkturę, na igły wtykane w ucho. Posze
dłem, ale ból był niesamowity, nie ma mowy - powie
działem - więcej tam nie wrócę. 

Sprowadziła z Japonii specjalne plastry, których 
w Polsce nie ma. Otworzyłem pudełeczko od li
stonosza, znalazłem w nim niewielkie plastry 
z małym ziarenkiem po środku. Wystarczy
ło bym przykleił je do ucha i codziennie 1 h 
przed snem uciskał tak, by pobudzić krążenie 
w uchu. Za sprawą nanoprzestrzeni znaj
dującej się na skórze, pod 

i 
Henryk Z. (581) 

rolnik 
z Garajowic 

4 
Grażyna M. (731) 

emerytka 
z Brzyska 

-dna z najs 
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biomedycznych ziarnach V uvspie™Jących Uczenie 
m Metoda aurikutS- ,H,Spamca Gap. 
habituacji została uznana 1 Yamatomi z efektem 

wpływem wywieranego ucisku, z wnętrza tego małego 
ziarenka Vaccarii wydobywała się wspomagająca le
czenie esencja, która przenikała bezpośrednio do ucha 
wewnętrznego silnie regenerując uszkodzone komórki 
słuchowe w ślimaku - tak wyczytałem w instrukcji. 

Byłem zdumiony 
Już po około 20 dniach odczułem poprawę. Szumy się 
wyciszały, w końcu zacząłem normalnie sypiać. 

Po m-c czułem się jak nowonarodzony, zmęczenie i bóle 
głowy ustąpiły. W krótkim czasie całkowicie pozbyłem 
się tych dziwnych, nie wiadomo skąd dźwięków! „Nie 
wierzyłem własnym uszom", że jakieś małe ziarenko po
chodzące z Azji może zdziałać takie cuda... 

„1 tego wszystkiego miałem ochotę 
rozjechać kogoś ciągnikiem" 
Po 50-tce zacząłem bardziej o siebie dbać i baczniej 
obserwować swój organizm. Po analizie u specjalisty 

stwierdzono, że cierpię na uszkodzenie ucha we
wnętrznego, czego następstwem są szumy uszne. 

Postanowiłem coś z tym zrobić, by w przyszłości 
nie dopuścić do groźniejszych konsekwencji tej 

, . choroby, jak chociażby całkowitej głuchoty. Te 
i / ciągłe trzaski, tykanie i piski doprowadzały mnie 

do szału! Przyznam szczerze - nie wierzyłem 
w działanie kolejnego „cudownego wynalazku"! 

Spróbowałem tych plastrów tylko dlatego, bo dostałem 
je w prezencie... Każdy może myśleć, że zwariowałem, ale 
to naprawdę zadziałało! Po jakiś 60 dniach znów mogłem 
rozwiązywać krzyżówki, nucąc pod nosem ulubione pio
senki. Koncentracja wróciła, NERWY PUŚCIŁY, a zamiast 
słyszeć ciągłe znikąd brzęczenie, słucham już TYLKO ulu
bionych przebojów Dżemu i Lady Pank! 

„Ta metoda uchroniła mnie 
przed wariatkowem" 
Mam już blisko 751, łatwiej znaleźć u mnie jakieś schorzenie, 

niż gdybym go nie miała. Od lat cierpię m.in. na miaż
dżycę, lekarsko stwierdzone spondyloartroze, a cu

krzyce i nadciśnienie odziedziczyłam w genach po 
mamie. Jakby tego było mało 5 lat temu stwier
dzono u mnie niewydolność trąbek słuchowych 
co skutkowało tymi dziwnymi dźwiękami! Byłam 

bezradna... Próbowałam nawet woskowych rurek, 
specjalnych masaży kręgów szyjnych - bezskutecz

nie! Niedawno trafiłam na reklamę tych plastrów. W moim 
wieku człowiek łapie się wszystkiego, zaryzykowałam, choć 
nie wierzyłam, ale dziś nie żałuję. Może nie pozbyłam się 
całkowicie problemu, ale myślę, że gdybym miała to jakoś 
określić, to w zależności od mojego nadciśnienia - słyszę 
znacznie wyraźniej, w końcu tylko to co chcę, a minęło zale
dwie kilka dni. ODZYSKAŁAM NADZIEJĘ! 

grodami najlepszych inśh,t' ,wyróźniona "cznymi na-
gologicznej na sw, Jto**?°W met°d<"< 

, ,' orrtendowana przez 
metodologii laryn-

najznakomitszych otolarJn W,",exndC 

— s r a .  
guzki Tenie cukrzyc* 
8 kl schorzenia tarczycy 
zwyrodnienia kręgu 

muzyk, wodzirej 
z Zamościa 

szyjnego. 

„Robota prawie zrobiła ze mnie kalekę..." 
Całe życie spędziłem na scenie jako chałturnik, zagrałem 

setki wesel, zabaw i tak też nabawiałem się szumów 
usznych. Częstotliwość i natężenie dźw. niestety 

rozwaliły mój słuch, ale tylko to potrafiłem robić 
dobrze. Dzisiaj mam tego skutki; te ciągłe piski, 
dudnienie w uszach doprowadzały mnie do sza
łu. Kupiłem te plastry choć bałem się kolejnego 

KazimierzR.(7ii)/ oszustwa i straty pieniędzy - nic bardziej mylne
go! Firma się wywiązała, dzisiaj po 70-dniach ko

rzystania z plastrów słyszę w końcu to co chce, a gło
wa „przestała mi pękać". Wciąż jednak nie mogę uwierzyć 
jak to dobrze działa. Miło się zaskoczyłem! 

Profesorze, 
plastry stosowa
ło ponad 11 min 
osób ria całym 

W czym tkwi sekret 
tej metody? 
W przypadku szumów usznych narząd słuchu po
trzebuje silnej stymulacji od zewnątrz - w tym 
właśnie tkwi sekret o który pytasz. Ostatnie 20 lat 
właśnie to wykazywały moje badania. Metoda au-
rikuterapii (akupunktura bezigłowa), nanoszona 
bezpośrednio na skórę polega na użyciu siły rąk, 
gdzie delikatnie uciskając ziarno znajdujące się na 
plastrze, uzyskujemy niespotykane wcześniej efek
ty - niszcząc często całkowicie szumy uszne. 

Jak to się dzieje, źe „zwykły" plaster 
może byc tak skuteczny? 
To nie są zwykłe plastry. To specjalne wodoodporne 
nakładki w kolorze skóry, naklejane na ucho w celu 
stymulacji narządu słuchu metodą aurikuterapii. 

Uciskając plaster 8-10 razy przed snem przez 
kilka sekund, aż do jego rozgrzania, pod wpływem 
ciepła ziarno uwalnia naturalne substancje popra
wiające krążenie krwi w uchu środkowym, wywo
łując tym samym efekt habituacji, czyli tzw. „przy
zwyczajenia" do bodźców dźwiękowych. 

Działa to podobnie, jak przyzwyczajenie się do np. 
śpiewu ptaków, do tego stopnia, że przestaje się je 
słyszeć. W przypadku kuracji plastrami terapia prze
biega niezauważalnie dla stosującego. Ponadto, pra
widłowo ukrwiony młoteczek, kowadełko i strze-
miączko lepiej funkcjonują, co poprawia ogólną 
jakość słuchu, natomiast fitoestrogeny zawarte 
w ziarnie Vaccari, wspomagają regulację ciśnienia 
krwi w obszarze głowy, co jest szczególnie istotne 
w przypadku osób, u których szumy uszne zostały 
wywołane przez miażdżycę, nadciśnienie tętnicze 
czy zwyrodnienie kręgów szyjnych. 

Podsumowując - dzięki tej naturalnej metodzie 
masz szansę uwolnić się od szumów - na długie lata. 

Japońskich plastrów prof. T. Yamatomi, nie kupisz 
w sklepie czy aptece. Można je otrzymać tylko i wyłącznie 
w sprzedaży telefonicznej, płacąc dopiero przy odbiorze 
paczki u listonosza. Obecnie Klubu Seniora przygotował 
specjalną promocję. 

70% TANIEJ DLA . 
PI E RWSZYC H100OSOB 

• Pierwszym 100 osobom, które zadzwonią 
1 do 22 LUTEGO 2018 r„ przysługuje 
I specjalna zniżka! Otrzymasz wówczas 

30 plastrów prof. Yamatomi z metodą 
1 aurikuterapii za udział w klubie seniora 
. zamiast za tylkoza 97 zł 

'713003822 

O 

Skuteczność kuracji 
plastrami opiera się na 2 el.: 

wyciągu roślinnym poprawiającym krążenie 
w stymulowanym obszarze - uszkodzonych 
komórek słuchowych w ślimaku (z powodu 
hałasu, stresu czy nadciśnienia), 

ziarnie naśladującym uciskające (aurikume-
dyczne) działanie, wywołując efekt habituacji 

O (przyzwyczajenie się do stale towarzyszących 
dźwięków otoczenia, np. bicie zegara, chrapa
nie drugiej osoby, zwykły hałas). 

K uracja moimi plastrami 
z el. akupunktury usu
wa przyczynę zaburzeń 

słuchu. Stymulując dwoma lub 
czterema plastrami dziennie lep
sze krążenie komórek słuchowych 
w ślimaku wywołując efekt ha
bituacji - pozwalają aktywnie 
walczyć z szumami i odzy
skać młodzieńczy słuch 
szybko i bezpiecznie. 
Pierwsze odczuwal
ne efekty powinie
neś zauważyć już 
po około 45 dniach. 
Bardziej zaawan
sowane stadium 
likwidacja 
s z u m ó w  
następuje po 
przejściu przez 
III FAZ działa
nia produktu. 

Produkt został 
przetestowany na 
wielu tys. osób w wie
ku od 30-95 roku 
życia, takich jak m.ia 
Pani Grażyna, Pano
wie Kazimierz i Hen
ryk oraz prof. Yama
tomi (patrz ramki). 
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Biuro Rzeczy Znalezionych 
Czekają na właściciela: 
dowód osobisty Mateusza Wolarza 
ze Słupska, 
słuchawka bluetooth znaleziona 
przy ul. Zamenhofa w Słupsku, 
zegarek damski znaleziony w Słup
sku, 
cztery klucze na granatowej smy
czy znaleziony w Słupsku, 
klucz z brelokami w błękitnym etui 
znaleziony przy ul. Armii Krajowej, 
karta szkolna „mechanika" wysta
wiona na nazwisko Michałowski, 
dowód osobisty Andrzeja Paluszka 
z gminy Dębnica Kaszubska, 
pęk kluczy, m.in. do fiata, w brązo
wym etui znaleziony w autobusie 
w Słupsku, 
dwa klucze na czerwonej smyczy 
znalezione w autobusie w Słupsku, 
dokumenty Justyny Kulig z By
towa, 
dowód osobisty Tadeusza Szmala 
ze Słupska, (DMK) 

Młody kierowca pomylił trasę, 
autobus ominął kilka przystanków 
Daniel Klusek 
daniel.klijsek@gp24.pl 

Wnuczka naszej czytelniczki 
chciała pojechać autobusem 
linii numer 2 na ul. Kołłątaja. 
Okazało się jednak, że auto
bus, choć znajdował się 
na elektronicznym rozkładzie 
jazdy, w ogóle nie przyjechał. 
Przewoźnik się tłumaczy 
i przeprasza pasażerkę. 

Choć do tego zdarzenia doszło 
pod koniec stycznia, pani Jo
lanta, czytelniczka z osiedla Ba
torego, poinformowała o nim 
dopiero teraz. Jak twierdzi, zro
biła to po publikacji w „Głosie" 
sprzed kilku dni, dotyczącej po
dobnego zdarzenia. 

- W sobotę, 27 stycznia, o 
godz. 19.45 na przystanku Ba
torego nie pojawił się autobus 
linii nr 2. Miała do niego wsiąść 
moja wnuczka, którą na ul. Koł
łątaja miała odebrać jej mama, 
a moja córka - opisuje zdarze
nie pani Jolanta. - Zmuszona 
byłam wziąć taksówkę, żeby 
odwieźć wnuczkę. Córka nato
miast twierdzi, że autobus nr 2 
przyjechał na ul. Kołłątaja. Czy 

Przewoźnik przeprasza za pomyłkę swojego kierowcy 

ktoś mi wyjaśni, dlaczego tak 
się stało? Na przystanku Bato
rego byłyśmy już o godz. 19-35, 
czyli 10 minut przed planowym 
przyjazdem autobusu. Na wy
świetlaczu była informacja, że 
autobus będzie za 10 minut, po
tem za 9, za 6, za 3, za2iw koń
cu informacja całkiem znik
nęła. Razem z nami na ten au
tobus czekało jeszcze kilka 
osób. Czy tak się powinno trak
tować pasażerów? 

Jak twierdzi kobieta, na od
powiedź z Miejskiego Zakładu 
Komunikacji na skargę czeka 
już niemal trzy tygodnie. Bez
skutecznie. 

- Czy naprawdę przewoźni
kowi nie zależy na pasażerach? 
Czy kierowcy MZK robią, co 
chcą i jeżdżą, jak chcą po Słup
sku? - pyta kobieta. 

O sprawie poinformowała 
również Zarząd Infrastruktury 
Miejskiej. 

- Z naszego raportu wynika, 
że kierowca wyruszył na ten 
kurs z ośmiominutowym opóź
nieniem i w trakcie pracy na li
nii trasa została przez niego 
zmieniona. Na alei 3 Maja za
miast pojechać w ulice Rejtana 
i Konarskiego, pojechał w kie
runku ulicy Kołłątaja - mówi 
Marcin Grzybiński, kierownik 

działu transportu w ZIM. - Wy
słaliśmy do przewoźnika skargę 
pasażerki z prośbą o ustosun
kowanie się do tego zdarzenia. 
Bardzo przepraszam za to, co 
się stało i niedogodności, które 
tę panią dotknęły. 

Anna Szabłowińska, rzecz
niczka prasowa słupskiego 
MZK, również przeprasza pasa
żerkę. 

- Tuż przed rozpoczęciem 
tego kursu doszło do awarii 
technicznej, dlatego autobus 
wyjechał na trasę z opóźnie
niem. Młody stażem kierowca 
pomylił trasę i w konsekwenq"i 
ją skrócił - tłumaczy Anna Sza
błowińska. - Złożył stosowne 
wyjaśnienia i został upomnia
ny. Przepraszam pasażerów za 
niedogodności i zapewniam, że 
zrobimy wszystko, by do po
dobnych zdarzeń nie docho
dziło. 

Dodaje, że takie pomyłki 
zdarzają się kierowcom nie
zmiernie rzadko. Zapewnia też, 
że wyjaśnienie sprawy zostało 
przekazane telefonicznie pra
cownikom Zarządu Infrastruk
tury Miejskiej, a pasażerka zo
stanie przeproszona również 
drogą e-mailową. ©® 

itija rrAntrjm 
Strona od czytelników 
dla czytelników 
Na stronach Akcja redakcja pi
szemy o tym, o czym informują 
nas czytelnicy. Na Wasze sygnały 
czeka dziennikarz Daniel Klusek. 
Jeśli widzą Państwo coś, co Was 
zdenerwowało, poinformujcie nas 
0 tym. Pod adresem: daniel.klu-
sek@gp24.pl czekamy na e-maile 
z opisem sytuacji. Zachęcamy też 
do przesyłania nam fotografii. In
terwencje można również zgła
szać pod nr. tel.: 59 848 8121. 
Wszystkie sygnały sprawdzimy, 
a najważniejsze i najciekawsze za
mieścimy na łamach „Głosu Po
morza" i gp24.pl. 
W „Głosie" funkcjonuje Biuro Rze
czy Znalezionych. 0 tym. co znaj
duje się w BRZ, piszemy w ponie
działki, środy i piątki. 
W ramach Banku pomocy można 
przekazywać sobie m.in. meble, 
sprzęt RTV i AGD. Na zgłoszenia 
czekamy pod numerem tel. 59 
848 8121. Oferty i prośby o pomoc 
publikujemy we wtorki, czwartki 
1 soboty. 
Zapraszamy również do odwie
dzin w słupskiej redakcji „Głosu 
Pomorza". Nasi goście poznają też 
dziennikarzy i pracowników 
z działu promocji, składu i biura 
ogłoszeń. Będzie także możliwość 
zrobienia zdjęcia, które zostanie 
opublikowane w „Głosie". Na zgło
szenia grup czekamy w godz. 10-
16 pod nr. tel. 59 848 8121. (DMK) 

Czas na potrójny zysk! 
fcey mocne marla dla ffiranicz^zdbiiarcy! 

Nieruchomości dta każdego 

Wartość sprzedanych nieruchomości 

3,5 mld zł w 2017 roku 

*łfc< -luaahyic 
Wartość sprzedanych kredytów 

8,7 mld zł w 2017 roku 

openbrokers 
Wartość sprzedanych produktów ubezpieczeniowych 

31,6 min zł w 2017 roku 

• Silne marki i ugruntowana pozycja na rynku w Polsce 
% Dedykowany oraz bezpłatny 2 tygodniowy system 

szkoień wstępnych dla Ciebie i Twoich pracowników 

• Stałe wsparcie marketingowe przez cały okres 
obowiązywania umowy 

« Wsparcie merytoryczne i sprzedażowe na każdym 
etapie współpracy 

• Gotowa placówka z wykończeniem „pod klucz" 

• Nowoczesne aplikacje oraz narzędzia sprzedażowe 

• Bardzo atrakcyjne warunki wynagrodzenia 

• Wsparcie prawne 

• Sprawdzone i wiarygodne know-how biznesu 

• Jasne i przejrzyste warunki umowy 

• 19 banków w jednym miejscu 

• oferty pond 700 inwestycji deweloperskich 

• współpracę z 23 Towarzystwami Ubezpieczeniowymi 

35 000 ofert nieruchomościowych z rynku pierwotnego 
i wtórnego w 20 największych portalach 

Nie czekaj skontaktuj się z nami 
i sprawdź ęo możesz zyskać: 
Grzegorz Dul 
Dyrektor Zarządzający 
+48 695 995 767 
grzegorz.dul@open.pi 

Sylwester Wierzba 
Dyrektor Regionu 
Sieci Franczyzowej 
+48 667 980 269 
sylwester.wierzba@open.pl 

Marcin Tauber 
Dyrektor Rozwoju 
Sieci Franczyzowej 
+48 782892 028 
maręin.tauber^open.pl 

Marcin Marut 
Dyrektor Regionu 
Sieci Franczyzowej 
+ 48 723 188 851 
marcin.marut@open.pł 

kontakt^franczyzaopen.pl 
kontakt@franczyzahomebroker.pl 
www.rentownafranczyza.pl 

Dostęp do produktów/usług, szkoleń i narzędzi wspierających sprzedaż może być uzależniony od zawarcia z Open Finance S.A. lub Home Broker S.A. tub Open Brokers S.A. dodatkowych umów, według wzoru przedstawionego przez ww. podmioty. 
Oferowanie i sprzedaż produktów w charakterze podmiotu wykonującego pośrednictwo finansowe, w obrocie nieruchomościami lub ubezpieczeniowe wymaga zawarcia i Open Finance SA. lub Home Broker 5.A. lub Open Brokers S.A. dodatkowych 
umów, według wzoru przedstawionego przez ww. podmioty 
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Już 267 tys. osób uśmierzyło ból stawów zaledwie w 36 dni 

Ten nowy sposób 
pomaga naprawić 
zniszczone stawy! 

Prof. James D. Reinolds 
z Uniwersytetu w Chicago 

.Wstąpiło 
we mnie nowe 

Przełomowe odkrycie naukowców z Chicago College 
of Rheumatology: osoby cierpiące na zwyrodnienia 
stawów oraz uciążliwy, rwący ból mają szansę 
powrócić do normalnego życia. 

Dzięki nowo odkrytej meto
dzie każdy ma szansę po
konać dokuczliwe bóle sta
wów i odzyskać dawną 

sprawność fizyczną. „Koniec z cią
głym bólem i niemożnością poru
szania się" - mówi prof. James D. 
Reinolds z uniwersytetu w Chica
go. „Nieważne, czy bolą kolana, bio
dra, nadgarstki, czy kręgosłup. Nie
ważne, czy schorzenie ma podłoże 
genetyczne, jest wynikiem przecią
żenia stawów i otyłości. W dużym 
stopniu można je zwalczyć! Dlatego 
zawsze byłem przeciwny przepi
sywaniu ludziom aż tylu środków 
przeciwbólowych. Każdą dolegli
wość należy próbować zniszczyć 
u źródła" - dodaje profesor. 

„Znaleźliśmy sposób, który wpły
wa na usunięcie stanów zapalnych, 
odżywienie komórek chrzęstnych 

PRZED kuracją: 

i regenerację mazi stawowej. Wy
starczy spojrzeć na zdjęcia tomo-
graficzne stawu wykonane przed 
kuracją i po niej" [patrz fotogra
fia na dole]. 

Specjaliści w szoku 
„Gdy pokazaliśmy ekspertom od 
artrozy zdjęcia z efektami kura
cji, byli w szoku. Nie mogli uwie
rzyć, że zmiany zwyrodnieniowe 
w obrębie stawów mogą się w ogó
le cofnąć. Starta tkanka chrzęstna 
w dużym stopniu się odbudowała, 
a płyn maziowy odzyskał po części 
swoją poślizgowość. U wszystkich 
osób, które brały udział w testach, 
bóle stawów się zmniejszyły. 

Natura chce, żeby Twoje ciało 
funkcjonowało perfekcyjnie, a orga
nizm dążył do samonaprawy. Wy
starczy, że podamy mu substancję 

PO kuracji: 

Na zdjęciu po lewej widać puste przestrzenie w obrębie torebki sta
wowej powstałe na skutek zbytniego uwodnienia tkanki. Po kuracji 
struktura mazi stawowej się poprawiła (zdjęcie po prawej), w dużej 
mierze odzyskała lepko-sprężystą konsystencję i właściwości po
ślizgowe. Kości są odpowiednio „naoliwione", dzięki czemu nie trą 
o siebie, ponieważ funkcje amortyzujące stawu zostały przywrócone. 

o odpowiednich właściwościach 
bioinformacyjnych, a wszystko 
zacznie wracać do normy. To nie 
żadna magia - to czysta biologia. 
Doskonałym przykładem tego jest 
penicylina powstała ze zwykłego 
grzyba (znanej wszystkim pleśni), 
która zmniejszyła umieralność 
z powodu zakażeń bakteryjnych 
0 przeszło 90%! Podobnie jest ze 
zwyrodnieniem stawów: człowiek 
nie wymyśli sposobu na artrozę, 
ale może go poszukać w naturze. 
1 tym tropem poszedł mój zespół. 

Po miesiącach testów odkryli
śmy formułę, która sprawia, że 
organizm sam zaczyna walczyć 
ze stanem zapalnym. Sięga do głę
bokich przyczyn dolegliwości, od
żywiając przy tym chondrocyty 
i inicjując proces samoregeneracji 
zniszczonej tkanki. W ten sposób 
wpływa na zmniejszenie dolegli
wości artretycznych i uśmierzenie 
bólu. To być może najpotężniejsza 
broń przeciw bólom stawów, jaką 
wymyśliła matka natura. 

Aby pozbyć się bólu 
Aby zmniejszyć ból, wystarczy 
przyjmować 2 kapsułki dziennie. 
Już na drugi dzień kuracji można 
oczekiwać, że ból zacznie słabnąć. 
Po kilku dniach może zniknąć bo-
lesność, obrzęk i drętwienie, które 
nie daje w nocy spać. Ale to nie ko
niec! Po skończonej kuracji Twoje 
życie może wyglądać tak, jak przed 
pierwszym atakiem artrozy. Masz 
szansę uwolnić się od bólu i odzy
skać pełną sprawność ruchową". 

„Ciężko żyć z tym bólem. 
Ktokolwiek ma artretyzm, 

wie, co to za męka. Nie można 
rano wstać, chodzić, każdy ruch 
sprawia ból Żeby w ogóle jakoś 
funkcjonować, brałam końskie 
dawki kortyzonu.Ale puchłam 
po tych lekach okropnie, do
datkowo lekarz mówił, że one 
uzależniają. Jak brałam mniej, 
ból był nie do zniesienia, i tak 
w kółko. Ale moja siostrzeni
ca, która mieszka w Stanach, 
przysłała mi ten preparat. Już 
po tygodniu obrzęk mi zszedł, 
bóle prawie minęły. Mogę znów 
chodzić, ruszać się. Wstąpiło we 
mnie nowe życie!" 

Bożena (lat 65) z Tarnowa 

Preparat prof. Reinoldsa regene
rujący stawy jest nie tylko popular
ny w USA. Stosują go także osoby 
walczące z bólem stawów w Eu
ropie. W Polsce jest dostępny wy
łącznie za udział w klubie rabato
wym. Technologia jego produkcji 
nie jest tania. Ale dzięki specjalne
mu dofinansowaniu uczestnictwa 
w klubie rabatowym ograniczona 
liczba osób może skorzystać z niej 
aż o 70% taniej. Liczba opakowań 
jest ograniczona - decyduje kolej
ność zgłoszeń. 

„Mogę 
normalnie 
chodzić!" 
„Od 4 lat cierpiałam na artre-
tyczne bóle w kostce. Noga 
puchła okropnie i bolała, nie 
mogłam w ogóle chodzić. Le
karze jakoś nie bardzo potrafili 
pomóc. Naświetlałam sobie 
nawet tę nogę taką specjalną 
lampą z czerwonym światłem, 
bo wyczytałam, że pomaga. Bo
lało może i mniej na chwilę, ale 
znaczącej poprawy nie było. Za
mówiłam więc ten preparat prof. 
Reinoldsa i od razu poczułam 
różnicę! Noga w kostce sprawna, 
opuchlizna zeszła, no i znów 
mogę normalnie chodzić!" 

Urszula (lat 74) z Częstochowy 

„Nie bolą 
mnie już 
stawy" 
„Praktycznie każdy ruch sprawiał 
mi ból.Zaatakowane miałem 
biodro, kolano i kostki w obu 
nogach. Robiłem różne okłady, 
naświetlania, fizjoterapie, nie
wiele mi to wszystko pomagało. 
Zastanawiałem się: jak dalej 
żyć? Wtedy córka sprowadziła 
mi ze Stanów ten preparat. Ja 
z początku nie wierzyłem, ale 
pomogło, i to jak! Po 3 tygo
dniach mogłem już normalnie 
chodzić. Odzyskałem sprawność 
fizyczną, prawie nic mnie nie 
boli. Każdemu z bólem stawów 
szczerze polecam tę kurację" 

Edward (lat 76) z Zamościa 

D O F I N A N S O W A N I E  
DLA PIERWSZYCH 100 OSO 6: 
Pierwszym 100 osobom, które zadzwonią 
do 25 lutego 2018 r.. przysługuje specjalne 
dofinansowanie. Otrzymasz wówczas preparat 
prof. Reinoldsa za udział w klubie rabatowym 
zamiast za 5H-z£, tylko za 97 Zł! 
Zadzwoń już dziś! 
S 12 333 58 94 
Pon.-pt 8:00-20:00, sob. i niedz. 9:00-20:00 
(Zwykłe połączenie lokalne bez dodatkowych 0| 

P1PPS 
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Był bal i dzieci będą 
miały udane wakacje 
Gmina Słupsk 
Anna Czerny-Marecka \ 
anna.marecka@polskapres5.pl 

XIV Bal Charytatywny, który 
odbył się w Dolinie Charłotty, 
przyniósł jego beneficjentom 
- mieszańcom Domu Pomocy 
Społecznej w Machowinku -
rekordową sumę: 26 tys. 228 
zł 33 grosze. 

Coroczny bal organizują stowa
rzyszenie Przyjaciel oraz Dom 
Pomocy Społecznej w Macho
winku. Od lat honorowym pa
tronem jest starosta słupski 
Zdzisław Kołodziejski i to on 
uroczyście otworzył imprezę. 
Po raz 13. bal wsparła Dolina 
Charłotty z jej gospodarzem Mi
rosławem Wawrowskim. Spe
cjalne podziękowania za wielo
letnią współpracę, która w tym 
roku zaowocowała komplet
nym wyposażeniem pracowni 
ceramicznej w DPS, otrzymała 
firma Scania. 

W przerwie między tańcami 
odbyły się licytacje. Pieniądze 
zdobyte w ten sposób są prze
znaczane na wycieczki i waka
cje podopiecznych DPS-u. 

W tym roku podczas licyta
cji padł rekord - zebrano ponad 
26 tys. zł. Za prezenty przeka

zane przez starostę słupskiego -
dwa obrazy i rzeźbę oraz mate
riały promocyjne - otrzymano 
łącznie sumę 1600 zł. Voucher 
na pobyt w Dolinie Charłotty 
ufimdowany przez gospodarza 
przyniósł 1200 zł. Natomiast 
za koszulkę z autografami re
prezentacji Polski w piłce noż
nej, ufundowaną przez Toma
sza Szymańskiego, zapłacono 
1100 zł. 

Za pomoc organizatorzy 
dziękują firmom, które wzbo
gaciły menu: Milarex, Morpol, 
Tchibo, Serkol, Meat-Pol, Mira, 
Iglotex, Piekarnia Domin, oraz 
tym, którzy przekazali prezenty 
na licytację: starosta słupski, 
Grażyna i Ryszard Trynieccy, 
Mirosław Wawrowski, Anna 
i Andrzej Mazur, Ceramika 
Magdalena Kamińska, Tomasz 
Banaszewski, Krystyna i Bog
dan Madeccy z Jaworzynki (Be
skidy), Interbiuro, wójtowie 
gmin Ustka i Kobylnica, Gas-
tima, restauracja Syrenka, piz
zeria GringosAmigos, Submet, 
Piwniczka Piękna, firma Annas, 
kwiaciarnia Cattleya, apteka 
Dbam o Zdrowie, sklep me
dyczny Słowik, PKS Słupsk. Go
tówką bal wsparły firmy: Paul 
Harrtmann, Wodociągi Słupsk 
oraz Nadleśnictwo Ustka. 

Debata o bezpieczeństwie 
w internecie i oszustwach 

Sylwia Lis 
sytwia.lis@polskapress.pl 

Lębork 

W Szkole Podstawowej nr 3 
odbyła się debata dotycząca 
m.in. cyberzagrożeń oraz Kra
jowej Mapy Zagrożeń Bezpie
czeństwa w Polsce i aplikacji 
Moja Komenda. 

Podczas spotkania omówiono 
temat niebezpieczeństw czyha-
jących w sieci, m.in. atakują
cych w sieci wirusów, cyber-
przemocy oraz mitu interne
towej anonimowości. 

- Policjanci zwrócili uwagę 
na odpowiedzialność za pisane 
w sieci słowo, przedstawiano 
przykłady zupełnie nowego 
i powszechnego zjawiska, ja
kim jest cyberprzemoc oraz 
wyjaśnili, jak postępować 
w przypadku ujawnienia ta
kiego procederu w internecie 
- mówi Magdalena Zielke, p.o. 
rzecznika prasowego Komendy 
Powiatowej Policji w Lęborku. 
- Wskazano również na naj

Policjanci wskazywali na zagrożenia czyhające w sieci oraz przestrzegali przed oszustami 

częstsze sygnały, na które na
leży zwrócić uwagę w kontak
tach dzieci i młodzieży w sieci. 
Dzielnicowi opowiedzieli też 
o aplikacji Moja Komenda oraz 
o Krajowej Mapie Zagrożenia 
Bezpieczeństwa, omawiając 
najczęściej nanoszone na mapę 
wykroczenia i przestępstwa 
oraz procedurę mającą na celu 
wyeliminowanie zaznaczone
go zagrożenia. 

Funkcjonariusze podczas 
debaty omówili również szcze

gółowo oszustwa na tzw. wnu
czka, apelując do starszych 
mieszkańców o czujności 
i zdrowy rozsądek podczas od
bierania telefonów. Policjanci 
opisali, jak działają sprawcy, 
na co trzeba uważać i jak nie 
stać się ofiarą przestępstwa. 
Mieszkańcy miasta przekazali 
komendantowi swoje spostrze
żenia dotyczące omawianych 
tematów. 

- Te zagadnienia miały 
uświadomić mieszkańcom 

konsekwencje prawne nieod
powiedzialnego korzystania 
z sieci - podkreśla Magdalena 
Zielke. - Debata była również 
okazją do przypomnienia zasad 
działania aplikacji Moja Ko
menda oraz Krajowej Mapy Za
grożeń Bezpieczeństwa. 

Zainteresowanie zaproszo
nych gości, ich pytania i wątpli
wości oraz zebrane opinie i ko
mentarze świadczą o potrzebie 
organizowania tego typu 
przedsięwzięć. ©® 

Startuje plebiscyt „Laur Piękna". 
Zgłoś fryzjera i kosmetyczkę! 

Anna Zawiślak 
anna.zawislak@polskapress.pl 

Miejscowość 

W dzisiejszym świecie pięk
no, uroda, zgrabne ciało jest 
ważne i chcąc nie chcąc zwra
camy uwagę na to coraz moc
niej. Wiele zabiegów i naj
nowszych technologii oraz 
kosmetyków najlepszej ja
kości znajduje się w zasięgu 
naszej ręki, a i my coraz śmie
lej po nie sięgamy i korzysta
my z nowinek kosmetycz
nych. 

Masz ulubiony salon kosme
tyczny? Od lat korzystasz 
z usług zaufanej fryzjerki? Ce
nisz swojego trenera fitness? 
Już dziś koniecznie zgłoś ich 
do kolejnej edycji plebiscytu, 
który wyróżnia najpopularniej
szych z branży beauty. Jak co 
roku, na wiosnę rozpoczy
namy plebiscyt, który poka

zuje, docenia i wskazuje trendy 
w świecie urody. Tym razem 
rozumiemy to znacznie sze
rzej . Jak w latach ubiegłych wy

różnimy salony fryzjerskie, sa
lony urody, studio fitness oraz 
konkretne osoby: fryzjera, kos
metyczkę i instruktora fitness, 

ale dodatkowo otwieramy 
nowe kategorie, tak więc bę
dziemy mogli wyróżnić stylistkę 
paznokci, masażystę oraz SPA. 

Zgłoszenia należy dokonać wy
pełniając ankietę nastronie 
www.gp24.pl/uroda. Na zgło
szenia czekamy do 27 lutego. 

Głosowanie w plebiscycie 
przebiegać będzie dwueta
powo. 

Pierwszy powiatowy etap 
rozpoczynamy 2 marca i pot
rwa on do 27 marca. Przypomi
namy, aby uruchomić katego
rię musimy uzyskać co naj
mniej 6 zgłoszeń z danego po
wiatu. Drugi - regionalny etap, 
do którego wejdą osoby i miej
sca, które zajmą pierwszą po
zycję w swoim powiecie, roz
pocznie się 29 marca i zakoń
czy się 13 kwietnia. W tym cza
sie na swoje ulubione miejsca 
będzie można oddać głos po
przez SMS, a także na druko
wanych co piątek kuponach. 
Na laureatów czekają nagrody, 
m.in. weekend SPA, kampanie 
reklamowe, zaproszenia 
na koncert, wideoprezentacje 
z kampanią w mediach 
społecznościowych. 

Wszystkie nagrody, katego
rie, etapy znajdziecie w na
szym serwisie internetowym 
www.gp24.pl/uroda. Informa
cje udzielane są także pod nr 
tel. 943473547.©® 

http://www.gp24.pl/uroda
http://www.gp24.pl/uroda
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Koszalińska marka, która zawojowała świat 
Czy może być piękniejszy sposób na uczczenie dwudziestolecia firmy niż pomoc placówkom opiekującym się dziećmi? 

rowej i 5500 m kw. magazyno
wej), a także doprowadził do 
powstania Stowarzyszenia Pro
ducentów Żaluzji Plisowanych 
Cosimo. Powstała w ten sposób 
platforma łącząca 39 producen
tów plis z całego świata. W tym
że 2016 r. koszalińska firma po 
raz pierwszy zaprezentowała 
też swoje produkty w telewizji 
komercyjnej TVN Style (w pro
gramie Pani Gadżet). 

Okienne inspiracje 
Równie dobry okazał się rok 

kolejny, kiedy koszalinianie 
stworzyli nową markę SIBERUS, 
a także wprowadzili na rynek 
sterowniki pozwalające otwo
rzyć bramę, roletę czy też włą
czyć oświetlenie za pomocą 
smartfona lub tabletu. W tymże 
roku powstał też kanał na YouTu-
be pod znaczącą nazwą Okienne 
Inspiracje, zaś Akant otrzymał 
wyróżnienie w rankingu mie
sięcznika Forbes. 

Dziś produkty koszalińskiej 
firmy znajdziecie w oknach biu
rowców takich firm, jak Simens, 
BMW, Skanska, Vistula czy 4F. 
Co dalej? Koszalinianie prowa
dzą też rozmowy o współpracy 
handlowej z Francuzami i Szwe
dami. 

- A jeśli chodzi o nasze ko
szalińskie podwórko, myślimy 
o wybudowaniu lakierni prosz
kowej i hali do wytwarzania 
tworzyw sztucznych - wyjawia 
nasz rozmówca. 

Trwają też prace nad syste
mem wielkogabarytowych, 
tarasowych zadaszeń alumi
niowych. Chodzi o zadaszenia, 
dzięki którym możecie stworzyć 
swój idealny ogród zimowy. 

Dobrze jest być fair 
W 2018 r. Akant jest najwięk

szą firmą na Pomorzu i drugą co 
do wielkości w Polsce. Zatrudnia 
230 pracowników i wciąż poszu
kuje nowych. Wszyscy pracow
nicy zatrudnieni są na umowę 
o pracę. 

- Naszych pracowników trak
tujemy fair - podkreśla dyrektor 
regionalna Anna Maria Brańka. 
- Taki drobny przykład - kiedy 
ktoś potrzebuje dodatkowych 
pieniędzy, nie musi nikogo pro
sić o zaliczkę. Każdy z pracow
ników ma dostęp do aplikacji 
mobilnej o nazwie Zaliczkomat, 
z której w każdej chwili może 
pobrać zaliczkę do wysokości 
1000 zł. 

Akant nie zapomina też 
o dzieciach swoich pracowni
ków. 

- W tym roku, z okazji dwu
dziestolecia firmy, zakładamy 
nowe rolety w oknach wszyst
kich szkół, przedszkoli i żłobków, 
do których uczęszczają dzieci 
naszych pracowników - infor
muje dyrektor Anna Maria Bran
ka. - To w sumie 30 placówek, 
nie tylko w Koszalinie, ale także 
w Sianowie i innych miejscowoś
ciach w okolicy - dodaje. 

Czyż może być piękniejszy 
sposób na uczczenie jubileu
szu? 

Koszalin, ul. Morska 13 
tel. +48 731 101 757 
www.akant.com.pl 
www.cosimo.pl 
www.akant-koszalin.pl 

Firma Akant powstała w 1998 
r. Jej założycielem byli Zbigniew 
i Monika Harasym. Na początku 
firma działała w kamieniczce 
przy ul. Morskiej 13. 

- Sprzedawaliśmy wtedy go
towe rolety i karnisze w pacz
kach, a klient w domu składał je 
sam - wspomina dyrektor gene
ralny Robert Jaśkiewicz. 

Trudne początki 
W 2000 r. Akant, zatrudniający 

wówczas cztery osoby, rozpo
czął produkcję rolet. Na 120 m 
kw. powierzchni musiał zmieścić 
się zarówno salon sprzedaży, jak 
i produkcja. 

- Wówczas produkowaliśmy 
przede wszystkim rolety i ver-
ticale - mówi dyrektor Robert 
Jaśkiewicz. - Takie były wtedy po
trzeby rynku. Klienci trochę się już 
znudzili żaluzjami i chcieli czegoś 
nowego. 

W 2002 r. firma kupiła automat 
do produkcji żaluzji aluminio
wych wielkogabarytowych. 

Dzisiaj placówka przy ul. Mor
skiej 13 działa nadal, tyle że dziś 
znajduje się tam tylko salon 
sprzedaży. W 2005 r. produkcja 
została przeniesiona do hali przy 
ul. Lnianej, o powierzchni 400 m 
kw. W tym czasie firma zatrudnia
ła już 20 pracowników. Dwa lata 
później Akant rozpoczął produk
cję rolet zewnętrznych. 

Kolejny etap rozwoju to rok 
2008, kiedy firma nabyła halę 
o powierzchni 1000 m kw. Pro
dukcją i sprzedażą zajmowało się 
w tym czasie już 35 pracowników. 
Dwa lata później zarząd Akantu 
zdecydował się na otwarcie pierw
szego sklepu internetowego -
pod adresem www.rolety-akant.pl 

Był to zresztą ważny rok dla 
koszalińskiej firmy, która wtedy 
też rozpoczęła współpracę han
dlową z Chinami oraz zadebiu
towała na targach Budma (a jej 

stoisko otrzymało nominację 
w konkursie na najładniejsze 
stoisko całej imprezy). 

Podbój Europy 
Już dwa lata później Akant 

zadebiutował na pierwszych 
targach zagranicznych (we 
Frankfurcie nad Menem), 
a w kolejnym roku zaznaczył 
swoją obecność na rynku nie
mieckim i rozpoczął eksplorację 
zachodnioeuropejskiego rynku. 
A w 2015 r. firma uczestniczyła 
już w najważniejszych targach 
branżowych w niemieckim 
Stuttgarcie. 

- Obecnie nasze produkty 
eksportujemy nie tylko do Eu

ropy, ale do wielu krajów świa
ta, w tym tak odległych, jak np. 
Kazachstan - zaznacza dyrektor 
Robert Jaśkiewicz. 

A liczba tych produktów roś
nie. W 2011 r. Akant przedstawił 
prototyp własnego systemu ża
luzji plisowanej. W tym samym 
roku opatentował wzór przemy
słowy wszystkich podzespołów 
należących do systemu COSI
MO. W roku kolejnym koszali
nianie jako pierwsi w Europie 
zaoferowali nietypowe kolory 
- anodowe. Chodzi o pięć uni
kalnych kolorów aluminiowych 
komponentów żaluzji plisowa
nej. W tym samym 2012 r. firma 
zgłosiła kolejny wzór przemy

słowy - nowy, bardziej funk
cjonalny profil COSIMO ONE. 
A dwa lata później stworzyła 
nową markę produktów eksklu
zywnych NUZU. 

Akant nie zapomina też 
o rynku polskim. Trzy lata temu 
otworzyła modelowy salon 
sprzedaży w Łodzi. Dziś dyspo
nuje trzema takimi salonami: 
w Koszalinie, wspomnianej Ło
dzi oraz w Kamieniu Pomor
skim. 

Ważny w historii koszalińskiej 
firmy był też rok 2016, kiedy 
Akant kupił kolejną część hali 
produkcyjnej (800 m kw.), ot
worzył centrum logistyczne 
(700 m kw. powierzchni biu
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Elektryczne auto weź 
w leasing lub w najem 
Transport 
Zbigniew Biskupski 
redakcja@polskapress.pl 

Samochody elektryczne, 
a jeszcze bardziej hybrydy 
łączące napęd tradycyjny 
z elektrycznym coraz dyna
miczniej przebijają się 
na rynku. Choć ich sprzedaż 
na razie liczona jest bardziej 
w setkach niż tysiącach 
sztuk, to już dynamika może 
być imponująca. W 2017 r. 
kupiliśmy w Polsce o 88 
proc. takich aut więcej niż 
rok wcześniej. 

Dynamika napawa optymiz
mem, jednak wolumeny są 
wciąż bardzo niskie. Podczas 
gdy w ubiegłym roku Polacy 
kupili nieco ponad tysiąc aut 
elektrycznych, w Niemczech 
ta liczba przekroczyła 50 tys., 
a w Norwegii aż 60 tys. Jednak 
ubiegłoroczne statystki poka
zują, że Polska nie chce być już 
w ogonie Europy i coraz więcej 
klientów wybiera auta elek
tryczne. - Decydując się na al
ternatywny napęd, klienci, 
w tym przedsiębiorcy, zdecy
dowanie najczęściej kupują 
hybrydę. Za takim wyborem 
przemawiają przede wszyst
kim kwestie praktyczne, jak 
maksymalny zasięg pojazdu 
czy koszty zakupu - mówi Ra
dosław Kuczyński, prezes 
EFL, firmy, która w 2017 r. 
wyleasingowała w Polsce naj
więcej samochodów elek
trycznych. 

W 2017 r. Polacy kupili 1068 samochodów elektrycznych 
(+88 proc. r/r): 439 całkowicie elektrycznych i 585 hybryd 

Jak już to nieraz bywało 
z nowymi trendami, szlaki 
na rynku przecierają firmy lea
singowe. Kolejny rok z rzędu 
mają one w swojej ofercie sa
mochody elektryczne. Można 
je wziąć w leasing albo wyna
jem długoterminowy. 
Elektromobilne pojazdy często 
są w ofercie leasingodawców 
sprzężone z innymi nowator
skimi usługami, które ostatnio 
pojawiły się na rynku, np. auto 
w abonamencie albo oferowa
nie na korzystniejszych warun
kach, jako specyficzny bonus 
do auta firmowego, samo
chodu do użytku prywatnego. 
Pojazdy z silnikiem elektrycz
nym lub hybrydy są przy tym 
„trendy" - poprawiają i wizeru
nek firmy, której pracownicy 
z nich korzystają, i sam wizeru
nek osobisty menedżerów. 

Masterlease, inna firma lea
singowa, stara się wprowadzać 
do oferty coraz bardziej inno
wacyjne rozwiązania. W ubie
głym roku strzałem w dzie
siątkę okazał się abonament 
na auto - wariant leasingu de
dykowany klientom indywidu
alnym jako abonament pra
cowniczy. Polega on na tym, że 
użytkownik płaci miesięczny 
czynsz za korzystanie z wybra
nego samochodu przez okres 
od dziewięciu do 60 miesięcy. 
W ofercie są pojazdy używane 
i nowe, w tym samochody elek
tryczne. 

Z kolei do wciąż rosnącego 
zainteresowania tzw. wynaj
mem długoterminowym przy
czyniły się szybko wzrastające 
ceny obowiązkowego OC kie
rowców. 
©® 

Podatkowy bigos z VAT. Firmy 
sprzedające gotowe posiłki wciąż 
mają problem ze stawką podatku 
Podatki 
Zbigniew Biskupski 
zbigniew.biskupski@polskapress.pl 

Firm. wtym tych najmniej
szych. które sprzedają w Pol
sce gotowe posiłki, są dziesiąt-
ki tysięcy. Znaczna kh część 
funkcjonuje w nieświadomoś
ci, że ma w otoczeniu podatko
wym „tykającą bombę", która 
z dnia na dzień może sprowa
dzić na nie kompletną kata
strofę. Chodzi o sta wkę VAT 
- 5 proc. czy 8 proc. - którą po
winny stosować do sprzedaży 
gotowych posiłków. 

Wydawać by się mogło, że 
od ponad półtora roku wszyst
ko jest jasne: 24 czerwca 
2016 r. minister finansów wy
dał interpretację ogólną prawa 
podatkowego, w której jedno
znacznie wskazał, że w odnie
sieniu do sprzedaży gotowych 
posiłków właściwa jest ośmio-
procentowa stawka VAT. 

Konkluzja tej interpretacji jest 
następująca. Oferowanie tych 
produktów osobno bądź w ze
stawach (np. kanapka mięsna, 
frytki razem z napojem czy też 
tortilla, pieczone ziemniaki ra
zem z napojem) nie ma wpływu 
na sposób zaklasyfikowania. 
Na dokonanie prawidłowej kla
syfikacji wg PKWiU nie mają 
wpływu również czynniki takie 
jak to, czy punkty sprzedaży 
znajdują się w miejscu ogólno
dostępnym, w punktach sprze
daży znajdują się stoliki i krzesła, 
dostępne są naczynia i sztućce 

albo produkty są przeznaczone 
do spożycia na miejscu czy 
na wynos (np. pakowane w bi
bułki czy tekturowe pudełka), 
a w punktach sprzedaży są: toa
lety, szatnia, zainstalowane są 
klimatyzacja czy ogrzewanie. 
W każdym takim przypadku po
siłki sprzedawane przez różnego 
rodzaju placówki gastrono
miczne, które są przeznaczone 
do bezpośredniej konsumpcji, 
nie mogą korzystać z pięciopro
centowej stawki podatku od to
warów i usług. 

Kluczowe znaczenie ma bo
wiem prawidłowa klasyfikacja 
PKWiU. Chodzi o rozróżnienie 
między PKWiU 10.85 Gotowe po
siłki i dania oraz PKWiU 56 Usługi 

„dla określenia prawid
łowej stawki podatku 
(...) należy dokonać 
prawidłowego zaklasy
fikowania tej czynności 
wg PKWiU". 
Minister finansów 

związane z wyżywieniem. 
Pierwsze objęte są stawką VAT 8 
proc., drugie niższą - pięciopro
centową stawką, niezależnie od 
wszelkich innych okoliczności. 

Abstrahując od wątpliwości, 
które nadal towarzyszą temuroz-
strzygnięciu - w tym odwołujące 
się do ustawodawstwa europej
skiego - ważne jestto, że od dnia 
wydania interpretacja ogólna ma 
moc wiążącą. A jednak nadal 

wiele firm przy sprzedaży goto
wych posiłków stosuje niższą, 
pięcioprocentową stawkę VAT, 
a w przypadku sporu ze 
skarbówką wygrywa z nią nawet 
przed sądami administracyj
nymi. Jak to możliwe? Firmy te 
jeszcze przed 24 czerwca 2016 r. 
(przed ogłoszeniem interpretacji 
ogólnej) uzyskały tzw. interpre
tacje indywidualne, które upraw
niały je do stosowania niższej, 
pięcioprocentowej stawki. Inter
pretacje te mają prawo stosować 
aż do ich wygaszenia, co obecnie 
możeuczynićdyrektor Krajowej 
Informacji Skarbowej (KIS). 

Dotyczy to nie tylko małych 
firm, ale też rynkowych gigan
tów. Dla przykładu, nawet po 24 
czerwca 2016 r. stawkę 5 proc. 
VAT stosował PKN ORJLEN 
w stosunku do gotowych posił
ków sprzedawanych we włas
nych stacjach. Posługiwał się bo
wiem interpretacją indywidu
alną wydaną przez dyrektora 
Izby Skarbowej w Warszawie. 
W połowie stycznia interpreta
cja ta została wygaszona przez 
KIS i od początku lutego PKN 
ORLEN przy sprzedaży produk
tów gastronomicznych, w tym 
hot dogów, w miejsce pięciopro
centowej stawki VAT stosuje 
stawkę 8 proc. 

Jednak każda firma, która ta
kiej interpretacji indywidualnej 
nie posiada (lub jeszcze taka in
terpretacja nie została wyga
szona przez KIS), jeśli nadal sto
suje stawkę VAT 5 proc., stoi 
w sporze z fiskusem na przegra
nej pozycji.©® 

Siekierski: Poważnie porozmawiamy o przyszłości rolników 
ftusimmu 

Z Czesławem Siekierskim, 
przewodniczącym Komisji 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
w Parlamencie Europejskim. 

Weźmie Pan udział w Euro
pejskim Forum Rolniczym, 
które odbędzie się 23 i 24 
marca w Jasionce koło Rze
szowa. Jakie będą najważ
niejsze tematy poruszane 
podczas tego spotkania? 
Forum w Jasionce to bardzo 

ważne wydarzenie, o czym 
świadczy choćby to, że przewi
dziany jest udział m.in. unijne
go komisarza ds. rolnictwa 
Phila Hogana, dyrektora Jerze
go Plewy, przedstawicieli dy
rekcji ds. badań naukowych 
Komisji Europejskiej, mini
strów z wielu krajów unijnych, 
nie tylko z naszego regionu, ale 
też z Niemiec i Francji. Będzie 
to więc poważna rozmowa 

Siekierski: Należy wyrównać 
dopłaty podstawowe 

o przyszłości wspólnej polityki 
rolnej po2020 r., o podstawo
wych założeniach, budżecie, 
zazielenieniu itd. W tym roku 
organizatorzy kładą nacisk tak
że na sprawy innowacji w rol
nictwie, powiązania nauki 

z praktyką, a więc pojawią się 
ważne kwestie inteligentnego 
rozwoju rolnictwa i wsi, opar
tego nawiedzy. (...) W Europie 
i w Polsce odbywa się wiele 
spotkań poświęconych dy
skusji w sprawie przyszłości 
WPR, a Europejskie Forum 
Rolnicze w Jasionce, ze 
względu na udział wpływo
wych uczestników, ma w tym 

. gronie szczególne znaczenie. 

Polscy rolnicy mówią, że na
dal czują się jak ubodzy 
krewni, bo kh koledzy - go
spodarze z zachodniej częś
ci Unii Europejskiej - wciąż 
dostają wyższe dopłaty niż 
oni. Czy reforma WPR może 
wreszcie zniwelować te róż
nice po 2020 r.? 
Jeśli uwzględnimy pierwszy 

i drugi filar WPR, gdzie również 
są pieniądze dla rolnictwa, to 
wtedy różnica w dopłatach nie 
jest znacząca. Tak zwana stara 

Unia uważa, że na wschodzie 
mamy inne koszty produkcji, 
w tym niższe koszty pracy, cze
go dowodem ma być to, że Po
lacy nadal licznie jeżdżą do pra
cy na fermach w częściach za
chodniej Unii, gdzie zarabiają 
znacznie więcej niż w Polsce. 
Jednakże po tylu latach naszej 
obecności w Unii koszty środ
ków produkcji zbliżyły się lub 
są takie same i musimy robić 
wszystko, aby zrównać poziom 
dopłat. Przy czym należy pod
kreślić, że nie jest on jednako
wy we wszystkich gospodar
stwach, ponieważ jest zależny 
od struktury produkcji i progra
mów, z których rolnicy korzy
stają. Dlatego ważne jest, aby 
wyrównać dopłaty podstawo
we. Na szczeblu Komisji Rol
nictwa europarlamentu wal
czymy o takie wyrównanie. (...) 

Podczas forum w Jasionce 
U L weźmie Pan udział w deba

cie na temat „Nowe techno
logie i innowacyjne rozwią-
zania w rofeiktwie-rola 
w podnoszeniu jakości i ob
niżaniu kosztów produkcji". 
Jakość polskiej żywności 
jest wysoka, alezkosztami 
produkcji jest już gorzej np. 
w małych gospodarstwach. 
Nie można tego zmienić? 
Z jakością produkcji jest 

u nas coraz lepiej. Wynika to ze 
wzrostu wiedzy, świadomości, 
używania coraz lepszej jakości 
maszyn, urządzeń, stosowania 
mniejszej ilości środków che
micznych, które są drogie, więc 
stosuje się je ostrożniej. Podąża
my również drogą poszukiwa
nia bardziej skutecznych środ
ków ochrony roślin, lepiej apli
kowanych, przez co dawki są 
mniejsze. Jest to właśnie ele
ment precyzyjnego rolnictwa 
oraz szerzej - inteligentnego 
rozwoju. Niemniej jednak za
stosowanie innowacyjnych 

technologii wymaga od rolni
ków coraz większej wiedzy 
w zakresie np. chemii, biologii, 
obsługi urządzeń technicznych. 
©®LT 
Więcej na: wwwstrefaagrapl 
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Europejskie Forum Rolnicze 
odbędzie się 23-24 marca 

w Centrum Wystawienniczo-
-Kongresowym Wojewódz

twa Podkarpackiego G2A 
Arena w Jasionce k. Rzeszo

wa. To nowa, rozszerzona for
muła międzynarodowej kon
ferencji rolniczej organizowa
nej od 2011 r. przez Fundację 
Europejski Fundusz Rozwoju 
Wsi Polskiej pod patronatem 

honorowym Ministerstwa 
Rolnictwa i Rozwoju Wsi. 

Rejestracja uczestników, od 
1 marca, dostępna za pośred
nictwem strony internetowej: 

www.forum-jasionka.pl 
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Szkoła ma nie tylko uczyć, ale także 
zapewnić absolwentowi stałą pracę 
Szkolnictwo musi być elastyczne, inaczej szkoły będą „produkować" bezrobotnych 
Katarzyna Wojda 
redakcja@regiopraca.pl 

Szkoła powinna zapewnić 
swojemu absolwentowi pra
cę. Takie obowiązuje teraz po
dejście. Chodzi o dopasowa-
nie kwalifikacji kandydatów 
i pracowników do potrzeb 
rynku pracy oraz wymagań 
pracodawców. 

Co trzeci pracodawca w Polsce 
nie może znaleźć odpowied
nich pracowników. Grupą za
wodową, którą najtrudniej zna
leźć na rynku pracy, są wykwa
lifikowani pracownicy fizyczni. 
Pojawia się absurd: z jednej 
strony w urzędach pracy, jako 
bezrobotni rejestrują się fa
chowcy z wykształceniem 
branżowym, a z drugiej strony 
pojawiają się oferty zatrudnie
nia w tych zawodach i bran
żach, ale brakuje osób chętnych 
lub spełniających wymogi, aby 
obsadzić te wakaty. Dzieje się 
tak, ponieważ szkolnictwo 
w Polsce nie jest dopasowane 
do aktualnych potrzeb rynku 
zatrudnienia oraz do wymagań 
stawianych przez pracodaw
ców. 

Bez szans na podjęcie pracy 
Z życia wzięte: w jednym z po
wiatowych urzędów pracy 
w rejestrze widnieje 7 pań, 
które posiadają zawód wyu
czony - szwaczka. W tym sa
mym mieście znajdują się dwa 
zakłady, które od zaraz przyjmą 
po kilka osób, właśnie w zawo
dzie szwaczki. Okazuje się na
tomiast, że kobiety zarejestro
wane jako bezrobotne w urzę
dzie pracy, nie podejmą zatrud

nienia w swoim zawodzie, bo 
od lat w nim nie pracowały lub 
też w ogóle w miały takiej oka
zji. Podobnie bywa w przy
padku mechaników, kierow
ców, spawaczy, ślusarzy, sprze
dawców czy innych popular
nych zawodów. 

Nadwyżka nauczycieli 
Inny przykład: pewna uczelnia 
państwowa kształci przede 
wszystkim na kierunkach hu
manistycznych i pedagogicz
nych. Co roku mury tej szkoły 
wyższej opuszcza ponad 100 
świeżo upieczonych magi
strów. To przeważnie nauczy
ciele m.in. języka polskiego, 
matematyki, historii i wiedzy 
o społeczeństwie. Tymczasem 
w tutejszym urzędzie pracy dla 
takich osób ofert pracy jest jak 
na lekarstwo. Większość absol
wentów tej uczelni, aby podjąć 
jakiekolwiek zatrudnienie, 
musi najpierw się przekwalifi
kować. 

Firma przygotuje podstawę 
Sytuacja niedopasowania 
na rynku pracy ma się zmienić. 
Trzeba zacząć od szkolnictwa 
zawodowego, a więc na etapie 
technikum oraz zasadniczej 
szkoły zawodowej. 

- To pracodawcy mają decy
dować, czego oczekują od edu
kacji. Należy odejść od sztyw
nego zarządzania szkolni
ctwem zawodowym. Szkoła 
branżowa musi być elastyczna. 
Chcemy doprowadzić do takiej 
sytuacji, że to pracodawcy sami 
będą pisać podstawy progra
mowe - zapowiada Anna Za
lewska, minister edukacji naro
dowej. - Deklarujemy pełną 

w swoim zawodzie. Niektóre 
statystyki pokazują, że ponad 
25 procent absolwentów szkół 
wyższych w wieku do 25. roku 
życia, w ciągu roku po ukończe
niu studiów, nie znajduje za
trudnienia w swoim fachu. Jak 
zapowiadają rządzący w tej sfe
rze również mają nastąpić 
zmiany. Stawia się na ludzi 
młodych, wykształconych, ale 
jednocześnie takich, którzy 
po uzyskaniu tytułu magistra 
czy inżyniera, bez problemu 
otrzymają odpowiednie za
trudnienie. 

Nauka w szkołach zawodowych powinna być dopasowana do potrzeb przedsiębiorców 

współpracę z branżami prze
mysłowymi w odbudowie 
szkolnictwa zawodowego. 
Zmiany przepisów podatko
wych czy ustawy o swobodzie 
działalności gospodarczej mają 
ułatwić otwieranie szkół bran
żowych i współpracę z bizne
sem - dodaje minister. 

Etat ma czekać na absolwenta 
Ministerstwo Edukacji Narodo
wej wychodzi z założenia, że 

szkolnictwo zawodowe w Pol
sce powinno być ściśle zwią
zane z przedsiębiorcami i dopa
sowane do rynku regionalnego. 
Szkoły zawodowe (średnie i za
sadnicze) już podejmują kroki 
w zakresie współpracy z lokal
nymi przedsiębiorcami. Orga
nizują uczniom i studentom 
praktyki i staże. Prowadzą 
wspólnie autorskie programy 
naukowo-badawcze. Bywa, że 
uczeń w połowie szkoły już 

wie, że gdy tylko ją skończy 
i zdobędzie zawód, czekać 
na niego będzie etat w firmie, 
która ma już dla nie go przyszy
kowane miejsce pracy. 

Po studiach bez pracy 
Niedopasowanie do potrzeb 
rynku pracy widać nie tylko 
na poziomie szkolnictwa zawo
dowego. Wśród absolwentów 
uczelni wyższych nawet co 
trzecia taka osoba nie pracuje 

Nowoczesne systemy nauki 
Komisja Europejska chciałaby, 
żeby do 2020 roku udział osób 
z wyższym wykształceniem 
lub posiadających równo
ważne kwalifikacje w ogólnej 
liczbie młodych, wynosił 40 
procent. 

- Ten cel można zrealizować 
pod warunkiem, że zlikwidu
jemy niedopasowanie obec
nego kształcenia do potrzeb 
rynku pracy, włączymy uczel
nie w innowacyjną gospodarkę 
i będziemy wspierać nowo
czesne, skuteczne systemy 
szkolnictwa wyższego - twier
dzi Jakub Gontarek, ekspert 
Konfederacji Lewiatan. - W re
formie uczelni wyższych nie 
może zabraknąć pracodaw
ców. Musimy też zwiększyć 
udział osób, które po kształce
niu zawodowym, chodzi 
o szkoły branżowe i technika, 
kontynuują naukę na uczel
niach wyższych, a do tego po
trzebna jest promocja kształce
nia praktycznego wśród rodzi
ców i uczniów szkół podstawo
wych - dodaje ekspert. ©® 

Pracownik z polecenia tak, ale premia za pomoc w rekrutacji niekoniecznie 
Madej Mituła 

System poleceń osób do pra
cy. według wszelkich danych, 
ma się w Polsce świetnie. Oka
zuje się jednak. że polecamy 
innych za darmo. 

Na polskim rynku premie 
za polecenie osoby do pracy 
najczęściej stosują przedsię
biorstwa z obszaru technologii 
- 14,6 proc., elektryczności, 
gazu, zaopatrzenia w wodę i go
spodarki odpadami - 8,3 proc. 
oraz z obszaru finansów i ubez

pieczeń - 6,5 proc. Premie za re
komendacje są domeną raczej 
dużych, zagranicznych korpo
racji -11,38 proc. z nich ma sy
stemy płatnych poleceń. W po
równaniu tylko 1,88 proc. pry
watnych przedsiębiorstw z pol
skim kapitałem jest gotowych 
płacić za rekomendacje. 

- Pracowników, którzy po
magają łowić talenty, szczegól
nie docenią firmy poszukujące 
specjalistów. Są to pracodawcy, 
którzy mierzą się z dużą konku
rencją, problemami podczas 
zatrudniania, a tym samym 
kosztownymi i wielomiesięcz

nymi rekrutacjami. Dla nich op
cja zatrudniania z polecenia jest 
gwarantem sukcesu. Wiedza, 
że specjalista działający lata 
w branży ubezpieczeniowej 
szuka pracy, dotrze szybciej 
do doskonałego, lokalnego 
handlowca, niż do HR-owca, 
który rekrutuje na różne stano-
wiska np. w międzynarodowej 
strukturze - komentuje Joanna 
Żukowska, ekspertka serwisu 
MonsterPolska.pl. 

Mając przekonanie, że sy
stem poleceń jest skuteczny, 
pracodawcy są skłonni płacić 
Pjejqie za 

pożądanego eksperta. Czasem 
firmy robią zastrzeżenia, że pre
mia zostanie wypłacona pra
cownikowi, jeśli nowo zatrud
niona osoba pozostanie na sta
nowisku np. rok. 

W Polsce z możliwości 
wypłacania jednorazo
wej premii łub innych 
bonusów korzysta 3.6 
proc. pracodawców 
źródta serwis Perajometr.pl 

- Świadomość, że praco
dawca oferuje program 
referencyjny dla pracowników, 
sprawia, że wielu z nich chętnie 
angażuje się w proces rekruta
cyjny. Uruchamiają prywatne 
kontakty, biznesowe relacje 
i Facebookowe znajomości. 
Starają się polecić osobę kom
petentną i godną zaufania. 
Tylko za takiego kandydata 
mogą i chcą ręczyć. System za
trudniania z polecenia, który 
uwzględnia nagrodę dla pra-
cownika-rekrutera, nieustan
nie się popularyzuje - wskazuje 
żukowską 

Gra w rekrutera jest warta 
świeczki, bo w niektórych 
przedsiębiorstwa premia za po
lecenie nowego pracownika 
jest wielokrotnością pensji. 
Kwota zależy od tego, jak bar
dzo dane stanowisko jest 
trudne do obsadzenia. Zdarza 
się także, że za rekomendację 
pracownicy otrzymują dodat
kowe dni wolne, bony lub 
vouchery na wybrane usługi 
i produkty. Niestety z badań 
wynika, że równie często na
grodą jest jedynie dobre słowo 
szefa i profesjonalny współpra
cownik w dziale. ©© 
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Co robić gdy szef rozwiązał 
umowę bez wypowiedzenia 

W polskich firmach 
pracownicy zwykle nie 
mają nic do powiedzenia 
Madej Mftuta 
redakqa@regiopraca.pl 

Jest wiełe korzyści wynikają
cych ze wsłuchiwania się 
przez przełożonych w inicjaty
wy zgłaszane przez pracowni
ków. 

Pracownicy w Polsce nie mają 
realnego wpływu na działal
ność swoich firm. Przeważnie 
są tylko biernymi wykonaw
cami poleceń przełożonych, 
którym często wydaje się, że 
zawsze wiedzą wszystko najle
piej. 

- W Polsce pracownicy są 
sprowadzeni do roli osób wy
konujących w sposób bierny 
czynności, które są dyspono
wane przez szefów. W związku 
z tym działają bezrefleksyjnie, 
jako tryby w wielkiej machinie, 
jaką jest firma. Ma to mało 
wspólnego z innowacją, krea
tywnością, inwencją. Raczej 
jest działaniem schematycz
nym. Bardzo często wynika to 
z tego, że pracodawcy nie są 
przyzwyczajeni i przygotowani 
do pełnienia roli nowoczesnego 
szefa w firmie. Firmy realizują 
bardzo proste strategie zarzą
dzania ludźmi - mówi Bartosz 
Michałek z firmy iniJOB.com. 

Oczywiście im wyższe sta
nowisko zajmuje zatrudniona 
osoba, tym mniej nakazowy 
charakter ma stosunek do niej 
szef. Szeregowi pracownicy 
zazwyczaj na decyzje praco
dawcy nie mają wpływu. 

Przedsiębiorstwa, w których 
zatrudnione osoby nie mają nic 
do powiedzenia, na ogół rozwi
jają się wolniej. Wbrew pozo
rom to pracownicy często wie
dzą bowiem lepiej, co się dzieje 
w firmie, co powinno się w niej 
usprawnić, a także jak należy 
się dostosować do rynku i po
trzeb klientów. Niestety, ponie
waż większość szefów jest głu
cha na propozycje podwład
nych, zwykle nie widzą oni 
sensu wyrażania swoich opinii. 
Niektórzy się z tym godzą i cho
ciaż mają mniejszą satysfakcję 
z pracy, zostają w firmie, innych 

Firma wsłuchująca się 
w inicjatywy podwład
nych bardziej dostoso
wuje się do warunków 
rynkowych i lepiej 
rozumie klientów 

doprowadza to do frustracji 
i w końcu odchodzą z poczu
ciem niezadowolenia oraz 
złymi wspomnieniami. 

Istotne jest więc to, żeby za
trudnione osoby mogły bez 
obaw wyrażać swoje opinie 
o tym, co się dzieje w firmie. Ale 
na tym nie koniec. Za zbiera
niem tych opinii muszą iść kon
kretne działania, zmiany, tak 
aby wpływ pracowników 
na funkcjonowanie przedsię
biorstwa był faktyczny. ©® 

w SKROCIE 
Bezrobocie w Polsce 
nieznacznie wzrosło 
Jak poinformował resort pracy 
w styczniu br. stopa bezrobocia 
wyniosła 6,9 proc.. To o 0.3 pkt. 
proc. więcej niż miesiąc wcześniej 
i 1,6 pkt. proc. mniej niż przed ro
kiem. Od 1992 r. nie odnotowano 
tak niskiego bezrobocia w stycz
niu. Wzrost stopy bezrobocia 
w styczniu wystąpił we wszyst
kich województwach i zamykał 
się w przedziale od 0,2 do 0,6 
punktu procentowego. Najsłab
szy wzrost natężenia bezrobocia 
odnotowano w województwach 
małopolskim, śląskim i wielkopol
skim (o 0,2 punktu), najsilniejszy 
w województwach świętokrzy
skim i warmińsko-mazurskim (o 
0,6 punktu). Liczba bezrobot
nych w końcu stycznia 2018 roku 
wyniosła 1134,7 tys. osób. Liczba 
wolnych miejsc pracy i miejsc ak
tywizacji zawodowej zgłoszonych 
przez pracodawców do urzędów 
pracy w styczniu 2018 roku wy
niosła 144,5 tys. 
(MMI) 

Za nadgodziny nie 
dostaniemy wypłaty? 
Według coraz liczniejszych prze
cieków z prac Komisji Kodyfika
cyjnej Prawa Pracy szykuje się 
spora rewolucja dla pracowników. 
Choć ostateczny efekt prac komi
sji mamy poznać w połowie 
marca, do tej pory mogliśmy już 
poznać niektóre propozycje 
zmian w prawie. Nowe regulację 
mają mocno uderzyć w palaczy. 
Według założeń, szef będzie mógł 
się domagać od palących pracow
ników, by odpracowali czas po
święcony na "dymka". Istotna 
zmiana dotyczyć ma również 
nadgodzin. W czasie wzmożonej 
działalności firmy zatrudnieni pra
cowaliby dłużej ponad normę, 
jednak pieniądze za nadgodziny 
nie trafiałyby z automatu do kie
szeni pracownika, lecz na konto 
powiernicze prowadzone przez 
firmę. W okresie spadku zapo
trzebowania na pracę, firma 
za zgodą związków zawodowych 
mogłaby obniżyć wymiar czasu 
pracy lub wysłać pracowników 
na bezpłatny urlop. W tym czasie 
byłby wypłacane zgromadzone 
wcześniej środki, (MMI) 

Kandydaci gubią się w ilości ofert 
Maciej Mituła 
redakcja@regiopraca.pl 

Zdaniem ekspertów skończył 
się już czas tradycyjnych ogło
szeń z ofertami pracy. Poten
cjalny pracownik traktowany 
jest jak klient. 

Historycznie niskie bezrobocie 
sprawia, że od miesięcy ryn
kiem pracy rządzą pracownicy. 
Według danych Ministerstwa 
Rodziny, Pracy i Polityki Spo
łecznej, w styczniu stopa bezro
bocia wyniosła 6,9 proc. Rośnie 
zaś liczba wolnych miejsc 
pracy. 

- Duża liczba ofert nieko
niecznie oznacza, że kandydat 
znajdzie ofertę odpowiednią 
dla siebie. Wręcz przeciwnie, 
kandydat powoli gubi się i nie 
do końca wie, o czym mówią te 
oferty. Informacje przekazy
wane w ofertach są zwykle nie-
wystarczające lub nie w pełni 

wyczerpują zainteresowanie 
kandydata. Najważniejszą in
formacją, której brakuje w 80 
proc. ofert, jest brak informacji 
o zarobkach - wskazuje Piotr 
Adamczyk z serwisu Kariera.pl. 

W zdecydowanej więk
szości ogłoszeń o pracę wyna
grodzenie nie jest ujawniane, 
ponieważ najczęściej uzależ
nione jest od doświadczenia 
danego pracownika. Tylko 19 
proc. firm decyduje się 
na upublicznienie oferowanych 
na danym stanowisku zarob
ków. W krajach anglosaskich, 
gdzie bezrobocie od lat utrzy
muje się na niskim poziomie, 
zarobki są tradycyjnie okre
ślone w ogłoszeniu. Pozwala to 
nie tylko oszczędzić czas, lecz 
także przyciągnąć większą 
liczbę kandydatów. 

- Najważniejsze problemy, 
które występują aktualnie na li
nii kandydat pracodawca, to te 
związane z opisem potrzeb, 

które ma pracodawca i na które 
odpowiada kandydat. Kandy
daci nie wiedzą, gdzie będąpra-
cować, co będą robić, za jakie 
pieniądze. Informacje podane 
w ofertach pracy są enigma
tyczne i mówią o szerokim 
ogóle pewnego rodzaju po
trzeb. To, co najbardziej intere
suje kandydata, to konkretne 
informacje dotyczące projek
tów, które będzie realizował, 
otoczenia pracy i najważniejsze 
- pieniędzy, które ma zarabiać 
na danym stanowisku - wy
mienia ekspert. 

W przypadku więk
szości rekrutacji, około 
60 proc. kandydatów 
do pracy to osoby 
niedopasowane do wy
magań pracodawców 

Portale rekrutacyjne SMART 
Recruit Online oraz Jobsite oce
niają, że podanie w ogłoszeniu 
widełek płacowych wpłynęło 
na wzrost zainteresowania 
ofertami o 30 proc. Brak takiej 
informacji, zwłaszcza w bran
żach cierpiących na brak wy
kwalifikowanej kadry, może się 
wiązać z małą liczbą osób re
krutujących. Sytuacja jednak 
powoli się zmienia. 

Firmy prześcigają się w ory
ginalnych ofertach pracy. Tam, 
gdzie jest największy niedobór 
wykwalifikowanej kadry, np. 
w IT, już niemal standardem 
stały się nieformalne spotkania. 
Niektóre firmy stawiają na ory
ginalne kampanie marketin
gowe: są obecne w grach kom
puterowych i organizują kon
kursy dla specjalistów. Do ofert 
pracy dołączane są też krótkie 
filmiki z wypowiedziami pra
cowników czy pokazujące 
miejsce pracy. ©® 

Rozwiązanie umowy jest możliwe z winy pracownika 
Małgorzata Wąsacz 
redakcja@regiopraca.pl 

Przepisy przewidują rozwią
zanie umowy bez wypowie
dzenia w dwóch przypadkach: 
wręczenia "dyscypfinarid"lub 
długotrwałej choroby. 

Przepisy jasno precyzują, kiedy 
szef może rozwiązać umowę 
o pracę bez wypowiedzenia 
z winy pracownika w oparciu 
o art. 52 kodeksu pracy, czyli 
zwolnić go w trybie dyscypli
narnym. Stanie się tak w przy
padku ciężkiego naruszenia 
przez pracownika podstawo
wych obowiązków pracowni
czych. Najczęściej jest to: nie
wykonanie polecenia służbo
wego, zakłócanie spokoju i po
rządku w miejscu pracy, przy
właszczenie lub zniszczenie 
mienia pracodawcy, spożywa
nie alkoholu w miejscu pracy 
bądź przybycie do pracy w sta
nie po użyciu alkoholu czy nie
usprawiedliwiona nieobecność 
w pracy. 

Pozostałe dwie okolicz
ności, kiedy pracownik może 
zostać zwolniony dyscypli
narne, są splotem okoliczności 
niezwiązanych z pracodawcą. 
Tak więc pracownik może 
otrzymać "dyscyplinarkę", je
śli w czasie trwania umowy 
o pracę popełnił przestępstwo, 
które uniemożliwia dalsze za
trudnianie go na zajmowanym 

Pracodawca musi też pouczyć pracownika o prawie złożenia 
odwołania do sądu pracy 

stanowisku. Przepisy dalej pre
cyzują, że wspomniane prze
stępstwo musi być oczywiste 
lub zostać stwierdzone prawo
mocnym wyrokiem. 

W końcu pracownik może 
też być zwolniony dyscyplinar
nie, gdy z własnej winy utracił 
uprawnienia konieczne do wy

konywania pracy na zajmowa
nym stanowisku. Np. kierowca 
autobusu prowadził samochód 
będąc pod wpływem alkoholu 
i straciłprawo jazdy. W tej sytu
acji nie może dalej wykonywać 
swojej pracy zawodowej. 

Drugim przypadkiem, gdy 
szef może rozwiązać umowę 

o pracę i nie dawać wypowie
dzenia, jest zwolnienie z po
wodu długotrwałej choroby. 
Art. 53 Kodeksu pracy dopusz
cza rozwiązanie stosunku 
pracy bez wypowiedzenia 
w sytuacji gdy niezdolność 
do pracy wskutek choroby trwa 
dłużej niż 3 miesiące (gdy pra
cownik jest zatrudniony krócej 
niż 6 miesięcy) lub dłużej niż 
łączny okres pobierania z tego 
tytułu pensji i zasiłku oraz po
bierania świadczenia 

Pracownikowi, z którym 
rozwiązano umowę bez wypo
wiedzenia z naruszeniem prze
pisów o rozwiązywaniu umów 
o pracę w tym trybie, przysłu
guje roszczenie o przywrócenie 
do pracy na poprzednich wa
runkach albo o odszkodowa
nie. Orzeka o tym sąd pracy. 

Istotnym elementem prawa 
odwołania się do sądu pracy są 
terminy. Żądanie przywrócenia 
do pracy lub odszkodowania 
wnosi się do sądu pracy w ciągu 
21 dni od dnia doręczenia za
wiadomienia o rozwiązaniu 
umowy o pracę bez wypowie
dzenia. Termin ten ma charak
ter terminu zawitego, czyli ta
kiego, który charakteryzuje się 
dużym rygorem prawnym. 
Oznacza to, że niepodjęcie 
określonej czynności w przewi
dzianym czasie powoduje defi
nitywne wygaśnięcie przysłu
gującego podmiotowi prawa 
do tej czynności. ©® 
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OBWIESZCZENIE 
Sąd Rejonowy w Słupsku, VI Wydział Gospodarczy w sprawie upadłości 
Zenona Żuralskiego prowadzącego działalność gospodarczą pod nazwą 
„1 Logistics Żuralski" we Włynkówku sygn. akt VI GUp 39/15 ogłasza 
o sporządzeniu uzupełniającej listy wierzytelności złożonej przez syndyka w dniu 
20 października 2017 r. 

Sąd informuje, że listę wierzytelności można przeglądać w czytelni Sądu 
Rejonowego w Słupsku przy ul. Szarych Szeregów 13 oraz poucza o możliwości 
złożenia w terminie dwóch tygodni sprzeciwu przez każdego zainteresowanego. 

www.dawro.eu 

[EKLAMA 007431127 

szkanie? 

KOMUNIKAT 
IIK 858/17 
Sąd Rejonowy w Lęborku II Wydział Kamy (Plac Kopernika 4) zawiadamia, że 
w sprawie o sygn. akt II K 858/17 (sygn. akt postępowania przygotowawczego PR 
1 Ds. 1546.2016) prowadzonej przeciwko Łukaszowi W. oskarżonemu m.in. o to, że 

w okresie od 28 czerwca 2016 r. do 31 sierpnia 2016 r. w Lęborku pełniąc obowiązki 
listonosza, nie doręczając wysłanych za pośrednictwem poczty przesyłek z zapisami 
istotnych informacji udaremnił adresatom zaznajomienie się z treścią korespondencji, 
przy czym jednocześnie ukrył w swoim miejscu zamieszkania wystawione dokumenty, 

którymi nie miał prawa wyłącznie rozporządzać, tj. o czyny z art. 268 § 1 k.k. i art. 276 
k.k. w zw. z art. 11 § 2 k.k., z uwagi na liczbę ustalonych w sprawie pokrzywdzonych 
działając na podstawie art. 131 § 2 k.p.k. zawiadamia osoby pokrzywdzone, które 
złożyły wniosek o ściganie, że w tut. Sądzie na dzień 27 marca 2018 roku godz. 8.30 

sala nr 2 wyznaczono posiedzenie w przedmiocie wydania wyroku skazującego bez 
przeprowadzania rozprawy - w trybie art. 335 § 1 k.p.k. tj. dobrowolnego poddania 
się karze, w którym osoby pokrzywdzone mogą uczestniczyć. Odpis wniosku 
z pouczeniami zostanie doręczony temu pokrzywdzonemu, który w zawitym terminie 
7 dni od ukazania się niniejszego ogłoszenia zwróci się o doręczenie do Sądu 
Rejonowego w Lęborku (art. 131 § 3 k.p.k.). 

Jednocześnie Sąd wskazuje, że na wyznaczonym posiedzeniu może dojść do 
zakończenia postępowania bez przeprowadzenia rozprawy z uwagi na złożenie 
wniosku w trybie przepisu art. 335 § 1 k.p.k. oraz, że każdy pokrzywdzony ma 
prawo do wcześniejszego złożenia oświadczenia, o którym mowa w art. 54 § 1 

k.p.k., tj. możliwości złożenia oświadczenia o działaniu w charakterze oskarżyciela 
posiłkowego, najpóźniej na posiedzeniu wyznaczonym w przedmiocie rozpoznania 
wniosku oraz o treści przepisu art. 343 § 2 k.p.k., tj. prawie złożenia sprzeciwu do 
wniosku z art. 335 § 1 k.p.k. najpóźniej na terminie posiedzenia wyznaczonego 

w przedmiocie rozpoznania wniosku oraz o treści art. art. 100 § 3 k.p.k., tj. o tym, że 
wyrok doręcza się podmiotom uprawnionym do wniesienia środka odwoławczego, 
jeżeli ustawa tak stanowi, a tym samym przedmiotowy wyrok nie zostanie doręczony 
oskarżycielowi posiłkowemu i bieg terminu do złożenia środka zaskarżenia 
rozpoczyna się od daty ogłoszenia wyroku. 

Słupsk 
Teraz KOPERNIKA 6 

WYBIERAM SŁUPSK! 
WYCIĄG Z OGŁOSZENIA O PRZETARGU 

USTNYM NIEOGRANICZONYM 
Prezydent Miasta Słupska 

Biznes LOKAL UŻYTKOWY - miejsce na TWÓJ biznes! 

informuje, że na tablicy ogłoszeń w Urzędzie Miejskim 
w Słupsku przy pl. Zwycięstwa 3 (II piętro, obok pokoju 213) oraz na 
stronie internetowej www.slupsk.pl oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
www.bip.um.slupsk.pl zostało podane do publicznej wiadomości ogłoszenie 
0 organizowanym I przetargu ustnym nieograniczonym na sprzedaż lokalu 
niemieszkalnego położonego w piwnicy budynku przy ul. Kopernika 6 o pow. 
70,60 m2 wraz z udziałem 1012/10 000 we własności części wspólnych budynku 
1 w prawie własności działek gruntu nr 1702/1 i 660/3 o pow. 395 m2, położonej 
w obrębie 6 Miasta Słupska, objętej KW SL1 S/00049174/4. 

Cena wywoławcza nieruchomości wynosi-190 000,00 zł 
Wadium-19 000,00 zł 

Postąpienie nie mniej niż 1900,00 zł. 

Przetarg odbędzie się 19.03.2018 r. o godz. 11.00 w sali 212 Urzędu 
Miejskiego (II piętro). Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłacenie 
wadium do dnia 13.03.18 r. na konto Miasta Słupsk mBANK SA nr rachunku 
0811401153 0000 2175 4200 1011. 
Lokal będzie udostępniony do oglądania w dniu 7.03.2018 r. o godz. 14.00. 

Szczegółowe informacje można uzyskać w pokoju 215 tut. Urzędu lub telefonicznie 

59 84 88 410 oraz na stronie internetowej www.slupsk.pl. 
Prezydent Miasta Słupska zastrzega sobie prawo do odwołania przetargu 

z uzasadnionej przyczyny w trybie właściwym dla ogłoszenia o przetargu. 

w Stupsku po W 26. 

plus.gp24.pl/kup 
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Jesteś przedstawicielem firmy lub instytucji? 
Skontaktuj się z nami, a my przygotujemy dla Ciebie 

• . • . . '.V ... . . . . . " . , 

dedykowaną ofertę na prenumeratę cyfrową. 
#»^| IllSlf > "„1345.*.* < • / >'i> a 

Napisz do nas: 

plus@gp24.pl 

(ima 

Nadzwyczajnie o Czarnych. 
Apel przegłosowany 

ShipsCy ra(bił pt^fasawaH tręhw^» w sprawi** K$ Ocami 
Orkiestry 

Głos Pomorza ze wszystkimi dodatkami 
w formacie PDF i nieograniczonym 
dostępem do treści internetowych 

zł dziennie 
rnerdc,e 

" Pre
rSc"ńei 

Prenumerata roczna jest 
najkorzystniejsza! 
W jej ramach codzienne e-wydanie 

dostęp do serwisu kosztuje mniej niż 1 zł. 

Wybierz pakiet 
z e-wydaniem 

Wypełnij prosty formularz, a następnie 
zapłać szybko i wygodnie kartą kredyto
wą fub przelewem i czytaj tak. jak lubisz: 
na telefonie, tablecie iub komputerze. 

Dokonaj płatności 

REKLAMA 

Czytaj bez wychodzenia 
z domu 

http://www.slupsk.pl
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RUBRYKI W OGŁOSZENIACH DROBNYCH: 
• NIERUCHOMOŚCI • FINANSE/BIZNES • ZDROWIE 
• HANDLOWE • NAUKA • USŁUGI 
• MOTORYZACJA • PRACA • TURYSTYKA 

• BANK KWATER 
• ZWIERZĘTA 
• ROŚLINY, OGRODY 

i MATRYMONIALNE 
i RÓŻNE 
i KOMUNIKATY 

Nieruchomości 

MIESZKANIA-SPRZEDAM 

"ANKAM" 2-pok., I piętro, Rosnowo, 

110.000 zł 

"ANKAM" 
PIŁSUDSKIEGO 5,94/342-26-19, 

690-017-041; www.ankam.pl 

MIESZKANIA 00 WYNAJĘCIA 

1-POK. 34m2 505-903-689. 

2-POK. Ip. od 1.03. umebl. 

660817458. 

KAWALERKA ul. Orla, 506-39-20-19. 

KAWALERKA, 604-621-694. 

POKÓJ tel. 693-051-242. 

LOKALE UŻYTKOWE - DO WYNAJĘCIA 

DO wynajęcia magazyn z rampą 

530m2 Koszalin tel. 602742814 

DZIAŁKI, GRUNTY SPRZEDAM 

DZIAŁKA bud. pięknie położona na 

górce, przy lesie K-lin, 609-665-977 

Garaże blaszane, konstnik. 
profil, kojce dla psów, 
partnerstaLpi, 698-230-205, 
798-710-329 

008022661 

GARAŻE Blaszane 
BRAMY Garażowe 

KPRODUCENT KOJCE dla Psów 

Najniższe CfeKfY 
Różne wymiary 

Dogodne i«ff 
Transport I montaż 
etttittgca* KRAJ 

94-318-80-02 91-311-11-94 
58-588-36-02 95-737-63-39 
59-727-30-74 512-853-323 
www.konstal-garaze.pl 

POŚREDNICTWO 

NIERUCHOMOŚCI-SZCZERBIŃSCY. 
K-lin, ul. Bogusława II3,512-299-104. 

"OMEGA" - wyceny, < 
ul. Starzyńskiego 11, tel. 
598414420,601654572 
www.nieruchomosci.slupsk.pl 

Handlowe 

FOTO, KSIĄŻKI 

ALBUMY, książki, płyty muzyczne. 

Skup. 509-675-586,508-245-450. 

MATERIAŁY BUDOWLANE 

STYROPIAN producent, dostawa, tel. 
52/331-62-48. 

MATCHłStS^PAŁOWE 

A-DREWNO Słupsk 694-295-410 

ZŁOM kuplę, potnę, przyjadę 
i odbiorę, tel. 607703135. 

REKLAMA 

r— 
158087586 

N 

n a j c h ę t n i e j  w y b i e r a n e  b i u r o  n i e r u c h o m o ś c i  
poszukujemy mieszkań 3 lub 4 pokojowych 

rej. Lelewela, Kołłątaja, Staszica 
Klienci płacą gotowką 

sprzedali swój dom, zapłacą teraz 
na wydanie mogą poczekać 94 345-22-75 

( o b o k  Z w i ą z k o w c a )  
tel. 661-841-555 

www.abakus-nieruchomosci.pl 

2 pok. rej. Szymanowskiego 
193 000,-

3 pok. blisko Politechniki 
II piętro 220 000,-

18 arów - tylko 64 000,-
2 działki działki obok siebie 

z wydanymi warunkami 
zabudowy 

w centrum Świeszyna 

3 pok. loggia 61 m2 

Nowowiejskiego/Karłowicza 
223 000,-

centrum duże 2 pok. z loggią 

nowsze budownictwo 
249 900,-

TANI dom Na Skarpie 
365 000,- sprzedaż 
z powodu wyjazdu 

Motoryzacja 

OSOBOWE KUPIĘ 

A do Z skup- skupujemy każde 
pojazdy, płacimy nawet za wraki, 
oferujemy najwyższe ceny, 
536079721 

ABSOLUTNY Autoskup, 728773160. 

AUTA i busy kupię, 504-672-242 

AUTO skup wszystkie 
695-640-611 

AUTO skup, każde. 797552040 

AUTOKASACJA Bierkowo. Skup 

całych i uszkodzonych. 59/8119150, 

606206077. 

AUTOKASACJA Świeszyno. 

608421479 

CAR-CENTER.COM.PL Szczecińska 

68, Koszalin. Odkup aut- gotówka! 

Import, komis kredyty, ubezpieczenia, 

leasing. Tel. 508-187-888. 

NEPTUN-AUTOGAZ Tel. 512 170 975. 

KUPIĘ stary samochód lub motocykl, 

min. 40-letni. Może być niekompletny 

lub uszkodzony, 609-499-555. 

Finanse biznes 

KREDYTY. POŻYCZKI 

94/342-30-60. Kredyty na 

oświadczenie. Koszalin, Młyńska 17. 

DLA emeryta i rencisty prosta 

pożyczka! 506-240-450. 

KREDYTY - nowości! Słupsk, 

516593005 

KREDYTY bankowe i poza bankowe, 

Koszalin i okolice, 721-576-918 

KREDYTY hipoteczne, gotówkowe, 

pozyczki, analiza zdolności 

kredytowej, wnioskowanie, 

procesowanie, 0 zł prowizji, 

509466912. 

KREDYTY tanio. Słupsk, 59/842-92-38. 

KUPIĘ garaż do 10 tys., 609-499-555 

Kredyty, pożyczki, Koszalin, 
Połtawska 1,94 3422199. 

KREDYTY,CHWILÓWKI Koszalin 

Zwycięstwa 40/40 602552138. 

NOWE Kredyty. Koszalin, 512 276 994 

USŁUGI PRAWNE 

Kancelaria Komornika Jadwigi 
Żuralskiej z ul. Kowalskiej 1 
została przeniesiona na ul. 
Wileńską 35/4 w Słupsku, tel. 
598424571. 

Nauka 

KOREPETYCJE 

MATEMATYKA, Chemia. 605-398-165 

ZATRUDNIĘ 

BEZPŁATNE kursy języka 

niemieckiego dla opiekunów osób 

starszych. Ilość miejsc ograniczona. 

Po kursie gwarantowana praca, 

duża baza ofert i atrakcyjne zarobki. 

Zadzwoń 509892644. Promedica24 

DO prac ogólnobudowalanych, 

obsługa piaskarki - przyuczę 

660-677-713. 

EUROPAK Palety Kliszno zatrudni 

mechanika - elektryka maszyn 

tartacznych. Oferty proszę wysyłać na 

europak@europak-drewno.pl 

Tel. 695-920-045. 

EUROPAK Palety Kliszno zatrudni 

pracowników tartaku. 

Tel. 695920045. 

FIRMA kurierska DPD zatrudni 

kuriera z działalnością i samochodem 

dostawczym. Słupsk, 507003350. 

GLAZURNIKÓW i do wykończeniówki. 

Słupsk. 601647263. 

KIEROWCA kat. D 505-406-909. 

gk 

KIEROWCA krajowy C+E ZEWA-

TRANS, tel. 94/340-73-81. 

KIEROWCĘ kat. B.Słupsk, 

603-863-938 

KIEROWCY na ciągniki siodłowe 

z uprawnieniami i doświadczeniem na 

budowach.Koszalin 508-295-369 

KSIĘGOWA program Optima Koszalin, 

zarobki 3 tys. netto, 533-650-089. 

LEKARZA pediatrę na pełen etat 

zatrudnimy. Centrum Zdrowia SALUS 

Słupsk, kontakt: tel. (59) 848 90 55, 

e-maik g.zwolinska@salus.com.pl 

OPERATORA koparko-ładowarki. 

Białogard, 505015362. 

Opieka - Niemcy. Krótkie pobyty, 
atrakcyjne zarobki i premie! 
509250107 
www.mikroserwb.com 

OPIEKA Niemcy, legalnie, 

725-248-935. 

OPIEKUNKI do Niemiec tel. 

535340 311 

www.ambercare24.pl dzisiaj 70 ofert! 

OPIEKUNKI do opieki nad osobami 

starszymi na terenie Niemiec. 

Bezpieczna i legalna praca. 

Senectus24Germany, 

tel. 726250081 

i ŻYCZENIA 
/PODZIĘKOWANIA 

i GASTRONOMIA 

OPIEKUNKI Niemcy do 1600 €! Tel. 

32-797-14-55, 

www.scg-agencjapracy.pl; 

Wymagana znajomość języka 

niemieckiego 

PB Budirem zatrudni od zaraz: 
kierownika, inżyniera budowy, 
cieśli zbrojarzy, operatorów 
sprzętu budowl. (koparki, ładów., 
kop.- ład., spycharki, żurawi 
samojezdnych itp) pracowników 
ogólnobudowl. Budowa Karlino. 
Tel. 32/291-96-25,512-024-155, 
kadry €>budirenupl 

PIZZERMAN, 602-133-125.GK 

POSZUKUJEMY inżyniera 

budownictwa - prefabrykacja 

elementów betonowych - Biały Bór 

tel. 505 329 756. 

POSZUKUJEMY: kobiet i mężczyzn 

do ochrony obiektu handlowego. 

Miejsce: Kołbaskowo w Powieci 

Polickim. Elastyczne godziny ochrony 

w systemie dziennym. 

Możliwość zwrotu kosztu dojazdu 

(oferta zatrudnienia tymczasowego 

Personala wpis do rejestru agencji 

zatrudnienia Nr 13354), tel., 

603-150-541,667-998-461 

PRACA w magazynie - OD ZARAZ! 

15zł/h + premia do 15%, darmowy 

transport i obiad za lzł! Kontakt: 

22/230-91-11. APT 364. 

PRACA w Niemczech 

(bez pośredników). 

Kompleks Wczasowy Haus am Park 

zatrudni Panie do 

sprzątania pokoi i przygotowywania 

śniadań Oferujemy: umowę na czas 

nieokreślony, wysokie wynagrodzenie 

i zakwaterowanie. 

Aplikacje prosimy przesyłać na adres: 

Haus am Park, Putbuser Str. 19,18609 

Ostseebad Binz, 

E-Mail: hausampark@t-online.de, 

Tel.: 0049/38-393-3870 

TERMOGAZ zatrudni do budowy 

sieci i przyłączy gazowych, możliwość 

zdobycia uprawnień, 609-505-642. 

i ROLNICZE 
i TOWARZYSKIE 

ogloszenia.gratka.pl 

ZATRUDNIĘ kierowcę kat. C, 

mile widziane C+E Redlino.tel. 

943127775,602 754156. 

ZATRUDNIĘ zbrojarzy, 665-255-111 

GK 

ZATRUDNIMY do DOZORU na 

terenie Glewic, Jaromina i Zegrza 

Pomorskiego z orzeczeniem 

o niepełnosprawności. Tel.: 

663555 705. 

008056542 

PRACA w Niemczech 
sortowanie 

butelek i skrzynek 
Remax Sp. z o.o., tel. 727 010114 

www.remax-praca.pl 

Zdrowie 

GINEKOLOGIA 

A-Z GINEKOLOG, 790-80-35-37 

GINEKOLOG -farmakologia 

515417467 

NEUROLOGIA 

SPEC. Neurolog. NFZ. 

Bez kolejek. Codziennie. Koszalin, 

605-284-364. 

STOMATOLOGIA 

STOMATOLOG K-lin, NFZ, 

531-444-602. 

DO rozwozu pizzy z autem 
6Ó2-133-125.GK 

STOMATOLOGIA specjalistyczna: 

dzieci i dorośli, anestezjolog, 

protetyka ortodoncja, K-lin, 

Małopolska 1"B", tel. 94/343-84-68. 

Również w soboty. 

Opiekunka Seniorów 
- Praca w Niemczech. 

Dobra pensja, ubezpieczenie i składki ZUS, 
całodobowe wsparcie, organizacja wyjazdu 

i szkolenia językowe. 
Promedica24: 

509892644, 501357022,517175599 

- Praca w Anglii. 
Atrakcyjne zarobki, legalna praca, 

prywatne ubezpieczenie 
i całodobowe wsparcie. 

Promedlca24: 505 338 888 

OGŁOSZENIE BURMISTRZA CZAPLINKA 
o wyłożeniu do publicznego wglądu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy Czaplinek dla 

działek nr 125/6,125/7,125/8 i 125/9 obr. Trzciniec, gmina Czaplinek, wraz z prognozą oddziaływania na środowisko. 

Na podstawie art. 17 pkt 9 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (t.j. Dz.U. z 2017 r. 
poz. 1073 ze zm.), art. 39 w związku z art. 54 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu informacji 
o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska oraz o ocenach oddziaływania na środowisko 
(t.j. Dz.U. z 2017 r. poz. 1405) oraz uchwały nr XXX/272/17 Rady Miejskiej w Czaplinku z dnia 28 lutego 2017 r., zawiadamiam 
o wyłożeniu do publicznego wglądu oraz o możliwości zapoznania się z niezbędną dokumentacją projektu miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego gminy Czaplinek dla działek nr 125/6,125/7,125/8 i 125/9 obr. Trzciniec, gmina 
Czaplinek, wraz z prognozą oddziaływania na środowisko w dniach od 26 lutego 2018 r. do 19 marca 2018 r. w siedzibie 
Urzędu Miejskiego w Czaplinku, ul. Rynek 6,78-550 Czaplinek, w godzinach pracy Urzędu. 

Przedmiotem sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest obszar położony w miejscowości 
Byszkowo, obr. Trzciniec, dla którego ustalone zostaną zasady zagospodarowania i zabudowy. 

Dyskusja publiczna nad przyjętymi w projekcie planu miejscowego rozwiązaniami odbędzie się w dniu 14 marca 2018 r. w sali 
narad Urzędu Miejskiego w Czaplinku, ul. Rynek 6,78-550 Czaplinek, o godz. 12.00. 

Zgodnie z art. 17 pkt 11 osoby prawne i fizyczne oraz jednostki organizacyjne nieposiadające osobowości prawnej mogą 
wnosić uwagi do projektu zmiany planu miejscowego. Uwagi mogą być wnoszone w formie pisemnej, ustnie do protokołu, 
za pomocą środków komunikacji elektronicznej, z podaniem imienia i nazwiska lub nazwy jednostki organizacyjnej i adresu, 
oznaczenia nieruchomości, której uwaga dotyczy, na adres Urzędu Miejskiego w Czaplinku, ul. Rynek 6, 78-550 Czaplinek 
(e-mail: czaplinek@czaplinek.pl), w nieprzekraczalnym terminie do dnia 3 kwietnia 2018 r. Organem właściwym do 
r o z p a t r z e n i a  u w a g - j e s t - S u r m l s t f Z  C z a p l i n k a .  -  - - - - - - - - - -

http://www.scg-agencjapracy.pl
mailto:hausampark@t-online.de
mailto:czaplinek@czaplinek.pl
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INNE SPECJALIZACJE 

ALKOHOLIZM - esperal 602-773-762 

ALKOHOLOWE odtrucia 509-306-317. 

MASAŻE lecznicze CERAGEM tel 

606118095 

ALKOHOLIZM- leczenie, zastrzyki, 

Esperal tel: 601-968-537 

ATERIMA MED. Opiekunki Niemcy. 
Nawet 1400 EUR netto. Tel. 91 
-506-55-55. 

BEZPŁATNE kursy języka 

niemieckiego dla opiekunów osób 

starszych. Ilość miejsc ograniczona. 

Po kursie gwarantowana praca, 

duża baza ofert i atrakcyjne zarobki. 

Zadzwoń 501357022. Promedica24 

Usługi 

AGD RTV FOTO 

59/8430465 Serwis RTV, LCD, plazma 

NAPRAWA RTV wszystkie typy, 

bezpłatny dojazd, anteny, 94/3457461 

PRALKI Naprawa w domu. 
603-775-878 

PRALKI, urządzenia elektr., 

gastronomiczne. Chłodnictwo. 

507-380-118. 

BUDOWLANO-REMONTOWE 

BALUSTRADY bramy 602 825 699. 

CYKLINIARSKIE bezpyłowe 

889-634-534 

CYKLINOWANIE bezpył. 502-302-147 

CYKLINOWANIE bezpył. 511-323-367 

CYKLINOWANIE. Słupsk, 880-812-347 

DACHY - dekarstwo 94/3412184. 

MALOWANIE, glazura, elektryka, 
hydraulika, sufity podwieszane 
504-731-547. GK 

REMONTY 
doświadczenie.880-437-887 

REMONTY od A do Z tel. 660-683-933 

gk 

REMONTY, hydraulika, glazura, 
604-913-816. 

STANY surowe 94/3412184 

SUCHE zabudowy 94/3412184. 

UŁUGI glazurnicze łazienki 696498391 

INSTALACYJNE 

GAZ junkersy, WOD-KAN, kuchenki • 

naprawa, wymiana, 606-579-846 

GK 

HYDRAULICZNE, tel. 607-703-135. 

HYDRAULIK solidnie 509-765-180. 

GK 

MONTAŻOWE 

OKNA najtańsze z najlepszych!! 

Konserwacja i naprawa 

www.womib.pl Womib, 

Modrzejewskiej 43, Koszalin, 

943424281. 

PORZĄDKOWE 

SPRZĄTANIE strychów, garaży 

piwnic, wywóz starych mebli, 

607-703-135 

SPRZĄTANIE szybko, tanio 

537115829. 

STOLARSKIE 

RENOWACJE, stolarstwo 

694917319 

DETEKTYW-KOSZALIN.PL, 
602-601-166 

Rolnicze 

PŁODY ROLNE 

KUPIĘ łubin, grykę, tel. 604250237 

ZWIERZĘTA HODOWLANE 

KURKI odchowane, kaczki, gęsi, 

indyki, perliczki, przepiórki. Dowóz. 

600539 790 

SKUP bydła i trzody. Tel. 602-469-399. 

Towarzyskie 

ADA Słupsk, 513-751-832. 

ATRAKCYJNA dojrzała, 661177611. 

DOJRZAŁA 40-Stka Słupsk 500362030 

ELIZA. Słupsk 792-041-572 

KOSZALIN, 531-600-712. 

THE BEST tel. 577-745-071 Koszalin 

WIOLA po 40-tce. K-lin, 691-857-735. 

ŻANETA 461,693-771-552 Koszalin 

Gminna Spółdzielnia „SCh" 
w Szczecinku, ul. Pilska 5, 

ogłasza przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż prawa 
użytkowania wieczystego działki nr 56/1 obręb Szczecinek 18, 
ul. Pilska 5, o pow. 2845 m2, zabudowanej zespołem budynków 
magazynowych o powierzchni użytkowej 424,80 m2 i 203,80 
m2 oraz wiaty magazynowej o powierzchni użytkowej 345 m2, 
wiaty o funkcji garażowej o powierzchni użytkowej 34,50 m2, 
przybudówki o funkcji magazynowo-warsztatowej o powierzchni 
zabudowanej 62 m2 oraz udziału w drodze działki nr 55. 

Cena wywoławcza 231.500,- zł 

Wadium 60.000,- zł 

Postąpienie 1.000,- zł 

Przetarg odbędzie się w dniu 28.02.2018 r. o godz. 1000 

w siedzibie spółdzielni przy ul. Pilskiej 5. 
Warunkiem przystąpienia do przetargu jest wpłacenie wadium 
na konto 

54 8935 0009 1300 2280 2000 0010 

lub do dnia 26.02.2018 r. 

Wadium wpłacone zalicza się na poczet ceny nabycia przez 
uczestnika, który przetarg wygra. 

Wadium przepada na rzecz sprzedającego w przypadku 
uchylenia się kupującego od zawarcia umowy kupna w terminie 
określonym w protokole z przetargu. 

Zwrot wadium w przypadku niewygrania przetargu nastąpi 
na wskazane przez uczestnika konto przed upływem 3 dni od 
zamknięcia przetargu. 

Sprzedający zastrzega sobie prawo unieważnienia przetargu 
bez podania przyczyn. 

Dodatkowe informacje można uzyskać w biurze spółdzielni, 
ul. Pilska 5, lub telefonicznie pod nr. 94 374 34 22. 

Zarząd Powiatu Szczecineckiego 
u • u mi. zawiadamia, u •' i ; II> " 

że stosownie do art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nierucho
mościami (Dz.U. z 2018 r. poz. 121 z późn. zm.) na okres 21 dni na tablicy ogłoszeń 
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Szczecinku przy ul. Warcisława IV 16 oraz na 

i stronachintemetowych:vrawtJ?M_gj2ęM6lri^Bl,wymi)§WtóMmetetó.6ipfn9?;p!, 
; wywieszony został wykaz nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Powiatu 

Szczecineckiego przeznaczonej do sprzedaży, położonej w jednostce ewidencyjnej 
gmina Grzmiąca, w obrębie ewidencyjnym Krosino, oznaczonej działką ewidencyjną 

i nr 512/6 o pow. 0,0063 ha. 

WEJDŹ NA GRATKA.PL 

ffll* \ff1 Największy portal 
I UwlSU ogłoszeń naprawdę ważnych 
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Bilety 
do nabycia: 

SZCZECIN Q gódzTaii 
NETTO ARENA goaz.is.uu 

Bilety 
do nabycia: 

Organizator: Partnerzy: 

GŁOS 
'łtf.k •< l-ł • i  

KOSZALIN 
HALA WIDOWISKOWO - SPORTOWA 

kwietnia 2018 r. 
godz. 18.00 

Kasy Hali, ul. Śniadeckich 4 | Głos Koszaliński, ul. A. Mickiewicza 24 
bilety.hala.koszalin.pl kupbilecik.pl 

Kasy Hali, ul. Wł. Szafera 3-7 | Zamek Książąt Pomorskich, ul. Korsarzy 34 
www.bilety.fmwww.abilet.plwww.kupbilecik.pl 

008135963 
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Zespól Arkadiusza Jakubika 
zagra u motocyklistów 

Daniel Klusek 
daniel.ktusek@gp24.pl 

Słupsk 

Dr Misio kolejny raz odwiedzi 
Słupsk. Przebojów zespołu 
w niedzielę będziemy mogli 
posłuchać ria żywo w Motor 
Rock Pubie. 

Zespół Dr Misio powstał z ini
cjatywy popularnego aktora Ar
kadiusza Jakubika. Poza nim 
skład uzupełniają Paweł De-
rentowicz, Mario Matysek, Ra
dek Kupis i Jan Prościński. 
Członkowie zespołu klasyfi
kują swoją muzykę jako rock 
and roli. 

W styczniu 2013 roku grupa 
opublikowała pierwszy tele
dysk do utworu „Młodzi". Taki 
tytuł nosiła również debiutan
cka płyta grupy. Drugi krążek 
„Pogo" ukazał się jesienią 2014 
roku. Trzeci album „Zmart
wychwstaniemy", który ukazał 
się w maju ubiegłego roku, jest 
najmniej rockandrollowym 
krążkiem grupy, to najbardziej 
wyrazista forma buntu w wy
konaniu zespołu. Ten bunt 
skierowany jest przeciwko na
dużyciom władzy, podgniłym 
autorytetom moralnym i bez
refleksyjnemu społeczeństwu. 

W Motor Rock Pubie usły
szymy głównie materiał z naj
nowszego krążka. Początek o 
godz. 20, wejściówki kosztują 
20 zł w przedsprzedaży i 30 zł 
w dniu koncertu. ©® Dr Misio zagra w Motor Rock Pubie w niedzielę 

ZAPROSZENIA 
Słupsk 
Niełatwo być bigamistą 
W sobotę i niedzielę o godz. 18 
w Nowym Teatrze zobaczymy 
farsę „Mayday 2". To kontynuacja 
przeboju, który mogliśmy zoba
czyć na słupskiej scenie kilka lat 
wcześniej. Tym razem najpopu
larniejszemu londyńskiemu tak
sówkarzowi bigamiście w matry
monialnej szarży na dwa fronty 
na przeszkodzie staje współ
czesna technologia. Jego niewie-
dzące o sobie dzieci Gavin i Vicky 
poznają się przez Internet i wszy
stko wskazuje na to, że łączy ich 
coś więcej niż zbieżność nazwisk. 
Z każdą minutą przedstawienia 

akcja gęstnieje, zapowiadając 
gwałtowną burzę przerażenia 
na scenie i śmiechu na widowni. 
Bilety na spektakl kosztują 35 i 30 
złotych. (DMK) 

Słupsk 
Planszówki w bibliotece 
W poniedziałek o godz. 16 w Miej
scu Animacji Kultury Miejskiej Bib
lioteki Publicznej odbędzie się ko
lejne spotkanie w cyklu „Niech 
plansze pójdą w ruch". Starsi 
i młodsi będą mogli pograć w gry 
planszowe strategiczne, histo
ryczne, edukacyjne, przygodowe 
i zręcznościowe. Można również 
przychodzić z własnymi plan-
szówkami. Wstęp jest wolny 
(DMK) 

Słupsk 
Śmiech na stojąco 
Michał Leja i Michał Kutek będą 
bohaterami niedzielnego wie
czoru stand-up w klubie Dom 
Ówka. Michał Leja zdobył uznanie 
publiczności w całej Polsce oraz 
uznanie środowiska komedio
wego. Ma niecodzienne spojrze
nie na świat oraz interakcję z pub
licznością. Michał Kutek prezen
tuje inteligentny humor i dobrze 
skonstruowane żarty. Nie należy 
do rozgorączkowanych, biegają
cych po scenie spoconych dzi
ków. Trochę w nim goryczy i roz
czarowania. Początek o godz. 19, 
bilety kosztują 35 i 25 zł. Wydarze
nie przeznaczone jest dla osób 
pełnoletnich, (DMK) 

Słupsk 
Antrakt na ludowo 
Zespół Oreada zagra w sobotę 
w kawiarni artystycznej Antrakt. 
Grupa swoje brzmienia określa 
terminem folk off. Inspirowanym 
kulturą ludową tekstom towarzy
szą oryginalne i nowoczesne aran
żacje oraz szczere emocje. Mu
zyka Oready ma w sobie coś pier
wotnego, a swoją naturalną praw
dziwością pozytywnie oddziałuje 
na słuchaczy. Zespół ma za sobą 
wiele koncertów, jest też laurea
tem ogólnopolskich konkursów. 
Pół roku temu grupa wydała 
minialbum, który jest jej fonogra
ficznym debiutem. Początek kon
certu o godz. 20, bilety kosztują 
27 zł. (DMK) 

POGODA 
Pogoda dla Pomorza 

Krzysztof 
Ścibor 

Biuro Calyus^ 

Poniedziałek 

Prognoza dla Bałtyku 

Stan morza (Bft) 2-3 
Siła wiatru (Bft) 

Kierunek wiatru 1025 hPa '• 
Nad Pomorze napływa 
łagodne powietrze 
znad Karpat. W ciągu 
dnia sporo chmur i nie 
powinno padać. Na 
termometrach max do 
1:3 °C. Wiatr słaby z 
południa. W nocy lekki 
mróz, przewaga chmur 
i tylko w okolicach ę. 
Trójmiasta możliwe są 
słabe opady śniegu. 
Jutro pochmurno z 
przejaśnieniami i bez 
opadów. Temperatura 
max do 2:3 #C. Wiatr 
wschodni, słaby. Kolej
ne dni coraz chłodniej
sze, od piątku całą 
dobę utrzyma się mróz. 
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INFORMATOR 

KINA 

Słupsk 

Czarna Pantera; 2D dubbing godz.11.45,17.25.2D na
pisy godz. 1435,21.25,3D napisy, godz. 20.15; 
Jumai|:Pizygodawdżungli, godz. 13.25; Nai2ec2D-
ny na rtby, godz. 19; Nowe oblicze Gre/a, godz. 10.35, 
12.55,15.15,1735,20,21; Podatekod miłość, godz. 
16.30,18.50,21.10; Więzień labiryntu: Lek naśmieft 
godz. 16; Winchester. Dom Duchów godz. 17.55, 
20.10; Cudowny chłopak, godz. 10,14,16,18.30; 
Femandci godz.10.40,13.05,1530; Gnomy rozrabia
ją. godz. 10,12,14; Pszczółka Maja: Miodowe grzyska, 
godz. 10,12 

Nieczynne 

Ustka 
Delfin 

Cudowny chłopak, godz. 17; Plan B, godz. 19 

Lębork 
Fregata 

Pszczółka Maja: Miodowe igzyska, godz. 16; Nowe 
oblezę Greya, godz. 18.15,2030 

KOMUNIKACJA 

Słupsk: 
PKP 118 000; 2219436, PKS 59 8424256; dyżurny ru
chu 59 843 7110; MZK 5984893 06; 

Lębork: 
PKS59 8621972; MZK598621451; 

Bytów: 
PKS59 8222238; 

Człuchów: 
PKS59 834 2213; 

Miastko: 
PKS59 8572149. 

DYŻURY APTEK 
Słupsk 
Dom Leków. ul. Tuwima4, tel. 59 842 49 57 

Ustka 
Panaceum 013, ul. Kopernika 18, tel. 59 81443 67 

Bytów 
Centrum Zdrowia, ul. ks. Bernarda Sychty 3, tel. 59 
8226645 

Miastko 
Nova, ul. Kazimierza Wielkiego 24, tel. 598576732 

Człuchów 
Centrum Zdrowia, ul. Szczecińska 13, tel. 59 8343142 

Lębork 
Staromiejska, ul. Staromiejska 17d, tel. 59 8624876 

Łeba 
Słowińska, ul. Kościuszki 70 a, tel. 59 86613 65 

Wicko 
Pod Agawą. tel. 59 8611114 

USŁUGI MEDYCZNE 

Słupsk: 
Wojewodzki Szpital Specjalistyczny im. Janusza Kor
czaka. ul. Hubalczykówl, informacja telefoniczna 59 
8460100; 

Ustka: 
Wojewódzki Szpital Specjalistyczny, ul. Mickiewicza 

12 tel. 59 814 69 68; Poradnia Zdrowia P0Z, ul. Koper
nika 18, tel. 59 814 6011; Pogotowie Ratunkowe - 59 
8147009; 

Lębork: 
Szpitalny Oddział Ratunkowy 59 86330 00; Szpital, 
ul. Węgrzynowicza 13,59 863 52 02; 

Bytów: 
Szpital, ul. Lęborska 13, tel. 59 822 85 00; Dział Pomo
cy Doraźnej Miastko, tel. 59 857 09 00; 

Człuchów: 
5983453 09. 

flPHMHMI 
WAŻNE 

NIEBIESKA UNIA 

Ogóinpotskie Pogotowie dla Ofiar Przemocy w Ro
dzinie, tel. 59 848 0111,801120 002; 

Słupsk: 

Poiqa997;ul. Reymonta, tel. 5984806 45; 

Pogotowie Ratunkowe999; 

Straż Miejska986:5984332T7; 

Straż Gmireta598485997; 

Urząd Cełny-587740830; 

Straż Pożarna998; 

Pogotowie Energetyczne 991; 

Pogotowie Gazownicze992; 

Pogotowie Ciepłownicze993; 

Pogotowie Wodno-KanaBzactfie994; 

Straż M$ka alarm986: Ustka 598146761697 

696498; Bytów 598222569; 

KULTURA 
Nowy Teatr, ul. Lutosławskiego 1, tel. 59 846 70 00; 
Filharmonia Sinfonia Baltica, ul. Jana Pawła II3, tel. 59 
8423839; Teatr Tęcza, ul. Waryńskiego 2, tel. 59 842 
3935; Teatr Rondo, ul. Niedziałkowskiego 5a. tel. 59 
842 6349; Słupski Ośrodek Kultury, ul. Braci Gie
rymskich 1, tel. 59 845 6441; Młodzieżowe Centrum 
Kultury, al. 3 Maja 22. tel. 598431130, Miejska Biblio
teka Publiczna, ul. Grodzka 3. tel. 59 840 5838. 

USŁUGI POGRZEBOWE 
Kalla, ul. Armii Krajowej 15, tel. 59 842 8196,601928 
600 - całodobowo. Pełna oferta pogrzebowa. 
Zieleń tel. (24h/dobę) telefon 502525 005lub59841 
1315, ul. Kaszubska 3 A. Winda i baldachim przy gro
bie; Hades, ul. Kopernika 15, całodobowo: tel. 59 842 
98 91,601663796. Winda i baldachim przy grobie. 
Hermes, ul. Obrońców Wybrzeża 1, (całodobowo), teł. 
59 842 84 95,604434441. Winda i baldachim 
przy grobie. 

PORADNICTWO 
Biuro Porad Obywatelskich - ul. Niedziałkowskiego 
6. czynne: poniedziałek.-czwartekwgodz. 10-14; Bli
żej Prawa - bezpłatne porady prawne i obywatelskie, 
ul. Jana Pawła II (7 piętro, pok. 718.719) tel. 59307 00 
20, czynne: poniedz.-środa godz. 8-16, czwartek 
godz. 10-18, Telefon zaufania Tama - 59 84140 46, 
czynny: poniedziałek - piątek wgodz. 16-20; Alkoho
lowy telefon zaufania Krokus - czynny codziennie 
17-22,598414605. 
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NAJTAŃSZE TAXI W SŁUPSKU 
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POLAK WYWALCZYŁ SWÓJ TRZECI 
W KARIERZE ZŁOTY OLIMPIJSKI 
MEDAL T YM RAZEM NA DUŻEJ 

1 SKOCZNI W PJONGCZĄNGU. 
KAPITALNY SUKCES! -  STRONY IVIV 

str. III 

PIŁKA NOŻNA 
MICHAŁ SZALEK 

WRÓCIŁ DO GRYFA 
BOKS W SŁUPSKU 
WALCZYLI 
O MISTRZOSTWO stmi 

PIŁKA NOŻNA LEGIA WARSZAWA 
POKONAŁA WROCŁAWSKI ŚLĄSK 

I UTRZYMAŁA POZYCJĘ LIDERA 
W EKSTRAKLASIE ar. vi 

Poniedziałek, 19 lutego 2018 wwwLsportowy24.pl | wwwgol24.pl | wwwLgp24.pł/sport/ 



SP0RT0WY24 DRUGA STRONA MEDALU 

3 
tyle złotych medali zimo
wych igrzysk olimpijskich 
zdobył Kamil Stoch (dwa 
w Soczi, jeden w Pjong-
czangu). Czy po konkursie 
drużynowym dołoży 
do kolekcji kolejny krążek? 

K 
Żyła zaapelował do pi ezydenta 
Andrzeja Dudy, by twarz Kamila 
Stocha trafiła na banknoty 

Trzeba w Polsce 
zrobić banknot 

300-złotowy, 
na którym 

będzie Kamil 
Trzeci Wielki 

Piotr Żyła 

GŁOS DZIENNIK POMORZA | PONIEDZIAŁEK, 19.022018 

TYM, KTÓRZY TWIERDZĄ, 
ŻE PRZYJECHALIŚMY DO PJONG 
CZANGUNA WYCIECZKĘ, 
POWIEM, ŻE W D... BYLIŚCIE IG. 
WIDZIELIŚCIE. SORRY" 
WERONIKA NOWAKOWSKA 
Biathlonistka, na igrzyskach w Korei była 34., 30. i 21. 

„MAM NIEWIELKI 
KONTAKT Z GWIAZ
DAMI. KIEDY JA KOŃ
CZĘ SWÓJ BIEG, ICH 
JUZ NIE MA" 
PITA TAUFATOFUA 
zawodnik z Tonga w biegach narciarskich 

„OTRZYMYWAŁEM 
GROŹBY ŚMIERCI 
OD FANÓW CHEL
SEA. DO 2012 ROKU 
TO BYŁ KOSZMAR" 
TOM HENNING OVREBO 
o meczu Chełsea-Barcelona w2009 r. 

GŁOS Z SZATNI 

KONIEC KARIERY 
Przykrą informację 
ogłosił niedawno 
Ryan Mason. 26-latek 
zdecydował się za
kończyć karierę, po
nieważ nie udało mu się wrócić 
do normalnej dyspozycji po fatal
nej kontuzji głowy, której nabawił 
się w styczniu rok temu. Cieszę się, 
że w ogóle żyję - przyznał po tym 
zdarzeniu piłkarz. 

ZBIGNIEW BONIEK: 
-Bej, prezesie Kurski. wczo
raj chciałem skonsumować 
twój prezent gwiazdkowy. 
Sprawdzflem. coto jest ,5i-

kacz"zalOzŁM6jsommtłłfcT 
mówi że tego nie można wiać 

nawet <k> bigosu-napisał 
naTwttUazeptezesPZPM. 

DRAMATYCZNE WYZNANIE 
Delron Buckie przyznał w wywia
dzie dla „Bildu", że w czasie gry dla 
Borussii Dortmund planował po
pełnić samobójstwo. - Wszystko 
miałem już zaplanowane. Chcia
łem się powiesić w łazience - przy
znał piłkarz, który podobno nie ra
dził sobie z ogromną presją nakła
daną na graczy przez kibiców. 

i/* 

Eugenie Bouchard już 
po raz drugi wystąpiła 
w sesji dla SI Swimsuit. 
Efekty robią wrażenie. 

- -

tw 

GADŻETY SPORTOWE 
f ROWER W ZIMIE 

Śniegu wwiekjpoiskkłi 
miastachjak na lekarstwo, 
więc zamiast na łyżwy al

bo sanki, spokojnie można 
wybrać się na rower. Ma

ska BASKodhroninas 
przed smogiem. 

'iN t t.Y !,r ł tj 

KĄCIK LEWANDOWSKICH. Ania wspiera młodsze koleżanki 

LONDYŃSKIE SPOTKANIA WAGS 
Krystyna Panda 
redakcja@polsl<atimes.pl 

„Bierzmy z życia pełnymi gar
ściami! Kochaj życie!" - zaapelo
wała na Instagramie Anna Le
wandowska. Jakby na potwier
dzenie tychsłówudałasięna we
ekend do Londynu. Tam nie 
tylko poprowadziła płatne tre
ningi, ale też znalazła czas, by 
spotkać się z innymi partner
kami piłkarzy reprezentacji. 

Z Dominiką Grosicką poje
chała na wycieczkę metrem, 
a przy cieście marchewkowym 
i buraczanej latte plotkowała ze 
spodziewającą się dziecka Alek
sandrą Żyro. 29-latka, która wy
dała książkę „Healthy mama" 
oraz płytę z ćwiczeniami dla ko
biet w ciąży, mogła mieć sporo 
do przekazania młodszej kole
żance. Mimo że zawodnicy nie
często mają okazję razem zagrać, 
ich partnerki wciąż się wspierają 
i znajdują czasna spotkania. 

łh'J iii < ri, 

£gft« liii 
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Po styczniowej Gali Mistrzów 
Sportu sugerowano, że Lewan
dowska nie była zadowolona 
z porażki męża z Kamilem 
Stochem. Z kolei Ewa Bilan-
Stoch lekko krytycznie wypo
wiadała się na temat zbyt ek
spansywnej obecności w me
diach żony piłkarza Bayemu. 
W sobotę sportsmenka uciszyła 
hejterów, publicznie gratulując 
mistrzowi olimpijskiemu zło-

tego medalu. Oglądając w tele
wizji dekorację, ominęła począ
tek meczu swojego męża. Na jej 
szczęście Robert pojawił się 
na boisku dopiero w końcówce 
i zdobył zwycięską bramkę w 
starciu z Wolfsburgiem. Napast
nik Bayemu pewnie wykorzystał 
jedenastkę, podyktowaną 
po faulu na Arjenie Robbenie, 
zdobywając swoją 27. bramkę 
wtym sezonie. . .. 
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BYĆ NICZYM STOCH 
Zk*y medal ofrnpiski 

KamBa Stocha mcże spra
wić, że na skoczniach poja-
wiąsięjegopotentjalnl na
stępcy. Mogą przydać im 

się narty FisherJump 
Adułt World Cup. 

U 

KOLEDZY KRYCHY 
POŻYCZYLI SOBIE 
TAKSÓWKĘ 
KoledzyzckużynyGrzegoiza 
KrydKwiakamogBby zawstydzić 
samego Sławomira Peszkę. Czte
rech zawodników West 
Bromwich Albion zostało oskar
żonych o kradzież taksówki 
wBarcelonie. Do incydentu 
doszło w czwartek - dwa dni 
przed spotkaniem Pucharu An
glii z Southampton. Piłkarze 
ukradli taksówkę, która stała 
przed restauracją typu fast food 
i zostawili ją przed pięcio
gwiazdkowym hotelem. Wśród 
grupy piłkarzy mieli się znaleźć 
weteran Premier League Gareth 
Barry i kapitan Johnny Evans. 

West Brom musi ugasić skandal 
•V;v'irs£vV'*VlJ-=r•;» f Itti*.!"* 

MOCNE SŁOWA 
J0RGEVALDAN0 

Byłytrener Realu MaAytJorge 
Nfaklanorieprzebierawsłowach. 
Argentyńczyk nie należy do fa
nów angielskiego futbolu. Jego 
zdaniem zabija on piękno 
sportu: „Przykładem tego są 
Chelsea i Liverpool. Na środku 
Anfield można położyć gó...o, 
a kibice i tak będą się cieszyć". 

NOWA UMOWA 
SPONSORSKA 
BARCELONY 
FC Barcelona pobiłanowy re
kord. Duma Katalonii ma teraz 
niezwykłą i lukratywną umowę 
sponsorską. Przez wiele lat 
Barcelona pozostawała jedyną 
drużyną, która nie miała 

g sponsora na koszulkach, aż 
% pojawił się w2006 roku UNl-
| CER Teraz Blaugrana dostanie 
« 58 milionów euro od Beko 

za... miejsce na koszulkach 
treningowych. 

i r * 7  ' < f * ' f '  
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Michał Szałek ma sprawić, że gryfici nie 
będą już tracić zbyt wielu goli 

owoi 

Po długiej przerwie do zespołu Gryfa Słupsk powrócił Michał Szałek 

Gryf wygrywa i się wzmacnia. 
Klęska Pogoni z GKS Przodkowo 

PIĘŚCIARZE ENERCI CZARNYCH MISTRZAMI POMORZA 
W miniony weekend 

w Słupsku odbywały się mi
strzostwa Wybrzeża w boksie. 
Wystartowało 44 zawodni
ków. Bardzo dobrze wypadli 
reprezentanci SKB Energa 
Czarni Słupsk i Gardy Wicko. 

JansławStencel 

Zawody organizowane były 
zgodnie z regulaminem Pol
skiego Związku Bokserskiego 
w Warszawie. Pojedynki 
w Słupsku były znakomitym 
sprawdzianem przed elimina
cjami do mistrzostw Polski ju

niorów. Turniej rozegrany był 
w znów wypełnionej (prawie 
500 widzów) hali bokserskiej 
SKB Energa Czarni. 

Słupszczanie świetnie 
sprawdzili się w roli gospodarza 
zawodów w ubiegłym roku, 
stąd też zarząd Pomorskiego 
Okręgowego Związku Bokser
skiego w Gdańsku przyznał or
ganizację mistrzostw drużynie 
SKB Energa Czarni. Również 
nadzór nad przygotowaniem 
i przeprowadzeniem zawodów 
sprawowali gospodarze. 

Prawo startu w zawodach 
mieli zawodnicy w kategoriach: 
kadet, junior i senior. Wystarto

wało ogółem 44 zawodników 
z następujących klubów: 
Boxing Team Chojnice, Boxing 
Team Gruchała, Sako Gdynia, 
SKB Energa Czarni Słupsk, 
WKB Wejherowo, Beniaminek 
Starogard Gdański, Sako 
Gdańsk, Bombardier Wy
brzeże, Nowi Boxing Polnica, 
Garda Wicko. 

W pojedynkach finałowych 
Natan Konszewicz (69 kg senior 
- SKB Energa Czarni) pokonał 
3:0 na punkty Łukasza Zygułę 
z Gdańska. Kacper Derda (75 kg 
senior - Czarni) również 3:0 po
konał Adriana Nowosada (Gdy
nia). Jakub Borkowski (48 kg 

kadet - Czarni) także 3:0 
na punkty pokonał Huberta 
Domarosa z Wicka. Inny za
wodnik Gardy Szymon Krók 
(54 kg - kadet) wygrał w HI run
dzie przez RSC z Filipem Ku
charskim (Sako Gdynia). 
Remigiusz Runowski (66 kg ka
det - Garda Wicko) w drugiej 
rundzie przez RSC pokonał 
Kacpra Płockiego (Bombar
dier), Klaudiusz Trzebiatowski 
(75 kg junior - SKB Energa 
Czarni) przegrał z Dawidem 
Oerlichem (Beniaminek). 
Krzysztof Lis (SKB Energa) 
przegrał z Bartoszem Tomcza
kiem (Wejherowo). ©® Natan Konszewicz (SKB Energa Czarni - z prawej) pokonał rywala 

JarosławStenceł 
jaroslawstencel@polskapress.pl 

W kolejnym spotkaniu towa
rzyskim IV-ligowy Gryf Słupsk 
pokonał innego IV-ligowca, ale 
z woj. zachodniopomorskiego, 
Leśnika Manowo 2:0 (0:0). 

Po kilku latach przerwy 
do Gryfa powrócił obrońca Mi
chał Szałek, który dobrze kiero
wał blokiem obronnym. Cieszy 
też rosnąca forma napastni
ków: Marcjana Majchera oraz 
Łukasza Stasiaka, którzy zdo
byli po golu. 

Przez pierwsze 30 minut 
spotkania nie działo się zbyt 
wiele ciekawego. Brak było 
z obu stron składnych akcji, 
a przede wszystkim strzałów 
na bramkę. Raz z wolnego nie
celnie uderzył Damian Tofil. On 
też w 30. minucie trafił w słu
pek. Po chwili znów próbował 
Tofil i pomylił się bardzo nie
wiele. Dużo kłopotu sprawiła 
piłka posłana w stronę bramki 
przez Szymona Schulza. 
Golkiper gości wypuścił ją z rąk, 
ta się potoczyła, ale zdołał ją za
trzymać tuż przed linią. Michał 
Kędzia wybronił strzał jednego 
z zawodników Leśnika, który 
i tak był na pozycji spalonej. 
Po rzucie rożnym będący 
na piątym metrze Damian Mi
kołajczyk uderzył głową, ale 
niestety nie trafił w bramkę. 
Ten sam zawodnik chwilę po
tem miał kolejną okazję, ale tra
fił wprost w bramkarza. 

Po przerwie dobrą akcję 
ofensywną w drugiej połowie 
przeprowadził Michał Szałek, 
który po kilku latach przerwy 
powraca do gry w Gryfie (ostat
nio grał w Pogoni Lębork, po
dobnie jak Fabian Słowiński). 
Szałek grał w Gryfie ostatnio 
w 2010 roku, a potem występo-

obrońca Leśnika. Na koniec zza 
pola karnego tuż obok bramki 
strzelał Joseph Amoah. 

GRYF SŁUPSK-LEŚNIK MANOWO 2s0 
(OK)) 
Bramki: 10 Marcjan Majcher (69), 2:0 Łukasz 
Stasiak (85) 
Gryf Sh îsk: Kędzia - D.Więckowski (64 
Ślusarz), Szałek, Bobrowski (46 Staniaszek), 
S.Schulz (46 Mordal), Słowiński (46 W.Wójcik), 
Amoah, Jendruch (46 M.Majcher), Ślusarz (46 
K.Bednarczyk). Tofil (46 Solczak), D.Mikołaj
czyk (46 Stasiak). 
Leśnic Tkacz-Jakubowski, Zdanowicz, Bień, 
Sorbian, Bać, Symonowicz, Asman, Myśliński, 
Rakowski, Stępniak oraz Rutecki, Marczak. 
Klęski z III-ligowym GKS 
Przodkowo doznali IV-ligowi 
piłkarze Pogoni Lębork, prze
grywając aż 0:7. Trener Grze
gorz Lewandowski miał do dy
spozycji praktycznie cały skład. 

* Zabrakło w nim Jakuba Nowa-
6 kowskiego, który dzień wcześ
ni niej przeszedł zabieg opera
mi cyjny kolana. Do treningu de-
° fensor Pogoni ma powrócić za 2 

miesiące. Dla wysokiego wy
niku kluczowy był ostatni kwa
drans. Młodzieżowi zawodnicy 
na boisku, zmiany w ustawie
niu i masa błędów spowodo
wała, że goście w ciągu 12 mi
nut zdobyli aż 5 bramek. 
POGOŃ LĘBORK -GKS PRZODKOWO OJ 
(0:1) 
Bramki: 0:1 Tomasz Tuttas (27), 0:2 Piotr 
Ruszkul (50), 03 Krzysztof Bułka (77), 0:4 Kac
per Rapińczuk (83), 0:5 Bułka (86), 0:6 Bułka 
(88), 0:7 Rapińczuk (89) 
Pogoń: Katzor-testowany (87 Miotk),Musuła, 
testowany, testowany 00 Janowicz, 70 
Klimas), Szymański, P.Łapigrowski (87 Krefft), 
Stankiewicz (60 testowany), Michor(60 
Fnącek), Miszkiewicz (70 Zanewycz), Kłos (87 
Kliński) 
GKS: Kamola (65 Bach) - Górski, Robakowski, 
Jagiełło, Cyruk (65 Wesołowski), Rzepnikowski, 
Zalow (50 Matys), Bułka, testowany, Tuttas (65 
Letniowski), Ruszkul (65 Rapińczuk). ©® 

„STARALIŚMY SIĘ 
GRAĆ DUŻO 
SKRZYDŁAMI Z OBU 
STR0N.PRZYNI0SŁ0 
TO SKUTEK" 
GRZEGORZ BEDNARCZYK 
trener Gryfa Słupsk 

wał w I i w II lidze w barwach 
Druteksu-Bytovii Bytów, 
Chojniczance Chojnice oraz 
Chrobrym Głogów. Rozegrał 
akcję i po podaniu z boku głów
kował z 15 metrów tuż nad po

przeczką. W 69. minucie 
do bezpańskiej piłki na 16. me
trze doskoczył Marcjan Maj
cher i sprytnym strzałem lewą 
nogą pokonał bramkarza Leś
nika. Piłka uderzona w bliższy 
bramkarzowi róg odbiła się 
jeszcze od słupka i wpadła 
do siatki. Z boku strzelał potem 
Adrian Mordal. Piłka zrobiła 
nieco kłopotu bramkarzowi 
gości i wypadła na rzut rożny. 
Dobry, minimalnie niecelny 
strzał z dystansu oddał też Ma
ciej Staniaszek. Na 2:0 podwyż
szył Łukasz Stasiak po akcji 
w swoim stylu, gdy na kilku 
metrach wyprzedził obrońcę 
i uderzył po długim rogu. Na
stępnie, po podaniu Stasiaka, 
na bramkę strzelał Kacper Bed
narczyk, ale piłkę zdołał wybić Przy piłce lęborczanin Mateusz Stankiewicz 
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SKOKI NAROARSK Trzecie złoto Stocha! Dalej skakał Andreas Wellinger, ale to Polak został mistrzem olimpijskim na dużej skoczni 

Kamień filozoficzny Kamila 
Stocha. Zamienia skoki w złoto 
Przemysław Franczak, 
TomaszBSiński.Pjongczmg 

Kamil Stoch zabrał nas w miej
sce, w którym jeszcze nie byli
śmy - na Medals Plaża 
w Pjongczangu, gdzie wieczo
rami organizowane są ceremo
nie dekoracji. Sam poszedł tro
chę dalej, bo przeszedł przez 
drzwi zarezerwowane dla nar
ciarskich legend. Jest dopiero 
trzecim skoczkiem w dziejach 
- po Norwegu Birgerze Ruudzie 
i Finie Mattim Nykaenenie -
który obronił tytuł mistrza 
olimpijskiego na dużej skoczni. 
- Łza się w oku kręci, bo on do
konuje rzeczy niebywałych -
mówił w sobotę wzruszony 
Adam Małysz, dyrektor PZN. 
- Co czuję? Trudno to w ogóle 
opisać. 

Były wybitny skoczek wciąż 
ma więcej olimpijskich medali 
od młodszego kolegi (cztery), 
ale to Stoch odkrył kamień filo
zoficzny, zamieniający skoki 
w złoto igrzysk. Unikalną for
mułę składającą się z talentu, 
pasji, pracowitości, doświad
czenia i siły spokoju. 

- Nie szykowałem się do za
wodów w żaden specjalny spo
sób. Starałem się, żeby to był 
taki dzień jak zawsze. Po prostu 
kolejny dzień w biurze. Wtedy 
mało rzeczy może mnie zasko
czyć - opowiadał potem już 
trzykrotny mistrz olimpijski. 

I nic go nie zaskoczyło. Na
wet fakt, że w pierwszej serii 
trafił na nieznacznie gorsze 
od konkurentów warunki. Nie 
poleciał najdalej (135 m), ale 
prowadził dzięki wysokim no
tom i dodatkom za wiatr - miał 
3,4 punktu przewagi nad Au
striakiem Michaelem 
Hayboeckiem. W finale asa z rę

dużej skoczni Kamil Stoch 
uzyskał 135 i 136,5 m 

kawa wyciągnął Niemiec 
Andreas Wellinger, złoty meda
lista z normalnej skoczni. 142 
metry oznaczały, że Polak - sły
szący na górze wielką wrzawę -
musi oddać perfekcyjny skok. 

Małysz: - Czekając, miałem 
motyle wbrzuchu, boja się bar
dziej stresuję teraz, niż kiedy 
byłem zawodnikiem. Wiedzia
łem, że Kamil wytrzyma presję, 
ale czasem pojawiają się rzeczy, 
na które nie masz wpływu. 

Stoch dał radę, ale wynik 
było nieoczywisty. Wylądował 
w pobliżu linii oznaczającej od
ległość potrzebną do zwycię
stwa, tyle że w sobotę ta zielona 
kreska żyła swoim własnym ży
ciem i nie można było się nią 
sugerować. - Wiedzieliśmy 
tylko, że jest podium - przyzna
wał Małysz. 

Stoch, nerwowo gryzący rę
kawicę, na wyniki czekał oto
czony przez kolegów z kadry. 
Długo, zupełnie tak jak cztery 
lata temu w Soczi. 

- Były trochę inne emocje. 
Wtedy wiedziałem, że zepsu
łem dmgi skok, a teraz było ina
czej - dzielił się wrażeniami Ka
mil Stoch. - W Soczi było niesa
mowicie, ale w Pjongczangu 

O tyle metrów dłuższe były 
skoki Andreasa Wellingera 
od Kamila Stocha na dużej 
skoczni w Pjongczangu 

było wyjątkowo. Wielu zawod
ników było w swojej najlepszej 
formie. Miałem mnóstwo pracy 
do zrobienia. Czuję, że odda
łem dwa najlepsze skoki, jakie 
mogłem. 

- Nie mogliśmy się doczekać 
wyświetlenia rezultatów. Cze
kaliśmy z mówieniem Kami
lowi, że ma złoty medal - opo
wiadał Kubacki. 

- Mówili, mówili - śmiał się 
Stoch. 

Jeśli tak, to się nie pomylili. 
W końcu przy nazwisku Polaka 
zapaliła się „jedynka", a w pol
skiej ekipie zapanowała sza
lona radość. Trener Stefan 
Horngacher, przed którym 
Stoch nisko się ukłonił, miał 
wilgotne oczy i wyglądał tak, 
jakby ktoś zdjął mu z pleców 
ogromny ciężar. 

- Ja byłem pewien po dru
gim skoku, że złoto jest Kamila 
- stwierdził Wellinger. Brązowy 
medal - już drugi 
w Pjongczangu - zdobył Nor
weg Robert Johansson. 

Stoch świętował na ramio
nach kolegów i w ramionach 
żony Ewy. Podarował jej ma
skotkę igrzysk, czyli tygrysa 
śnieżnego Soohoranga, któ
rego dostał na podium. Ode
brał nawet osobiste gratulacje 
od przewodniczącego MKOl 
Thomasa Bacha. A potem ru
szył w tour de media. Złoty 
medal odebrał w niedzielę. 

- Zaczął pisać swoją histo
rię. To piękne i niesamowite, 
gdy przyjaciel osiąga takie suk
cesy - mówił Stefan Hula (zajął 
15. miejsce). 

- Jestem pod wrażeniem 
jego wyczynu. To jest coś, co 
da drużynie pozytywnego 
kopa - przyznawał Kubacki. 

Sam też było blisko po
dium. Na półmetku zajmował 
5. miejsce i miał zaledwie 1,5 
pkt straty do trzeciego zawod
nika. Potem postawił wszystko 
na jedną kartę. 

- Nadzieje na medal były, 
jak najbardziej, tak samo jakre-
alne szanse. Atakiem miał być 
drugi skok, ale nie wyszło mi 
tak, jak chciałem. Ale jak się nie 
będzie próbowało, to nigdy nie 
osiągnie się sukcesu - mówił 
skoczek z Szaflar, który osta
tecznie był 10. - Na swój skok 
plan miałem dobry, ale nie 
do końca go zrealizowałem. 
Nie był płynny, lecz szarpany. 
Przez to nie dało się odlecieć 
na dole. Tak czy inaczej cieszę 
się, bo to pierwszy raz, gdy 
na igrzyskach jestem w trzy
dziestce. 

Najbardziej skwaszoną 
minę miał Maciej Kot, dla któ

rego dziewiętnasta lokata to 
wynik znacznie poniżej ocze
kiwań. 

- Najbardziej boli, że tracę 
odległość w powietrzu, bo wyj
ście z progu miałem naprawdę 
bardzo dobre. To nie wina wa
runków, tylko moich błędów. 
Trudno to zaakceptować. Nie 
po to dzień w dzień wypruwa
łem sobie żyły, żeby na najważ
niejszych zawodach zająć od
ległe miejsce - podkreślał 
zakopiańczyk. 

Koreańska przygoda jeszcze 
się jednaknie kończy. W ponie
działek konkurs drużynowy. 

- Będzie u was impreza wie
czorem? - padło w sobotę py
tanie do Homgachera. 

- No, nie wiem - uśmiech
nął się szkoleniowiec. - Ale my
ślę, że w Polsce jakieś imprezy 
trwają. 

Oj, tak. ©® 

WYNIKI SOBOTNIEGO KONKURSU 
Skocznia duża HS-142. Pjongczang 
1. Kamil Stodi (Polska) 285,7 pkt (135 
m/136,5m) 
2.AndreasWeHinger(Niemcy) 282,3 pkt 
(135,5 m/142 m) 
3. Robert Johansson (Norwegia) 2753 
(137,5/134,5) 
4DanielAndreTande(Noiwegia) 273,1 
(131/138,5) 
5. Johann Andre Forfang(Norwegia) 271,6 
(133/134,5) 
6. Michael Hayboeck (Austria) 267,7 
(140/131) 
10. Dawid Kubacki (Polska) 258(134,5/126) 
15. Stefan Hula (Polska) 253,4(132/129,5) 
19. Madej Kot (Polska) 244,6(128,5/129,5) 

Transmisje najważniejszych 
wydarzeń z zimowych 
igrzysk olimpijskich 
Pjongczang 2018. w tym star
ty Polaków, w Eurosporcie 1 
i Eurosporcie 2. Całe igrzyska 
w Eurosport Player 

Stefan Horngacher: Po konkursie byłem ledwo żywy z emocji 
MOWA -Powiedziałem 

Kamilowi, że musi uwolnić 
energię. Po prostu skacz, nie 
masz nic do stracenia. Furii gaz 
- opowiadał trener Stefan 
Horngacher. I byt fuli gaz. 

Tomasz Biliński. Pjongczang 

Był stres po drugim skoku 
Kamila, kiedy długo sędzio
wie kazafi czekać na noty? 

Byłem bardziej zdenerwowa
ny po pierwszym skoku, bo 
trudno było przewidzieć re
zultat. Ostatecznie prowadził. 
W finałowej serii były małe 

nerwy po skoku Wellingera, 
który trafił na ciut lepsze wa
runki od innych. Wiedzieliśmy 
wtedy, że Kamil potrzebuje 
naprawdę dobrego skoku. 
Pierwszy trochę spóźnił, ale 
drugi był świetny. Teraz jest 
mistrzem olimpijskim i braku
je mi słów, by opisać, co czuję. 

Co powiedział mu pan 
przed konkursem? 

Nie skupialiśmy się na tech
nicznych rzeczach, to były ra
czej ogólne rozmowy. Powie
działem mu, że musi uwolnić 
energię. Po prostu skacz, nie 
masz nic do stracenia. Fuli 
gaz. 

Warunki były zaskakująco 
dobra 

Tak, bardzo sprawiedliwy kon
kurs, na olimpijskim poziomie. 
Życzyłbym sobie więcej takich. 

Dla pana to największy suk
ces w trenerskiej karierze? 

Nie wiem. Czym jest najwięk
szy sukces dla trenera? W Lahti 
zdobyliśmy tytuł drużyno
wych mistrzów świata, to też 
było wielkie wydarzenie. Zwy
cięstwo w Turnieju Czterech 
Skoczni dwa razy z rzędu rów
nież. Sport jest szalony. Każdy 
konkurs jest na najwyższym 
poziomie, każdy walczy z ca
łych sił. Co uznać za największe 

osiągnięcie? Choć olimpijskie 
złoto na pewno się w tej kate
gorii największych mieści. 

Omedalwakzyłteż Dawid 
Kubacki. 

Dawid zaryzykował wszystko 
w drugim skoku, trochę zabra
kło tam techniki i nie wystar
czyło. Ale co powinieneś zrobić 
na igrzyskach olimpijskich, kie
dy na półmetku jesteś na pią
tym miejscu? Jest tylko jednak 
możliwość: noga na gaz. 

W poniedziałek jest konkirs 
drużynowy. Toteż może być 
dobry dzień. 

Jest szansa na medal, ale dziś 
nikt nie wie, jakiego koloru. 

Stefan Horngacher. trener 
polskich skoczków narciarskich 

Norwegia na pewno jest głów
nym faworytem, Niemcy są 
drudzy w kolejce, a na trzecim 
miejscu jesteśmy my. Trudno 
jednak cokolwiek prognozo
wać, bo konkurs drużynowy 
będzie zupełnie inny. Poczekaj
my, jakie będą warunki, kto 
w jakiej kolejności będzie ska
kał. 

Pan po finałowym skoku 
od razu zaczął myśleć o po
niedziałku? 

Nie, na razie jestem ledwo ży
wy, emocje były ogromne. 
Niech opadną, potem z chłod
ną głową będziemy myśleć, co 
i jak poustawiać. ©® 
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SKOKI NARCiARSK Ten medal to efekt pracy wykonanej przez wielu ludzi. Im dedykuję to zwycięstwo - mówił Kamil Stoch 

Chwile na podium są super 
Tomasz Bfcisła, Przemysław 
Franczak, Pjongaang 

Trzeci raz miał pan okazję 
odbierać złoty medal 
na igrzyskach. Ceremonie 
przeżywa się w podobny 
sposób czy jednak emocje 
za każdym razem są inne? 

Jednak inne. Rozwijam się, je
stem coraz starszy, więc też 
doświadczam takich chwil 
w inny sposób. Każda kolejna 
ceremonia to inne przeżycie, 
choć każda jest równie miła. 
Każdy medal to jest wspaniała 
nagroda. To są superchwile, 
kiedy się go odbiera. Mazurek 
też został pięknie zagrany. 

Na gitarze zagrał go też dla 
pana Piotr Żyła. Wzruszył 
się pan? 

Może nie wzruszył, ale miło 
mi się zrobiło, że coś takiego 
nagrał. 

Medal wręczała panu Irena 
Szewińska. Właśnie dogonił 
ją pan w liczbie tytułów mi
strza olimpijskiego. Wy
mowne. 

Staram się nie zwracać na ta
kie rzeczy uwagi. Cieszę się, 
mogę skakać na nartach i rea
lizować się w tym sporcie. To 
jest dla mnie najważniejsze. 

W niedzielę materiał o panu 
robiła CNN, słynna amery
kańska stacja. Może wypro-
rmge pan skoki za oceanem? 

Fajnie, że miałem taką oka
zję. Chciałbym, żeby skoki 
nie zamykały się tylko na Eu
ropę środkowo-zachodnią. 

Jak wyglądał powrót 
po konkursie do wioski 
olimpijskiej? 

Wróciłem dosyć późno, 
bo dopiero po trzeciej. Zeszło 
mi trochę czasu z kontrolą 
dopingową. Szybko udało mi 
się zasnąć. Nie spałem długo, 
ale sześć godzin wystarczyło. 

Podobno trener Stefan 
Homgacher zgodził się, że

byście uczcili sukces pi
wem. Pan też skorzystał? 

Oczywiście, że tak. Bardzo lu
bię ten napój, choć oczywiś
cie trzeba wiedzieć, ile i kie
dy. 

Na ceremonię przyjechała 
cała ekipa. W ten sposób 
trener chciał was jeszcze 
wzmocnić przed konkur
sem drużynowym? 

My tak zawsze robimy. Kiedy 
Piotrek odbierał brązowy me
dal w Lahti, też pojechaliśmy 
całą drużyną, żeby to zoba
czyć. Jesteśmy zgraną druży
ną. To już taka nasza tradycja. 

Polscy kibice też dopisali. 
Na konkursie i na ceremonii 
było ich sporo. Kiedyś mieii 
Adama Małysza, dziś mają 
pana. 

Relacje z kibicami są wspa
niałe. Staram się zrozumieć 
fanów. Sam jestem kibicem 
piłki i także chciałbym spot
kać swoich ulubionych piłka
rzy. Fani są ze mną bez wzglę
du na wszystko, co jest niesa
mowite. Dlatego staram się 
im dać kawałek siebie. Czuję, 
że oni też są częścią tego suk
cesu. 

Po konkursie rozmawiał 
z panem Simon Ammann, 
czterokrotny mistrz olim
pijski. Co panu powiedział? 

Pogratulował mi i powiedział, 
że jestem niesamowity i je
stem dla niego inspiracją. Od
powiedziałem mu, że on dla 
mnie także i jeszcze mi trochę 
brakuje, by go dogonić. Oczy
wiście wspólnie się śmiali
śmy. Simi jest niezwykłym 
sportowcem. Nie chcę, żeby
śmy sobie słodzili, ale to po
zytywny człowiek. Nie pod
daje się, wciąż szuka najlep
szych skoków. Imponuje mi 
tym, bo chce zdobywać wię
cej, mimo bogatej w trofea 
kariery. 

Zaraz po zawodach emocje 
były duże. ale nie wyglądał 

Stoch: To są 
superchwile, 
gdy odbiera się 
medal. Mazu 
rek też został 
pięknie zagrany 

pan na tak poruszonego jak 
choćby w Soczi. 

Czekałem na ten medal bar
dzo długo. Ale liczyłem 
na niego, wiedziałem, że stać 
mnie na wiele, że zostałem 
przygotowany do tych naj
ważniejszych momentów. 
Czułem po zawodach na nor
malnej skoczni, że nie poka
załem wszystkiego, na co 
mnie stać. Chciałem skakać 
tak, jak potrafię najlepiej. 

Po pierwszym konkursie to 
był dla pana tydzień życia 
pod presją? 

Nie, presja jest wtedy, gdy sa
mi ją na siebie nakładamy. Ja 
starałem sobie jej nie narzu
cać, na nic się nie nastawiać. 
Po prostu moim zamiarem 

było robienie wszystkiego 
z uśmiechem i wierzyć, że 
stać mnie na dobre skoki. Py
taliście często o konkurs 
na normalnej skoczni. Był pe
chowy, ale nie zaburzył mojej 
pewności siebie. 

Przed swoim finałowej sko
kiem wiedział pan, jak dale
ko skoczył Wellinger? 

Widziałem, że zawodnicy 
przede mną skaczą daleko, 
ale tutaj dzieją się różne rze
czy. Dużo zależy od warun
ków. Wiedziałem, że nie zro
bię nic więcej, niż potrafię. 
Dlatego starałem się zrobić 
wszystko najlepiej, jak potra
fię. Czyli normalnie, ale z my
ślą, żeby włożyć w ten skok 
wszystko, co mam. 

Gdy zobaczył pan, że wieje 
z tyłu. to pomyślał; „To jest 
mój dzień'? 

Nie, nie można tego robić. 
Zawsze może coś pójść nie 
tak. Najlepszą drogą jest zam
knąć się w myśleniu, że zro
bię swoje najlepiej, jak potra
fię, a później zobaczy się, co 
mi to da. 

Trener Stefan Homgacher 
w jakiś specjalny sposób pa
na nastawiał na konkurs? 

Nie, nie musi nas wyciszać. 
Każdy z nas jest na tyle do
świadczony, że wie, co ma ro
bić. Zresztą widział, że byłem 
dobrze dysponowany. 

Bardziej cieszyły medale 
w Soczi czy ten 
w Pjongczangu? 

Każdy medal to radość. Tutaj 
jednak przeżywałem to zde
cydowanie inaczej. W Soczi 
zdobyłem medal na dużej 
skoczni siłą rozpędu. 
W Pjongczangu trzeba było 
na niego zapracować. Do
słownie. Przy takim poziomie 
konkursu i dyspozycji rywali 
trzeba było skoczyć najlepiej, 
jak się potrafi. Cieszę się, że 
przy takim napięciu potrafi
łem to zrobić. Tydzień był 
trudny, co także odbijało się 
na was dziennikarzach. Ale to 
też po to, żeby znaleźć dla sie
bie najlepszą drogę. Aby w ta
kim takich momentach jak 
w sobotę wykonać swoją ro
botę. 

Co było kluczowe w zdoby
ciu tego medalu? 

Nie było takiej jednej rzeczy, 
to efekt pracy wykonanej 
przez wielu ludzi, dzięki któ
rych wsparciu i pomocy je
stem w tym miejscu. Im de
dykuję to zwycięstwo. To 
moja żona Ewa, Stefan 
Homgacher, Grzegorz 
Sobczyk, Michał Doleżal, 
Zbigniew Klimowski, Kacper 
Skrobot, Maciek Kreczmer, 
Łukasz Gębala, doktor Alek

sander Winiarski, Adam 
Małysz, prezes Apoloniusz 
Tajner też niech będzie 
(śmiech). Do tego oczywiście 
moi rodzice, siostry, kibice, 
wy, dziennikarze. Trzeba tak
że podziękować Bogu, że 
mieliśmy warunki, w których 
każdy z nas mógł pokazać, 
na co nas stać. 

Za cztery lata igrzyska 
w Pekinie... 

Nie mówmy jeszcze o tym. 
Popompujmy balonik cho
ciaż teraz. 

Pompujcie, ale beze mnie 
(śmiech). 

W poniedziałek konkurs 
drużynowy. Niesamowicie 
skaczą Norwegowie. Widzi 
pan szansę na walkę z nimi? 

Oczywiście, że tak. Nie mó
wię o walce o złoto, tylko 
o tym, żebyśmy zrobili, co 
do nas należy. A co to da, to 
czas pokaże. Przed konkur
sem indywidualnym na dużej 
skoczni też wydawało się, że 
Norwegowie są nie do poko
nania. Na pewno sami siebie 
nie nakręcamy bez potrzeby. 
Stać nas na wiele, pod warun
kiem, że każdy da z siebie 
wszystko. 
©® 

PYTAŁ I NOTOWALI W PJONGCZANGU 
TOMASZ BILIŃSKI I PRZEMYSŁAW 
FRANCZAK 

„PO KONKURSIE 
BYŁO PIWO. TEŻ 

SKORZYSTAŁEM. 
BARDZO LUBIĘ 
TEN NAPÓJ" 
KAMIL STOCH 
o świętowaniu sukcesu w Pjongczangu 

POLACY NATCHNIENI PRZEZ ZŁOTY MEDAL STOCHA POWALCZĄ 0 ZŁOTO TAKŻE DRUŻYNOWO 
SKOKI NARCIARSKIE. W poniedziałek o godz. 13 konkurs drużynowy. - Medal Kamila dał nam kopa - mówi Dawid Kubacki 
Przemysław Franczak, 
TomaszBMński, Pjongczang 

Odkąd trenerem został Stefan 
Homgacher (koniec marca 2016 
r.), polscy skoczkowie tylko raz 
nie stali na podium „druży-
nówki" - w listopadowych zawo
dach PŚ w Kuusamo. Wówczas 
za, według sędziów, nieprzepi
sowy kombinezon, zdyskwalifi
kowany został PiotrŻyła. Polacy 
skończyli na szóstym miejscu. 

Nie licząc wpadki, pod wodzą 
Homgachera Polacy mają 

za sobą 10 konkursów drużyno
wych. Cztery z nich wygrali, 
w tym mistrzostwa świata 
i ostatnią przedolimpijską 
„drużynówkę" - w Zakopanem. 
Udowodnili, że na dużej skoczni 
Norwegów można pokonać. 
Czyli tam, gdzie radzą sobie do
skonale. Robert Johansson, Da-
niel-AndreTande, Johann Andre 
ForfangiAndreasStjernen zajęli 
w sobotę trzecie, czwarte, piąte 
i ósme miejsce. 

- Mam nadzieję, że powtó
rzymy te skoki - zaznaczył 
Tande. - Oczywiście jesteśmy fa

worytami, ale musimy wykonać 
naszą pracę tak, jak zrobiliśmy to 
w ostatnim konkursie. 

Biorąc pod uwagę okres pracy 
Homgachera, Norwegowie byli 
na podium siedem razy, z czego 
pięć na najwyższym stopniu. 
W historii igrzysk mają trzy me
dale w drużynie, wszystkie brą
zowe. - Czy da się z nimi wygrać? 
- Oczywiście, że tak - wzruszył 
ramionami Stefan Hula. 

Trochę rozczarowany swoimi 
skokami i 19. miejscem był Ma
ciej Kot. - Czy poprawię się 
na drużynówkę? Brakuje auto

matyzmu, ale jest za mało czasu, 
by go wprowadzić - zamknął te
mat. - Potrzebna będzie dobra 
analiza, wyobrażenie sobie lotu 
i punktu koncentracji. To wystar
czy, bo pozostałe rzeczy wyglą
dają naprawę dobrze. Cały czas 
jesteśmy mocni. Patrząc na tab
licę najlepszych, tobrylująnaniej 
Norwegowie i Niemcy, ale 
przed mistrzostwami w Lahti 
czy ostatnio w Zakopanem było 
podobnie, a wygraliśmy. Kon
kurs drużynowy ma inną specy
fikę. W nim motywujemy się 
jeszcze bardziej i skaczemy dalej, 

a inni czasem nie wytrzymują 
presji. 

Niemcy to drużynowi mi
strzowie olimpijscy z Soczi. Mię
dzy pierwszym w sobotę 
Stochemaio. Kubackim uplaso
wało się ich trzech - wicemistrz 
olimpijski (i mistrz z normalnej 
skoczni) Andreas Wellinger, Karl 
Geiger i Richard Freitag. Tuż 
przed Hulą, na 14. miejscu, skoń
czył Markus Eiseribichler. 

- W konkursie drużynowym 
jest coraz więcej faworytów -
mówił Robert Johansson. - Silna 
jest drużyna niemiecka, mają 

czterech mocnych skoczków. Po
dobnie jest z Polską. Na początku 
roku z dobrej strony pokazali się 
Słoweńcy. Mogą walczyć o czo
łowe miejsca. 

- Wyciąganie wniosków 
po sobotnim konkursie nie ma 
sensu - podkreślił Kubacki. - To 
zupełnie inne zawody. Podej
dziemy do nich bardzo umoty
wowani. Kopa dał nam złoty me
dal Kamila. Pokazał, że praca, 
którą wykonujemy, idzie w do
brym kierunku i każdemu może 
pozwolić kiedyś dojść do wyso
kiego poziomu. ©® 
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W SKRÓCIE 
Cristiano Ronaldo nie 
przejdzie do Manchesteru 
PHka nożna. Portugalczyk 
Cristiano Ronaldo coraz gorzej 
czuje się w Realu Madryt i po
jawiły się głosy, że przeniesie 
się do Manchesteru United. 
CR? zaprzecza jednak tym do
niesieniom, a wszystko przez 
Jose Mourinho, trenera Czer
wonych Diabłów. Obaj pano
wie nie przepadają za sobą, 
jeszcze z lat 2010-2013, gdy 
obaj współpracowali w Realu, 
którego trenerem był wtedy 
wtedy Jose Mourinho. 
(SMH.NP.Sm 

LOTTO 
SOBOTA. 17X12. Mufti Midti 
(godz.14): 3,12,13,19.23,24,25, 
27,36,40,49,54,59,63,67,68, 
70,71,77,80. Plus: 71. MiritiMulti 
(21.40): 1,5,7,8,14,18.23,33,41, 
42,52,53,56,65,66,67,73,77,78, 
80. Plus: 1. Kaskada (UH 3,4,5, 
9,10,11,17.20,21,23,24. Kaskada 
(2L40):2,4,7,8,9,10,11,15,16,18, 
22.24. Lotta6,14,30,33,36,42. 
Lotto Plus:3,12.34,35.42,49. Mi
ni Lotto: 8,10,11,16.18. Ekstra 
Pensja:3.7,9,12,17. (2) 
NIEDZIELA. 1&02. Mułti Mufti 
(14): 1.2,4,5,9,13,16,17,21,23, 
31,33,37,40,48,50,53,58,64, 
71. Plus: 64. Kaskada (14): 1,3. 
8,13,14,15,19,20,21.22,23,24. 

1 0 T T 0 f K S T K f t K l  a s  Udany debiut Joana Carrillo, szkoleniowca Wisły Kraków i ^/ygrana z Arką 

Hamalainen pogrążył Śląsk 
SylwesterSzymaak 
5zymczak@echodnia.eu 

Bohaterem 23. kolejki Lotto Ek
straklasy był fiński napastnik 
Legii Warszawa Kasper 
Hamalainen. Zdobył trzy 
bramki w odstępie zaledwie 10 
minut. 

Legia porążyła ekipę wroc
ławskiego Śląska. Przyjezdni 
nie wygrali na obcym boisku 
od prawie roku. Czwartą 
bramkę tuż przed przerwą do
łożył Jarosław Niezgoda. 
Po zmianie stron Legia mogła 
spokojnie kontrolować wynik. 
Dodatkowo stołeczny klub nie 
miał litości dla byłego trenera 
Jana Urbana, który był z Legią 
związany przez kilka lat. Dzięki 
wygranej mistrzowie Polski 
umocnili się w fotelu lidera. 

Drugie zwycięstwo w tym 
roku odnieśli piłkarze Wisły 
Płock. Tym razem w niezłym 
stylu pokonali „Miedziowych" 
z Lubina. Byłto już szósty mecz 
z rzędu bez porażki. Dwie 
bramki w sobotę zdobył Jose 
Kante. Płocczanie wskoczyli 
na piąte miejsce w tabeli. 

Jagiellonia Białystok utrzy
mała stratę dwóch punktów 

Napastnik Legii Kasper Hamalainen zdobył 
trzy gole ze Śląskiem Wrocław 

do Legii. Zespół ten wymęczył 
wygraną z Cracovią Kraków. 
Był to szczególny pojedynek 
dla trenera „Pasów" Michała 
Probierza. W przeszłości kilka 
lat pracował w Jagielloni, jest 
współtwórcą największych 
sukcesów „Jagi" w ostatniej 
dekadzie, ateraz zmuszony był 
stanąć po drugiej stronie bary
kady. Jego Cracovia mocno 
napsuła krwi Jagielloni, ale 
ostatecznie to fani z Białego

stoku cieszyli się z wygranej 
i punktów. 

Sześć bramek padło w me
czu w Niecieczy, gdzie Sandecja 
w roli gospodarza podejmo
wała Koronę Kielce. Fawory
tem byli goście, ale „Sączersi" 
zaskoczyli przeciwnika dobrą 
grą. W 80. Elhadji Pape Diawdał 
Koronie wyrównanie, bo to 
Sandecja bliższa wygranej. Re
mis nie pozwolił zawodnikom 
Sandecji uciec zbytnio od strefy 

spadkowej. Wisła Kraków 
ograła Arkę Gdynia w debiucie 
trenera Joana Carrillo 
przed własną publicznością. 
Wydatnie pomogła w tym kiep
ska forma Pavelsa Śteinborsa, 
bramkarza Arki. 

Wisła miała zdecydowaną 
przewagę w posiadaniu piłki 
i stworzyła więcej sytuacji, bo 
w pierwszej połowie Carlitos 
trafił jeszcze w słupek. Zwłasz
cza w drugiej połowie było wi
dać fragmenty niezłej, kombi
nacyjnej gry, której oczekuje 
Joan Carrillo. To pozwoliło hi
szpańskiemu trenerowi sięgnąć 
po debiutanckie trzy punkty 
dla „Białej Gwiazdy". 

JAGIE110NIA BIAŁYSTOK-CRAC0V1A 
KRAKÓW 1:0 (OK)) 
Bramki: Martin Pospisil 60 

LEGIA WARSZAWA - ŚLĄSK WROCŁAW 
4:1(4:1) 
Bramki: Kasper Hamalainen 23,30,33, Jaro
sław Niezgoda 45 • Robert Pich 35. 

SANDECJA NOWY SĄCZ - KORONA 
KIELCE 33 (12) 
Bramka: Filip Piszczek 23, Michał Piter-Bućko 
48, Elhadji Pape Diaw71 (s) - Goran Cvijanović 
8. Nika Kaczarawa 40, Elhadji Pape Diaw 80. 

WISŁA KRAKÓW - ARKA GDYNIA 3:2 
(1:1) 
Branda: Jesus Imaz 44, Zoran Arsenie 51,83 -
Patryk Kun 11, Michał Marcjanik 60 

WISŁA PŁOCK-ZAGŁĘBIE LUBIN £0 
«H» 

Bramki: Jose Kante 48,87 

LECHIA GDAŃSK - PIAST GLIWICE. LECH 
POZNAŃ - POGOŃ SZCZECIN - zakończy
ły się po zamknięciu wydania gazety. 
GÓRNIKZABRZE-BRUKBET 
NIECIECZAmeczwponiedziałek. 

1. Legia Warszawa 23 44 35-24 
2. Jagiellonia Białystok 23 42 32-24 
3. Lech Poznań 22 37 30-16 
4. Górnik Zabrze 22 36 42:36 
5. Wisła Płock 23 36 32-29 
6. Korona Kielce 23 35 38-31 
7. Wisła Kraków 23 35 34-29 
8. Arka Gdynia 23 32 28-23 
9. Zagłębie Lubin 23 32 33-29 
10. Śląsk Wrocław 23 27 28-37" 
11. Cravovia Kraków 23 25 30-34 
12. Lechia Gdańsk 12 25 31-34 
13. Sandecja Nowy Sącz 23 22 24-37 
14. Termalica Nieciecza 22 21 23-36 
15. Pogoń Szczecin 22 20 25-35 
16. Piast Gliwice 22 20 22-33\ 
Imiejsce eiminaqeLigiMlsti7Óv*2-3miej-
sce-efiminaqe Ligi Europy. 15-16 spadek 
dolEgL 

WOLFSBURG NIE MA SZCZĘŚCIA DO ROBERTA LEWANDOWSKIEGO. 
PIŁKA NOŻNA/LIGI ZAGRA 

Miniony weekend 
dla Polaków grających w li
gach zagranicznych był bar
dzo udany. Kolejną bramkę 
zdobył Robert Lewandow
ski. 

VfL Wolfsburg nie ma szczęś
cia do Roberta Lewandow
skiego. Jakiś czas temu polski 
napastnik strzelił tej drużynie 
pięć bramek w dziewięć mi
nut. Teraz w doliczonym cza
sie gry zdobył gola zapewnia
jąc Bayernowi Monachium 
komplet punktów. „Lewy" 
wykorzystał rzut karny. 
Na więcej goli nie miał raczej 
szans, bo przebywał na boi
sku od 79 minuty. Bayern ma 
już 21 punktów przewagi 
na wiceliderem z Leverkusen. 

W Wolfsburgu nadal nie 
gra kontuzjowany Jakub 
Błaszczykowski. Nie wystę
puje już od trzech miesięcy 
i nikt nie jest w stanie przewi
dzieć, kiedy wróci na boisko. 

W lidze francuskiej przy
pomniał o sobie Kamil Glik. 
Obrońca zdobył jedną z bra
mek w meczu AS Monaco 
z Dijon (4:0). Polak trafił 
do siatki w doliczonym czasie 
gry. To trzecie trafienie 30-
latka w tym sezonie Ligue 1. 

We Włoszech w derbach 
Turynu Juventus pokonał 1:0 
AC Torino. W bramce Juve 

stanął Wojciech Szczęsny, 
który zaliczył dobry występ. 
To dziewiąte czyste konto Po
laka w Serie A. 

Sampdoria Genua poko
nała przed własną publicz
nością Hellas Weronę (2:0) 
w spotkaniu 24. kolejki wło
skiej Serie A. Spory wkład 
w zwycięstwo miało trio Po
laków: cały mecz rozegrali 
Bartosz Bereszyński i Karol 
Linetty, a Dawid Kowancki 
wszedł po godzinie gry i wy
walczył rzut karny. 

Napoli wygrało ze SPAL 
20131:0 po golu Allana w szó
stej minucie. Z ławki rezerwo
wych w 70. minucie na boisku 
pojawił się Piotr Zieliński. Nie 
zagrali kontuzjowani Arka
diusz Milik (Napoli) i Thiago 
Cionek (SPAL). 

Liga angielska tym razem 
pauzowała ze względu na pu
charowe rozgrywki w tym 
kraju. 

W hiszpańskiej ekstrakla
sie Barcelona po dwóch remi
sach z rzędu przypomniała 
sobie o zwycięstwach. Poko
nała 2:0 na wyjeździe Eibar. 
Pokonani postawili się fawo
rytowi. Eibar, grając w „dzie
siątkę", potrafił do 88. mi
nuty skutecznie się bronić 
i przegrywał 0:1. Dopiero 
w końcówce trafienie dołożył 
JordiAlba. 
(5ZS.MN.A1P) 

Niemcy 
23 kolejka Hertha Berim - Mainz050-2 
(Quaison 40,65). FC Koeh-Hammer 96tł 
(0sako30 - Fuellkrug37), Freiburg-Werder 
BrementO(Petersen 24z karnego), Ham
burger SV-Bayer Levericusen 1:2 (Hahn 70 
Bailey40, Havertz50), WlWołfsburg-
Bayem Monachium t2(Didavi 8 - Robben 
55, Lewandowski 90+1), Schałke 04 -
Hoffenheim 2:1 (Kehrerll, Embolo 28 -
Kramarić78). Mecze Augsburg -VfB Stut
tgart. Bomssia Moencłiengladbacłi -
Borussia Dortmund zakończyły się po zam
knięciu wydania. Mecz Eintiacht Frankfurt-
RasenBaflsportLeipzig dziś. 
1. Bayern Monachium 23 59 55-18 
2.Bayer04Leverkusen 23 38 43-30 
3. Rasen Ballsport Leipzig 22 38 35-29 
4. Borussia Dortmund 22 37 47-29 
5. Schalke 04 Gelsen. 23 37 36-30 
6. Eintracht Frankfurt 22 36 30-25 
7. FC Augsburg 22 32 32-28 
8.Hannover96 23 32 32-33 
9.TSG Hoffenheim 23 31 37-37 
10. Borussia Moenchengl. 22 31 30-31 
11. Hertha Berlin 23 30 30-30 
12. SC Freiburg 23 28 24-37 
13. VfL Wolfsburg 23 24 26-30 
14. VfB Stuttgart 22 24 18-27 
15. Werder Brema 23 23 21-28 
16. FSV Mainz 05 23 23 28-41 
17. Hamburger SV 23 17 18-34 
18.FCKoeln 23 14 20-42 
16-baraż. 17-18 miejsce spadek. 
N^epsi strzelcy: 20- Lewandowski 
(Bayern),B-Aubameyang (Bomssia D.), 11-
Finbogason (Augsburg), 10 -Voland 
(Leverkusen), Uth (Hetha), Werner (Lipsk), 
Patersen(Freiburg). 
(SZS) 

Francja 
26. kolejka: AS Monaco-Dijon 4:0 (Keita 
13, Fabinho 69 z karnego, Rony Lopes 87, Glik 
90+1), Paris-Saint Germain - Strasbourg 
5:2(Draxler10, Neymar21, Di Maria 22, 
Cavani 73 i 79 - Aholou 6, Bahoken 67), 
Amiens - Toulouse 0:0, Angers - Saint 
Ettienne 0:1 (Beric 79), Caen - Rennes 22 
(Crwelli 6, Da Silva 84 - Sakho 9 i 21), 
Montpełlier-Guingamp1:1(Sio73 -
N'Gbakoto 30), Troyes - Metz 1:0 (Niane 
88), Nice-Nantes 1:1 (Dante 5-Sala 27 
z karnego). Mecze Lille- 0łympique Lyon 
i 0lympique Marsylia - Bordeaux zakoń
czyły się po zamknięciu tego wydania. 
1. Paris Saint Germain 26 68 81-19 
2. AS Monaco 26 56 64-26 
3. Olimpigue Marsylia 25 52 55-29 
4. Olimpigue Lyon 25 48 54-30 
5. Nantes 26 39 27-27 
6. Montpellier 26 38 24-21 
7. Bordeaux 25 35 32-34 
8. Rennes 26 35 32-35 
9. Nice 26 35 32-38 
10. Guingamp 26 34 26-33 
11. Saint Etienne 26 33 27-40 
12. Caen 26 32 20-30 
13. Dijon 25 31 36-52 
14. Strasbourg 26 30 32-47 
15. Troyes 25 27 24-34 
16. Toulouse 26 27 22-33 
17. Amiens 26 26 22-30 
18. Lille 25 26 23-39 
19. Angers 26 25 27-39 
20. FC Metz 26 18 23-47 
16-baraż, 17-18 miejsce spadek. 
Najlepsi strzelcy: 23 - Cavani (PSG), 19 -
Neymar(PSG).17-Falcao(AS Monaco), 16-
Fekir(Lyon) 
(MN) 

Włochy 
25. kolejka. Uffinese - AS Roma OJ (Under 
70, Perotti 90), Chiero - Cagliari 2:1 
(Giaccherini 74, Inglese 76 - Pavoletti 82), 
Genoa - Inter Mediolan 2:0 (Ranocchia 45 
samobójcza, Pandev 59), Torino - Juventus 
0:1 (Alex Sandro 33). Benevento - Crotone 
3:2 (Sandro 37, Viola 65, Diabate 89 - Crociata 
11, Benali 73), Bologna - Sassuoło 2:1 (Poli 
12, Pulgar 88 - Babacar 38), Napoli - SPAL 
1:0 (Allan 6). Mecze Atalanta Bergamo -
Fiorentina i AC Milan - Sampdoria zakoń
czyły się po zamknięciu tego wydania. Mecz 
Lazio - Verona dziś. 
1. Napoli 25_66 55-15 
2.JuventusTuryn 25 65 62-15 
3. AS Roma 25 50 40-19 
4. Inter Mediolan 25 48 40-21 
5. Lazio Rzym 24 46 59-33 
6. Sampdoria Genoa 24 41 44-32 
7. AC Milan 24 38 34-30 
8. Atalanta Bergamo 24 37 36-28 
9. Torino 25 36 35-30 
10. Udinese 25 33 36-36 
11. Fiorentina 24 31 33-31 
12. Genoa 25 30 21-25 
13. Bologna 25 30 31-38 
14. Cagliari 25 25 23-36 
15. Chievo Verona 25 25 23-42 
16. Sassuolo 25 23 15-43 
17. Crotone 25 21 21-43 
18. SPAL 2013 25 17 23-47 
19. Hellas Verona 24 16 22-48 
20. Benevento 24 10 18-59 
18-20 miejsce spadek. 
Najlepsi strzelcy: 20 - Ciro Immobile (Lazio 
Rzym), 18 - Mauro leardi (Inter), 17 - Fabio 
Quagliarella (Sampdoria), 15 - Dries Mertens 
(Napoli) 
(MN) 

Hiszpania 
24. kolejka. Girona-Leganes3.-0(Stuani 23 
z karnego, Portu 36, Juanpe 85), Las Palmas-
SevBa 12 (Calleri 82 z karnego - Ben Yedder 
35, Sarabia 50), Eibar-Barcełona0-.2(Suarez 
16, Alba 88), Deportiw Alaves-Deportiw 
La Coruna W) (El Haddadi 61), Malaga -
Valenria 1-2 (Ideye 27 - Coquelin 80, Parejo 85 
zkamego^RealSodedad-Lewantel-O 
(Prieto 10 z karnego, Juanmi 38, Canales 55). 
Mecze AtieticoMa<kyt-AthłeticBil>ao, 
Espanyol - VMareal i Betis - Real Madryt za-
kończyły się po zamknięciu tego wydania. 
MeczGetafe-Cełtalfigodziś. 
1.FC Barcelona 24 62 62-11 
2. Atletico Madryt 23 52 34-9 
3.Valencia 24 46 47-28 
4. Real Madryt 22 42 50-23 
5.Sevilla 24 39 31-35 
6. Villarreal 23 37 34-28 
7. Eibar 24 35 32-36 

. Girona 24 34 34-30 
9. Real Betis 23 33 38-45 
10. Celta Vigo 23 32 41-34 
11. Getafe 23 30 26-21 
12. Real Sociedad 24 29 46-45 
13.Leganes 23 29 20-25 
14. Athletic Bilbao 23 28 24-25 
15. Alaves 24 28 22-33 
16. Espanyol Barcelona 23 26 21-31 
17. Levante 24 20 21-38 
IŁLasPalmas 24 18 18-52 
19. Deportiyo La Coruna 24 17 24-53 
20. Malaga 24 13 15-38 
18-20 miejsce spadek. 
Napepsistralcy:20- Lionel Messi,17- Luis 
Suarez (obaj FC Barcelona). 15 - Ić^o Aspas (Celta 
Vigo), B - Christian Stuani (Girona), 12 -
Maximiliano Gomez Gonzalez (Celta N/igo). 
(MN) 
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Krzyżówka panoramiczna 
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Żona do męża: 
- Rozsypałeś 
sól, będzie 
kłótnia! 
- Może się 
obejdzie bez? 
-Onie,... 
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Litery z pól ponumerowanych od 1 do 16 utworzą rozwiązanie - dokończenie dowcipu z okienka. 

Krzyżówka A-Ż 

Każdy odgadywany wyraz 
(w nawiasie liczba liter) za
czyna się literą poprzedzającą 
określenie. Miejsce wpisy
wania do odgadnięcia. Litery 
w polach z kropką, czytane 
rzędami, utworzą rozwiązanie. 
A) Nina, polska aktorka (7). 
B) rozmokła ziemia (5). 
C) susz zbierany w lesie (6). 
D) zbiory pszenicy, żyta i jęcz

mienia (4, 5). 
E) wyzwisko (6). 
F) sztormowe na Bałtyku (4). 
G) model naszej planety (6). 
H) drzewo z Ameryki; orzesz-

nik (6). 
I) miasto nad Jeziorakiem (5). 
J) biblijny patriarcha, syn Iza

aka (5). 
K) buty dla szeregowca (7). 
L) imię z poematu Andrzeja 

Bursy (5). 
Ł) prowizoryczna naprawa 

urządzenia (8). 
M) hektar lub morga (5, 4). 
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N) sprzęt w sanitarce (5). 
O) odmiana tlenu (4). 
P) Orla ... w Tatrach (4). 
R) ostra krawędź (4). 
S) demon w filiżance (6). 
T) impreza handlowa (5). 

m 

U) Wilcza w Warszawie (5). 
W) statki na dnie morza (5). 
Z) miejsce zespolenia elemen

tów (6). 
Ż) deklamacja, mówienie z pa

mięci (4, 4). 
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Krzyżówka z hasłem 
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Litery z pól ponumerowanych w 
22 utworzą rozwiązanie. 
Poziomo: 

3) łagodna wyniosłość terenu, 
7) ma wadę wymowy, 
8) zwitek banknotów, 
9) naczynie na herbatę, 

10) Elza z sawanny, 
12) policjant w cywilu, 
14) zbój pod flagą z czaszką, 
16) złoto lub rtęć, 
19) epoka źródlanej wody, 
20) kwiat Nilu, 
21) materiał na dżinsy, 
22) pokój w zamku. 

prawym dolnym rogu od 1 do 

Pionowo: 
1) uchwyt parasola, 
2) odchudzona śmietana, 
3) nadęta persona, 
4) pomiata ceprem, 
5) kółka przy wrotkach, 
6) miłośnik arabów, 

11) odpadki z cukrowni, 
12) podtrzymuje złamaną rękę, 
13) dawny przepisywacz ksiąg, 
15) roślina oleista, 
17) figurka w wiosce Indian, 
18) Krystyna z dawnej TVP. 
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Początek wpisywania odgadniętych wyrazów w polach z kre
ską, kierunek zegarowy. Litery z kolorowych pól, czytane rzę
dami, utworzą rozwiązanie. 
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Litery w polach z kropką, 
czytane rzędami, utworzą 
rozwiązanie. Ujawniono 
wszystkie litery „G". 
W przypadkowej kolejności: 
- kółko łańcucha 
- zapisuje przebieg zebrania 
- kobieta w roli zawodnika 
- kraj z Rabatem 
- długi drąg z hakiem 
- model Renault 
- żyje z procentu od kapitału 
- ręka - rączęta; stopy - ? 
- czarna masa na drodze 
- odgłos starych drzwi 

Szyfr 
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Litery od 1 do 15 utworzą 
rozwiązanie - tytuł polskiego 
serialu sprzed lat. 
Poziomo: 
1) jajeczka żab, 
5) duże niemieckie działo z 

I wojny światowej. 
Pionowo: 
8) nacięcie na lasce, 
2) niejedna w supermarkecie. 
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Litery w polach z kropką, czy
tane rzędami, utworzą rozwią
zanie - imię i nazwisko aktora. 
1) wiosenny grzyb jadalny, 
2) upleciony ze stokrotek, 
3) wkład do spółki, 
4) atrybut malarza, 
5) biała plamka na oku Onufre

go Zagłoby. 

i 

Szyfrogram 
Rozwiązaniem jest przysłowie 
ludowe. 
1) włókno naturalne z plantacji 

w  U S A :  5 - 2 - 7 - 2 4 - 2 5 -
2 6 - 8 ,  

2) bywa prześladowcza: 22-10 
- 2 0 - 2 1 - 1 9 ,  

3) pod Grunwaldem: 9 - 4 - 1 4  
- 2 3 - 1 2 ,  

4) poszkodowany w wypadku: 11 
- 1 5 - 1 8 - 1 3 - 6 ,  

5) napędzany wiosłem: 16 - 17 -
1 - 2 7 - 3 .  
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Rozwiązania 
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Z ŻYCIA GWIAZD 
SHOW-BIZNES 

Kożuchowska nie wróci 
do Teatru Narodowego? 
Aktorka cztery lata temu zagrała 
główną rolę w spektaklu „Kotka 
na gorącym, blaszanym dachu" 
w Teatrze Narodowym. Gdy oka
zało się, że jest w ciąży, zrezygno
wała z występów na deskach tea
tru. Jej miejsce zajęła Edyta Ol
szówka. Recenzenci twierdzą, że 
lepiej radzi sobie w tej roli. Zdanie 
to podziela też dyrektor teatru 
Jan Englert. Teraz Kożuchowska 
chce wrócić na scenę Narodo
wego, jednak okazuje się, że nie 
ma tam już dla niej miejsca. 

SHOW-BIZNES 

Tomasz Karolak znów 
jest wolny 
Związek Karolaka i Violi Kołakow
skiej jest uważany za jeden najbar
dziej burzliwych w show-biznesie. 
Gdy aktor oświadczył się matce 
swoich dzieci, okazało się, że ona 
nie chce wziąćznimślubu. Karolak 
chciał ratować związek, ale teraz 
oświadczył, żejest wolny. - Jestem 
singlem. To wygląda, jakbym szukał 
miłości, aleja niczego nie szukam, 
samo do mnie przychodzi - powie
dział „Super Expressowi". 

Film o Annie Przybylskiej 
jednak nie powstanie? 
Radosław Piwowarski na pomysł 
nakręcenia filmu biograficznego 
o Annie Przybylskiej wpadł ponad 
trzy lata temu. Pomył reżysera nie 
spodobałsię jednak rodzinie 
zmarłej aktorki. - Radosław utknął 
w martwym punkcie i nie wie, jak 
pokazać tę historię, żeby każdy 
był zadowolony. Nie wyobraża so
bie, by film o Ani nie powstał 
- mówi osoba z otoczenia reży
sera w rozmowie z „Faktem". 

SHOW-BIZNES 

Doda zagrała w filmie 
osiemnastolatkę 
Premiera „Pitbulla. Ostatniego 
psa" została zaplanowana na ma
rzec. Jedną z głównych ról gra 
tam Doda. Piosenkarka nie jest 
jednak zadowolona ze scen, 
w których zagrała osiemnasto
latkę. Gwiazda, która niedawno 
skończyła 34 lata, uważa po
dobno, że wygląda staro i przez to 
mato wiarygodnie. Zażądała więc 
od reżysera kosztownego retu
szu. Problem w tym, że ekipa nie 
ma na to funduszy. 
pp 

Krzyżówka nr 28 
Poziomo: 
3) podły mężczyzna, 
5) Tadeusz, aktor, satyryk, by

ły poseł, 
9) witka do razów, 

10) gdy kamień spadnie z ser
ca, 

11) ruchowa gra podwórkowa, 
12) paryski kreator mody, 
14) wenecki dostojnik, 
16) zawijane kotlety po nelsoń-

sku, 
17) zbliżenie się do kogoś jed

nym susem, 
18) słomka w drinku, 
19) Borys, aktor z filmu „1920 

Bitwa warszawska", 
20) wiązka żyta, 
21) przy obroży, 
24) kulbaka na koniu, 
25) plakat reklamowy, 
30) dopinguje piłkarzy z Łazien

kowskiej, 
31) objaw chorego gardła, 
34) zużyta miotła, 
38) pod jego postacią Zeus u-

wiódł Ledę, 
39) modre na buzi ukochanej 

kobiety, 
40) pojazd w kuligu, 
41) wylatuje z butelki szampa

na, 
42) noga lub ręka. 
Pionowo: 
1) oklepany zwrot, 
2) dramat Adama Mickiewi

cza z Gustawem, 
3) Bernard, aktor („Znachor"), 

śpiewak operowy, 
4) sieć przesyłowa gazu, 
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5) ... Pazura, młodszy brat Ce

zarego, 
6) pochyła ściana wykopu, 
7) gra z harpunami i bosakami, 
8) pracownik kotłowni, 

13) poślubił Penelopę, 
15) przepuszcza światło do po

koju, 
22) mieszka w klasztorze, 
23) Państwo Środka, 
26) strzelba myśliwska lub po

łączenie firm, 

27) duży motyl nocny (skojarz 
z ptakiem), 

28) biała szata księdza, 
29) płytkie miejsce w rzece, 
31) słodkie buziaki, 
32) malarz puszystych pań w 

epoce baroku, 
33) nikczemnik, kanalia, 
35) uchwyt parasola, 
36) pierwsze nad parterem, 
37) prymitywny mostek nad po

tokiem. 

Rozwiązanie nr 27 
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TV HIT 

Polowanie 
na czarownice 
POLSAT 20:05 
Behmenowi i Felsonowi grozi 
więzienie za dezercję. Unikną 
kary, jeśli podejmą się konwo
jowania oskarżonej o paktowa
nie z diabłem dziewczyny. 

Żabusia 
TVP 120:35 
Helena (Kamila Baar-Kochańska) 
i Jan (Arkadiusz Janiczek) pozor
nie są dobranym małżeństwem. 
Jan jest zakochany 
w żonie, jednak Helena tylko 
udaje wzorową matkę i żonę. 
W rzeczywistości zdradza męża. 

DOKUMENT 

Dobry Amerykanin 
TVP KULTURA 20:20 
Dokumentalna opowieść 
o Williamie Binneyu, najlepszym 
łamaczu kodów w Stanach 
Zjednoczonych Ameryki. Bo
hater filmu pracował w Agencji 
Bezpieczeństwa Narodowego. 

Disco Polo 
TVN 21:30 
Czasy transformacji. Tomek 
(Dawid Ogrodnik) 
i Rudy (Piotr Głowacki) zakłada
ją zespół z zamiarem zrobienia 
kariery w show-biznesie. 
Wkrótce się okazuje, że sukces 
ma swoją cenę. 

Wodnik (20.01-18.02) 
Nie będziesz dzisiaj w nastroju do żartów. Ła
two cię będzie urazić i wpędzić w irytację, 
a nawet gniew. Taki stan wywoła wokółspore 
napiętie, a nawet może być przyczyną kłótni. 
Ryby (19.02-20.03) 
Z optymizmem popatrzysz dzisiaj w przysz
łość Światełko wtunelu dostrzeżesz nawet 
w przypadku spraw, które wydają się bezna
dziejne. Taką postawą zarazisz też inne osoby. 
Baran (21.03-19.04) 
Trudno ci będzie dzisiaj sprostać nawet z po
zoru banalnym zadaniom. Ta niemoc będzie 
miała swoje źródło, ale poznasz je prawdopo
dobnie dopiero za kilkanaście dni. 
Byk (20.04-20.05) 
Twoim znakiem rozpoznawczym będziedzi-
siaj chodzenie własnymi ścieżkami. Stroniąc 
od ludzi, staraj sięjednak nie palić mostów. 
Bliźnięta (21.05-21.06) 
Nie uciekniesz dzisiaj przed zadaniem, któ
rego bardzo nie lubisz. Poóeszające jest tylko 
to, że uporasz się z nim bardzo szybko. 
Rak (22.06-22.07) 
Z precyzją i koncentracją nie będzie dzisiaj 
u ciebie najlepiej. Ważne zadania odkładaj 
na później albo proś o ich wykonanie innych. 

Lew (23.07-22.08) 
Dziel siędziś głośno z innymi swoimi uwagami 
i spostrzeżeniami. Wiele z tego, co powiesz, 
zostanie przyjęte wręcz entuzjastycznie. 
Sporo zyskasz w oczach kilku osób. 
Panna (23.08 - 22.09) 
Staniesz przed szansą dodatkowego zarobku. 
Możliwość zdobycia pieniędzy nadejdzie 
z najmniej oczekiwanego kierunku. To nie 
będą miliony, ale gra jest warta świecki. 
Waga (23.09-22.10) 
Ktoś będzie dzisiaj próbował obarczać cię 
swoim obowiązkami. Nie zgadzaj się na to, bo 
jak raz dasz się złamać, podobne sytuacje 
będą powtarzać się w przyszłości częśdej. 
Skorpion (23.10 - 21.11) 
Kilka osób będzie próbowało przekonać cię 
do realizacji swoich pomysłów. Wybierzesz 
propozycję, która wyda ti się trochę szalona. 
Strzelec (22.11-21.12) 
Sporo czasu spędzisz dzisiaj wtowarzystwie 
osób, z którymi rzadko nadajecie na tych sa
mych falach. Jak to ludzie się zmieniają... 
Koziorożec (22.12 -19.01) 
Rozglądaj się dzisiaj uważnie wokół i słuchaj 
tego, co mają do powiedzenia inni. Możesz 
dzięki temu dojśćdotiekawych wniosków. 
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